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EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
“Enflasyonla	mücadelede,	para	politikasını	
destekleyen	tüm	adımların	eşzamanlı	atılmasını	
bekliyoruz.	Orta	Vadeli	Pragram	bir	yol	
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Türkiye	 Odalar	 ve	 Borsalar	 Birliği	 ev	 sahipliğinde,	
Çalışma	ve	Sosyal	Güvenlik	Bakanımız	Sayın	Prof.	Dr.	Vedat	
Işıkhan’ın	 katılımları	 ile	 İş	 Dünyası	 İstişare	 Toplantısı’nı	
geçen	hafta	gerçekleştirdik.	

Çalışma	ve	Sosyal	Güvenlik	Bakanlığı	ile	TOBB	arasında	
Nitelikli	 İşgücü	 Yetiştirme	 Programı	 ve	 Kadın	 İstihdamı	
İşbirliği	Protokolleri’nin	de	imzalandığı	toplantıda,	çalışma	
hayatına	 ilişkin	 önemli	 konular	 aktarıldı.	 Öne	 çıkan	 bazı	
maddeler	şöyle:

•	 15	günden	30	güne	çıkarılan	kıdem	 tazminatından	
istihdam	 yüklerine,	 emeklilik	 primlerinden,	 iş	 güvencesi	
tazminatı	 ve	 işsizlik	 sigortasına	 kadar	 rekabet	 ettiğimiz	
ülkelerin	 çok	 üstünde	 oranlar	 ile	 en	 katı	 istihdam	
piyasasına	sahip	ülkeyiz.	Bu	oranların	iyileştirilmesi,

•	 Kısa	 çalışma	 ödeneğinin	 yeniden	 uygulanması,	 5	
puanlık	prim	teşviki	 ile	emek	yoğun	sektörlere	özel	 ilave	
istihdam	teşviklerinin	getirilmesi,

•	İş	davalarında	zaman	aşımı	süresinin	5	yıldan	1	yıl/6	
aya	indirilmesi,

•	 Tamamlayıcı	 emeklilik	 sistemi	 ile	 yeni	 yüklerin	
eklenmemesi,

•	 Ara	 eleman	 ihtiyacına	 yönelik	 olarak	 meslek	 lisesi	
mezunlarının	teşvik	edilmesi,	çırak	öğrencilerin	stajlarının	
emeklilikten	sayılması,	

•	 Güncelleme	 katsayısından	 dolayı,	 artan	 emeklilik	
talebini	düşürmek	için	gerekli	düzenlemenin	yapılması

•	 SGK	 prim	 ödemelerinde	 kredi	 kartına	 uygulanan	
komisyonun	kaldırılması,

•	Çalışma	saatlerinin	kısaltılmaması,
•	Gelir	vergisi	basamakları	ve	oranları	ile	prime	esas	

ücret	tavanının	yeniden	düzenlenmesi	talep	edildi.	
Yine	geçen	hafta	Cumhurbaşkanı	Yardımcımız	Sayın	

Cevdet	Yılmaz’ın	katılımı	ile	İzmir	İş	Dünyası	Buluşması’nı	
gerçekleştirdik.	 Konuşmamda,	 çalışma	 hayatına	 ilişkin	
bu	 konulara	 ve	 çözüm	 beklediğimiz	 4	 ana	 konuya	
değindim.	

Yüksek	 enflasyonun	 yarattığı	 risklere,	 mülteci	 ve	
sığınmacı	 politikasının	 toplumda	 ve	 iş	 hayatındaki	
uygulamalarına,	 eğitim	 sisteminin	 neden	 olduğu	
vasatlığa	ve	hukukun	üstünlüğü	ilkesinin	aksi	yönündeki	
uygulamaların	yarattığı	güven	kaybının	altını	çizdim.	

Ülkemizin	 potansiyeline	 ve	 avantajlarına,	 reel	
sektörümüzün	 gücüne	 yürekten	 inanan	 biri	 olarak,	
bu	 riskleri	 yönetmenin,	 lehimize	 çevirmenin	 elimizde	
olduğuna,	kaybedilen	her	anın	da,	çözümü	güçleştirdiğine	
vurgu	yaptım.	

Bugün,	sanayicilerimiz	gerek	dış,	gerekse	iç	pazarda	
oldukça	 zorlu	 bir	 ortamla	 karşı	 karşıya.	 Desteğe	 ve	
yönlendirmeye	ihtiyacımız	olduğu	çok	net.

Üreten,	istihdam	sağlayan,	ihracat	yapan	reel	sektör,	
bir	 alırken,	 topluma,	 devlete	 karşı	 yükümlülüklerini	 de	
fazlasıyla	yerine	getiriyor.		O	nedenle	de,	çalışma	hayatı	
ve	 üretim-yatırım	 ortamının	 iyileştirilmesine	 yönelik	
haklı	 taleplerin	 kabul	 görmesi	 ve	 ivedilikle	 gerekli	
düzenlemelerin	 yapılması	 en	 büyük	 temennimizdir.	
Konuların	takipçisi	olmaya	devam	edeceğiz.

ÇALIŞMA HAYATI VE 
ÜRETİM-YATIRIM ORTAMI

5TEMMUZ	2024
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TÜİK	tarafından	açıklanan	
ikinci	çeyrek	büyüme	
verilerini	değerlendiren	

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	“2020	
yılı	ikinci	çeyreğindeki	yüzde	
10,4	düzeyindeki	üretim	
gerilemesinin	ardından	
ekonomi	en	düşük	büyüme	
hızıyla	karşılaşmıştır.	Bir	başka	
deyişle	yüzde	2,5	düzeyindeki	
büyüme	son	16	çeyreğin	
en	düşük	oranıdır.	Yılın	son	
çeyreğinde	bu	hızın	daha	
da	gerilemesi	söz	konusu	
olabilecektir.	Temennimiz	bu	
bedel	karşılığında	enflasyonda	
hedeflenen	düşüşün	
geçekleşmesidir”	dedi.

Türkiye	ekonomisinin	yapısal	
sorunlara	eklenen	yüksek	
enflasyonist	bir	süreçten	
geçtiğini	belirten	Yorgancılar,	
“2023	yılının	ikinci	yarısından	
itibaren	ekonomi	yönetimi	
tarafından	enflasyonla	
mücadeleyi	merkeze	alan,	para	
politikalarına	asli	rolün	verildiği	
bir	program	uygulanıyor.	
Programın	merkezinde;	iç	
talebin	daraltılması	ve	döviz	
kurlarının	düşük	tutulmasının	
anti-enflasyonist	etkisinden	
faydalanmak	bulunuyor.	
Bu	arada	üretimin	temel	
enerji	girdileri	olan	elektrik	

ve	doğalgaz	ile	lojistiğin	
temel	girdisi	olan	akaryakıt	
fiyatlarındaki	yüksek	artışlar	
ile	karşılaşıyoruz.	Dolayısıyla	

talep	enflasyonu	bastırılırken	
maliyet	enflasyonunun	
körüklendiği	bir	konjonktürden	
geçiyoruz.	Bu	sürecin	ekonomiyi	

Yorgancılar: “Sanayide çarklar 
tersine döndü”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Talep enflasyonu bastırılırken 
maliyet enflasyonunun körüklendiği bir konjonktürden geçiyoruz. Bu sürecin ekonomiyi 
yavaşlatmasını bekliyorduk ve öyle de oldu. Ancak, sanayi sektörümüz sürecin en büyük 

kaybedeni oldu. Unutulmamalıdır ki, sanayi kaybederse ülke de kaybeder” dedi.
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yavaşlatmasını	bekliyorduk	
ve	öyle	de	oldu.	Ancak,	
sanayi	sektörümüz	sürecin	
en	büyük	kaybedeni	oldu.	
Unutulmamalıdır	ki,	sanayi	
kaybederse	ülke	de	kaybeder”	
diye	konuştu.

Büyüme	verilerinin	detayları	
hakkında	da	bir	değerlendirme	
yapan	Başkan	Yorgancılar,	
“Yılın	ikinci	çeyreğinde	inşaat	
sektörünün	%	6,5,	tarım	
sektörünün	%3,7	ve	hizmetler	
%	2,9	oranında	büyüdüğü	
görülmektedir.	Harcamalar	
yönünden	bir	değerlendirme	
yapıldığında	neredeyse	tüm	
talep	unsurlarında	önceki	
dönemlere	göre	ciddi	bir	
daralma	olduğu	anlaşılmaktadır.	
Nitekim,	özel	tüketim	sadece	
%1,6,	kamu	tüketimi	binde	7,	
yatırımlar	binde	5	büyürken	
mal	ve	hizmet	ihracatı	durmuş,	
ithalat	ise	yüzde	5,7	oranında	
gerilemiştir.	Dolayısıyla,	
enflasyonla	mücadele	ve	
cari	açığı	azaltmak	için	
talebi	yavaşlatma	yönündeki	
uygulamalar	amacına	önemli	
ölçüde	ulaşmıştır.	Ancak,	
özellikle	yatırımların	durma	
noktasına	gelmesi,	yarının	
ihtiyaçları	bağlamında	endişe	
vericidir”	ifadelerini	kullandı.

2024	yılının	ikinci	çeyreğinde	
%1,8	ile	küçülen	tek	sektörün	
sanayi	olduğunun	altını	çizen	
Yorgancılar,	“Uygulanan	
ekonomi	politikalarının	ülkenin	
lokomotifi	sanayi	üretimi	ve	
istihdamını	gözetmede	yetersiz	
kaldığını	ortaya	koymaktadır.	
Sektörün	hem	iç	hem	de	dış	
talep	boyutundan	zorlu	bir	
süreçten	geçtiği	görülmektedir.	
Son	iki	yılda	yani	sekiz	çeyreğin	
beşinde	sektörün	küçülmesi	
ve	bu	sekiz	çeyrekteki	
ortalama	büyümenin	sadece	

binde	4	düzeyinde	kalması	
sanayicimizin	içinde	bulunduğu	
koşulları	özetlemektedir.	
Böylesi	bir	dönemde	yine	
TÜİK	verilerine	göre	yılın	ikinci	
çeyreğinde	sanayi	sektöründe	
çalışan	başına	verimlilik	
yüzde	3,5	oranında	gerilerken,	
reel	ücretlerde	yüzde	24,2	
oranında	artış	gerçekleşmiştir.	
Bu	gelişme	2023	yılı	ikinci	
çeyreğine	oranla	sektörde	
istihdamın	yüzde	1,8	oranında	
gerilemesine	neden	olmuştur.	
Ayrıca	ikinci	çeyrekte	sanayi	
ürünleri	ihracatı	sadece	binde	
9	artabilmiştir.	Dolayısıyla,	
sektörün	tüm	boyutlarından	
adeta	alarm	zilleri	çalmaktadır”	
dedi.

Gelinen	noktada	Türkiye	
ekonomisini	zorlu	bir	dönemin	
beklediğine	vurgu	yapan	
Yorgancılar;	“Dış	kaynak	
girişinin	desteklediği	iç	talep	
ve	daha	çok	tüketim	çekişli	
büyüme	döneminin	sonuna	
gelinmiştir.	Artık	yenilik	bazlı	
ürünler	için	yatırım	ve	ihracat	
çekişli	bir	büyüme	dönemine	
girmemiz,	yeni	bir	hikaye	değil	
roman	yazmamız	gerekiyor.	
Kısa	vadeli	öncelikleri	değil,	
orta	ve	uzun	vadeli	gereklilikleri	
karşılayacak	bir	programa	
ihtiyacımız	var”	diye	konuştu.

Yorgancılar,		bu	çerçevede	
yapılması	gerekenleri	şöyle	
sıraladı:

1-	Yarının	ihtiyaçları	
ile	ihracat	potansiyelini	
önceleyen	yeni	bir	planlı	
sanayileşme	stratejisine	ihtiyaç	
bulunmaktadır.

2-	Bu	stratejinin	yeni	
ve	bütünsel	bir	ekonomik	
programının	merkezine	
yerleştirilmesi,	bu	programın	da	
ekonomik	ve	sosyal	kesimlerin	
katkısıyla	hazırlanması	uygun	

olacaktır.
3-	Ekonomik	programın	

ayrıca	dış	kaynak	bağımlılığını	
azaltmaya	yönelik	özel	ve	
özgün	önlemler	içermesi,	
bu	bağlamda	da	ülke	içi	
tasarrufları	artırmaya,	yastık	altı	
kaynakları	üretken	yatırımlara	
dönüştürmeye	odaklanması	
gerekmektedir.

4-	Yerli	üreticileri	ihracat	
boyutunda	cezalandıran,	yerli	
yerine	ithal	girdiye	yönlendiren	
eksik	değerli	döviz	kuru	
politikalarından	bir	an	önce	
vazgeçilmelidir.	Hem	iç	hem	
de	dış	talebin	yavaşladığı	
bir	dönemde	düşük	kur	
sanayicimizi	adeta	“vurgun”	
yemiş	hale	getirmektedir.	

5-	Türkiye	kayıt	dışı	
ekonomiyle	çok	daha	etkin	
mücadele	etmeli,	dürüst	
çalışan	sanayicilerimiz	kayıt	dışı	
çalışanların	haksız	rekabetinden	
korunmalıdır.	Vergisini	
düzenli	ve	zamanında	ödeyen	
sanayicilere,	SGK	primlerinde	
olduğu	gibi,	beş	puanlık	vergi	
indirimi	getirmelidir.

6-	Türkiye	gerek	kamu	
dengeleri	gerekse	yatırımlar	için	
gerekli	kaynakları	oluşturmada	
arazi	rantları,	finansal	rantlar	ve	
enflasyon	rantlarını	optimum	
düzeyde	vergilendirmeyi	
başarmalıdır.	Türkiye’nin	adeta	
bu	alanları	vergilendirmekten	
başka	şansı	kalmamıştır.	

7-	Sanayi	sektöründe	
istihdam	daralması	yılın	
geri	kalan	bölümünde	
derinleşecektir.	İstihdamı	
korumaya	yönelik	ilave	önlemler	
alınmalıdır.

8-	Türkiye’yi	bekleyen	
zorlu	iki-üç	yılda	politika	
önceliklerinde	yatırım-üretim-
istihdam-ihracat	zinciri	ekseni	
referans	alınmalıdır.
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EBSO,	İZTO	ve	İTB	ev	
sahipliğinde,	T.C.	
Cumhurbaşkanı	Yardımcısı	

Cevdet	Yılmaz’ın	katılımıyla	
İzmir	İş	Dünyası	Buluşması	
gerçekleştirildi.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	toplantıda	
yaptığı	konuşmada	Orta	Vadeli	
Programın	hazırlanması	

sürecindeki	çalışmaları	nedeniyle	
Cumhurbaşkanı	Yardımcısı	
Cevdet	Yılmaz’a	teşekkür	
etti.	Yorgancılar,	“Enflasyonu,	
yatırımı,	istihdamı,	üretimi	
ve	ihracatı	önceliklendiren	
2025-2027	Orta	Vadeli	
Programın	hazırlanmasında	
emeği	geçen	başta	zat-ı	
alinize	ve	Sayın	Bakanlara	
şükranlarımızı	iletiyorum.	OVP’ye	

desteğimiz	tamdır.	Ekonominin	
koordinasyonunda	sizin	ve	Sayın	
Bakanımız	Mehmet	Şimşek’in	
varlığının	iş	dünyasına	verdiği	
güven,	sizlerin	uzlaşmacı	
yaklaşımınız	çok	kıymetli.	Çok	zor	
bir	dönemde,	sorumluluğunuz	
çok	büyük.	Siz	o	görevlerde,	bizler	
de	kendi	alanımızda	ülkemizin	
gücüne	güç	katmaya	çalışıyoruz.	
Amacımız	ortak”	dedi.

Başkan Yorgancılar, T.C. Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz’ın katılımıyla gerçekleşen İzmir İş 
Dünyası Buluşması’nda, çözülmesi gereken dört kritik konuyu paylaştı:

“YÜKSEK ENFLASYON, MÜLTECİ VE 
SIĞINMACI POLİTİKASI, EĞİTİM SİSTEMİ VE 

HUKUKUN ÜSTÜNLÜĞÜ”
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Döviz iner-çıkar, ekonomik veriler 
bozulur ama en kötü orta vadede düzelir. Ancak, adalete, eğitim sistemine, ülkeye, 
kurumlara olan güvenin zarar görmesi çok kolay düzeltilemez. Bu nedenlerle ilk 20 büyük 
ekonomi arasında olmamıza rağmen, birçok uluslararası endekste dünya ortalamasının 

çok gerisindeyiz. Bu tesadüf olamaz” dedi.
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Dört kritik konu
Herkesin	sürekli	dile	

getirdiği,	ancak	bir	türlü	
çözüme	kavuşmayan	
dört	ana	konuya	dikkat	
çekmek	istediğini	dile	
getiren	Yorgancılar,	
“Dört	ana	konunun	
altını	çizmek	istiyorum.	
Kalkınma	Bakanı	
altyapınızla	bunları	en	
iyi	sizin	anlayacağınıza	
inanıyorum.	İlki,	büyük	
aşama	kat	ettiğimiz,	
ancak	bugüne	dek	
oldukça	hasar	aldığımız,	
büyük	fedakarlıklar	
yaptığımız	enflasyona	
ilişkindir.	Yüksek	enflasyonun	
yarattığı	etki,	öngörülemez	bir	
ekonomik	süreçtir.	Bugün	düşüş	
eğilimi	söz	konusu	olsa	da,	
sadece	para	politikası	araçları	
ile	çözme	gayreti	çift	haneli	
yüksek	bir	seviyede	takılı	kalma	
riskini	artırıyor.	Tasarrufun	
sadece	özel	sektörde	değil,	
kamuda	da	uygulanması	büyük	
önem	taşımaktadır.	Enflasyonun	
düşmesi	fiyatların	düşmesi	
anlamına	gelmediği	için	de	
maliyetlerdeki	artışın	devamı	
ile	kontrolsüz	ve	kötü	niyetli	
artışlarla	halkta	yoksulluğu	
artırırken,	iş	dünyasında	da	
yatırımları	ve	üretimi	öteliyor.	
Yatırım	ve	üretim	olmadan,	
istihdamın	artması	oldukça	güç”	
diye	konuştu.

İkinci	başlığın	mülteci	ve	
sığınmacı	politikası	olduğunu	
belirten	Yorgancılar,	“Bu	
konunun	bizi	götüreceği	
nokta,	sosyoekonomik	durum	
ve	güvenlik	riskidir.	Bugün	
Almanya’dan	İran’a	kadar	birçok	
ülke,	sığınmacıları	sınır	dışı	
ediyor.	Detaya	girmiyorum	ancak	
özellikle	Afgan	sığınmacı	ve	
mültecilere	ilişkin	toplumdaki	

haklı	endişeleri	ve	iş	hayatında	da	
kayıt	dışını	artıran	uygulamaları	
dikkatlerinize	arz	ederim”	ifadesini	
kullandı.

Üçüncü	konu	olan	eğitim	
başlığını	EBSO	olarak	ülkemizin	
en	hassas	konularından	biri	
olarak	gördüklerini	vurgulayan	
Yorgancılar,	“Çünkü	eğitim	
sistemindeki	sorunlar,	hayatın	
her	alanında	vasatlığı	toplumun	
geneline	yerleştiriyor.	Küresel	
üretim	üssü	olma	hedefi	olan	
ülkemizin	nitelikli	işgücü	ihtiyacını,	
bugün	ne	meslek	liselerimizle,	
ne	de	üniversitelerimizle	
sağlayabiliyoruz.	Bilgi	bazlı	
sanayi	yolunda,	ara	elemana	
ulaşamamak,	üretimin	
sürdürülebilirliğini	de	riske	atıyor.	
Başlangıç	noktamız,	memleket	
meselesi	olan	meslek	liseleri	
olmalı	ve	teşvikleri	artırılmalıdır”	
dedi.

Vurgulamak	istediği	son	
başlığın	hukukun	üstünlüğü	ilkesi	
olduğunu	ifade	eden	Yorgancılar,	
“Aksini	düşünmek	mümkün	
değilken,	pratikteki	uygulamalar	
ne	yazık	ki,	adalete	olan	inancı	
sarsıyor.	Bu	da,	içerde	ve	dışarda	
ülkeye	olan	güveni	azaltıyor”	diye	
konuştu.

Var olan riskler
Söz	konusu	dört	

başlığın	aynı	anda	aktif	
olmasının	yarattığı	risklere	
ilişkin	değerlendirmesini	
paylaşan	Başkan	
Yorgancılar,	“Bu	durum	
ülkemizde	genç	ve	nitelikli	
beyin	göçü,	gelmeyen	
yabancı	yatırımlar,	geçici	
sermaye	hareketleri,	
düşük	katma	değerli	
üretim,	umutsuz	ve	ayrışan	
yoksul	bir	toplum	riskini	
doğuruyor.	Her	zaman	
ifade	ettiğim	gibi,	döviz	
iner	çıkar,	ekonomik	
veriler	bozulur,	ama	en	

kötü	orta	vadede	düzelir.	Ancak	
adalete,	eğitim	sistemine,	ülkeye,	
kurumlara	olan	güvenin	zarar	
görmesi	çok	kolay	düzeltilemez.	
Bu	nedenlerle	ilk	20	büyük	
ekonomi	arasında	olmamıza	
rağmen,	birçok	uluslararası	
endekste	dünya	ortalamasının	
çok	gerisindeyiz.	Bu	tesadüf	
olamaz”	ifadesini	kullandı.

Üretim ve istihdam için
Zaman	kaybının	çözümü	

zorlaştırdığına	vurgu	yapan	
Yorgancılar,	“Ülkemizin	
potansiyeline	ve	avantajlarına,	
reel	sektörümüzün	gücüne	
yürekten	inanan	biri	olarak	
diyorum	ki;	bu	riskleri	yönetmek,	
lehimize	çevirmek	elimizde.	
Ama	kaybedilen	her	an,	çözümü	
güçleştiriyor.	‘Üretim	yoksa	
kalkınmak	hayaldir’	mottomuz	
ile	bizler	üretmek,	istihdam	
sağlamak,	ihracat	yapmak	
istiyoruz.	Ancak	öyle	bir	çalışma	
hayatı	ile	karşı	karşıyayız	ki,	
sanki	devlet	bize	üretme,	
istihdam	etme	diyor.	OECD	
ülkeleri	arasında	en	katı	istihdam	
piyasasına	sahip	ülkeyiz.	15	
günden	30	güne	çıkarılan	
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kıdem	tazminatından	istihdam	
yüklerine,	emeklilik	primlerinden,	
iş	güvencesi	tazminatı	ve	işsizlik	
sigortasına	kadar	rekabet	
ettiğimiz	ülkelerin	çok	üstünde	
oranlara	sahibiz.	Kayıt	dışılığa	
neden	olan,	rekabet	gücümüzü	
zayıflatan	tüm	bu	maliyetlere	
ek	olarak,	tamamlayıcı	
emeklilik	gündemde.	Reel	
sektörün	artık	yeni	bir	yüke	
gücü	kalmamıştır.	Bir	yanda	
çalışacak	eleman	bulamazken,	
diğer	yanda	emeklilik	sistemi	
uygulamaları	ile	de	adeta	
kolumuz	kanadımız	kırılıyor.	
TOBB’da	dün	yaptığımız	istişare	
toplantısında	Çalışma	Bakanımız	
güncelleme	katsayısından	
dolayı	yeni	bir	emekli	furyası	

olmaması	için	çalıştıklarını	
iletti.	Nitelikli	elemana	ihtiyaç	
duyarken,	mevcut	çalışanların	
sistem	dışına	çıkışına	müsaade	
edilmemesini	bir	kez	daha	
vurgulamak	isterim.	Kısa	
çalışma	ödeneği,	5	puanlık	
prim	teşviki,	emek	yoğun	
sektörlere	özel	ilave	istihdam	
teşviklerine,	iş	davalarında	
zaman	aşımı	süresinin	beş	yıldan	
altı	aya	indirilmesi	gerekiyor.	
Çalışanlarımızın	enflasyonist	
ortamda	daha	fazla	mağdur	
olmaması	adına,	gelir	vergisi	
basamakları	ve	oranları	ile	prime	
esas	ücret	tavanının	yeniden	
düzenlenmesi	faydalı	olacaktır”	
dedi.

Sanayicilerin	gerek	dış,	

gerekse	iç	pazarda	oldukça	
zorlu	bir	ortamla	karşı	karşıya	
olduklarına	değinen	Başkan	
Yorgancılar,	“İki	kanadımız	
da	adeta	kırık.	Desteğe	ve	
yönlendirmeye	ihtiyacımız	var.	
Küresel	ekonomide	rekabetçiliğin	
geldiği	nokta	açısından	bizim	
de	üstümüze	almamız	gereken,	
Mario	Draghi’nin	ses	getiren	
‘Avrupa	Rekabetçiliğinin	Geleceği’	
raporunda	yer	verdiği	bir	uyarı	
ile	konuşmamı	tamamlamak	
istiyorum.	AB’nin,	ABD	ve	Çin’in	
gerisinde	kaldığını	belirterek	
diyor	ki	‘Harekete	geçmezsek,	ya	
refahımızdan,	ya	çevremizden,	
ya	da	özgürlüğümüzden	ödün	
vermek	zorunda	kalacağımız	bir	
noktaya	geldik’”	diye	konuştu.

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz'ı EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar karşıladı.
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	

Bloomberg	HT	kanalında	
canlı	yayınlanan	‘30	Dakika’	
programına	katılarak	güncel	
ekonomik	gelişmelere	ilişkin	
açıklamalarda	bulundu.

TOBB	Yönetim	Kurulu	Başkan	
Yardımcısı	olarak	İzmir	ve	
Manisa’da	yaptığı	ziyaretlere	
ilişkin	gözlemlerini	aktaran	
Yorgancılar,	“Bizim	bölgemiz	
genellikle	tarım,	hayvancılık,	
sanayi	ve	turizmde	geniş	bir	
dokuya	sahip.	Tarımla	ilgili	önemli	
sıkıntılar	var.	Bunların	başında	
da	fiyatların	istenilen	seviyede	
olmaması	geliyor.	Örneğin	
salça	ihracatıyla	ilgili	getirilen	
yasaklamanın	sonucunda	
domates	fiyatlarında	bir	düşüş	
söz	konusu	oldu.	Zeytinyağında	
da	aynı	şekilde	ihracatın	
kısıtlanması	sonucunda	düşüş	
yaşandı.	Bunların	kök	sebebini	
çözebilmemiz	için,	havza	üretimi	
şeklinde	tanımlanan	yapının	
ülkemiz	genelinde	uygulanması	
gerekiyor.	Türkiye'deki	tarım	
politikalarının	yeni	baştan	
gözden	geçirilmesi,	yeni	baştan	
planlanması	gerekiyor”	dedi.

Enflasyon	muhasebesinin	
dünyada	Arjantin,	Brezilya,	
Rusya,	Venezuela	ve	Türkiye’de	
uygulandığını	hatırlatan	
Yorgancılar,	“Yani	enflasyonun	
yüksek	olduğu	ortamlarda	
uygulanan	bir	düzeltme	olarak	bu	
konuyu	değerlendirmemiz	lazım.	
Bu	tabii	ki	fiktif	bir	düzenlemedir.	
Biz	enflasyon	düzenlemesinin	
olması	gerektiğini	uzun	zamandır	
dile	getirdik.	Fakat	bu	noktada	

değerleme	sonucunda	ortaya	
çıkan	emtiaların	ve	demirbaşların	
satışı	olmadığı	için,	ancak	
satışı	olduğu	anda	vergiye	tabi	
olmasının	doğru	olduğunu	
savunduk.	Ancak	düzenleme	bu	
şekilde	takdir	edildi.	Sayın	Maliye	
Bakanımızın	yaptığı	açıklamayla	
cirosu	50	milyonun	altında	olan	
firmalar	bundan	muaf	tutuldu.	
Bu	da	TOBB	olarak	yaklaşık	1,5	
milyon	üyemizi	ilgilendiriyor”	diye	
konuştu.

Yılbaşında	dolar	kurunun	30	
lira	olduğunu	ve	an	itibariyle	
yüzde	18-20	oranında	artışın	
yaşandığını	dile	getiren	
Yorgancılar,	“Ancak	8	aylık	
enflasyon	yüzde	20	değil.	
Olmadığı	için	de	bunun	üzerindeki	
farkı	sanayici	cebinden	ödüyor.	
Dolayısıyla	maliyet	artışlarını	
karşılayabilme	imkanı	olmadığı	
için	ihracatta	fiyat	tutturamama	
durumuyla	karşı	karşıya	
geliyoruz.	Enflasyona	bağlı	bir	kur	
artışıyla	daha	rekabetçi	olabilme	
şansımız	artar”	ifadesini	kullandı.

Eğitimin	bütün	bu	konuların	
kalıcı	çözümü	için	en	kritik	unsur	

olduğunu	vurgulayan	Başkan	
Yorgancılar,	“Almanya,	İkinci	
Dünya	Savaşı’nın	ardından	
kalkınma	ve	üretim	odaklı	bir	
anlayışın	içine	girdi.	Bunu	meslek	
listeleriyle	yaptı.	Bugün	köy	
enstitülerimiz	devam	ediyor	
olsaydı,	biz	de	Almanya	ile	çok	
rahat	yarışabilecek	bir	ülke	
konumuna	gelecektik”	diye	
konuştu.

İhracatçı	firmaları	zor	
durumda	bırakan	vize	konusunun	
ne	yazık	ki	hala	çözülemediğini	
belirten	Yorgancılar,	“Her	türlü	
evrakları	vermemize	rağmen	
vize	konusuyla	ilgili	büyük	bir	
sıkıntı	yaşıyoruz.	Brüksel’deki	
temaslarımda	yaklaşık	170-180	
bin	Türk	pasaportu	sahibinin,	90	
günlük	süreyi	geçirdiği	ve	yine	
de	AB	bölgesini	terk	etmediği	
bilgisi	verildi.	Bunlar	önemli	
etkenlerdir.	İş	amacıyla,	fuar	
katılımı	amacıyla	vize	almakta	
zorlanıyoruz.	Bu	konunun	
çözümü	için	gerekli	merciler	
nezdinde	uzun	süredir	çalışıyoruz	
ve	çalışmaya	devam	edeceğiz”	
ifadesini	kullandı.

Yorgancılar, üretim gündemindeki 
konuları değerlendirdi



12 AĞUSTOS 2024

GÜNDEM

Başkan	Yorgancılar,	T.C.	Ticaret	Bakanı	Bolat’ın	katılımıyla	Berlin’de	
düzenlenen	JETCO	5’inci	Dönem	Toplantısına	katıldı

“Almanya ve Türkiye arasında 60 milyar Dolar 
ticaret hacmi hedefine ulaşmak için çalışıyoruz”

Türkiye	Odalar	ve	
Borsalar	Birliği	
Yönetim	Kurulu	Başkan	

Yardımcısı	ve	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
“Almanya,	Türkiye’nin	Avrupa	
Birliği	üyeliği	sürecinde	
her	zaman	belirleyici	bir	
rol	oynadığı	için	Gümrük	
Birliği’nin	modernizasyonu,	
iş	insanlarının	karşılaştığı	
vize	sorunu	ve	ulaşım	kotası	
sorunlarının	aşılmasında	
Almanya’nın	desteğini	çok	
önemli	buluyoruz”	dedi.

Başkan	Yorgancılar’ın	
Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	
Birliği’ni	temsilen	katıldığı,	
T.C.	Ticaret	Bakanı	Prof.	Dr.	Ömer	
Bolat	ve	Almanya	Ekonomi	ve	
İklim	Koruma	Bakanı	Robert	
Habeck’in	iştirakleriyle	Berlin’de	
gerçekleştirilen	Türkiye-
Almanya	Ekonomi	ve	Ticaret	
Ortak	Komisyonu	(JETCO)	5’inci	
Dönem	Toplantısına	katıldı.

Toplantıda	yaptığı	
konuşmada	Almanya	ve	
Türkiye’nin,	yıllık	60	milyar	Dolar	
ticaret	hacmi	hedefi	koymuş	
olan	iki	önemli	ülke	olduğunu	

vurgulayan	Yorgancılar,	“Önemli	
başarılara	imza	atan	Türkiye-
Almanya	ikili	ticari	ilişkilerinde,	
Türkiye	ve	Almanya’daki	Oda	
ağının	önemli	katkısı	bulunuyor.	
Alman	ve	Türk	iş	dünyasının	
ticaret	ve	yatırım	faaliyetlerini	
geliştirmelerine	yardımcı	olmak	
üzere		biri	İstanbul’da	diğeri	
Berlin’de	olmak	üzere	iki	Odamız	
var:	TOBB	ve	DIHK.	Bugün	
Almanya,	50	milyar	Doları	aşan	
ticaret	hacmiyle	bir	numaralı	
ticaret	ortağımızdır.	İkili	ticarette	

60	milyar	Dolar	hedefine	
ulaşmak	için	çalışıyoruz”	
dedi.

Karşılıklı yatırımlar
Karşılıklı	yatırımlarda	

Almanya	ve	Türkiye’nin	
önemli	bir	seviyede	
bulunduğunu	vurgulayan	
Yorgancılar,	“Alman	
şirketleri	Türkiye’deki	en	
büyük	yabancı	yatırımcı	
konumunda.	Türkiye’de	
7.000’den	fazla	Alman	
şirketi	faaliyet	göstermekte	
ve	yaklaşık	10	milyar	
Euro	tutarında	yatırım	
yapmaktadır.	Bu	yatırımlar	
ise	120.000	kişiye	istihdam	

sağlamaktadır.	1960’lardan	
bu	yana	Almanya’daki	Türklerin	
yarattığı	ekonomik	hareketlilikten	
de	gurur	duyuyoruz.	Almanya’da	
80	binden	fazla	Türk	girişimci,	
yıllık	50	milyar	Euro	ciro	yaratıyor	
ve	yaklaşık	500	bin	kişiye	
istihdam	sağlıyor”	diye	konuştu.

Almanya’nın 
desteği önemli
Ortak	konularda	Almanya	

tarafının	desteğinin	önemli	
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olduğunu	vurgulayan	
Yorgancılar,	“JETCO	Ticaret	
Çalışma	Grubu’ndaki	
çalışmalarımız	ikili	ticaretin	
geliştirilmesi	için	potansiyel	
alanların	belirlenmesini,	
ticaretin	önündeki	
engellerin	tespit	edilmesini	
ve	Gümrük	Birliği’nin	
modernizasyonunu	
kapsıyor.	Yeşil	ve	dijital	
dönüşüm	de	yine	
üzerinde	çalıştığımız	iki	önemli	
konu.	Almanya,	Türkiye’nin	
Avrupa	Birliği	üyeliği	sürecinde	
her	zaman	belirleyici	bir	rol	
oynadığı	için	Gümrük	Birliği’nin	
modernizasyonu,	iş	insanlarının	
karşılaştığı	vize	sorunu	ve	ulaşım	
kotası	sorunlarının	aşılmasında	
Almanya’nın	desteğini	çok	önemli	
buluyoruz”	ifadesini	kullandı.

İki tarafın girişimcilerine 
destek
T.C.	Ticaret	Bakanı	Prof.	Dr.	

Ömer	Bolat	ise,	“İki	güçlü	ticari	
ortak	konumunda	olan	Türkiye	
ve	Almanya’nın	ticaret	hacminin	
ve	karşılıklı	yatırımlarının	
artmasından	duyduğumuz	
memnuniyeti	dile	getirdik.	Ticari	
ilişkilerimizi,	
karşılıklı	yatırım	
alanlarını,	sanayi,	
turizm,	enerji,	
dijitalleşme,	
yeşil	ekonomi,	
Gümrük	Birliği’nin	
modernizasyonu	
ve	iş	dünyamızın	
taleplerini	ele	aldık.	
İmzaladığımız	
JETCO	
Protokolü’nün	
ikili	iş	birliğimizin	
gelişimine	
önemli	katkılar	
sağlayacağına	olan	
inancımız	tamdır.	

Türkiye	olarak	hem	Türk	
hem	de	Alman	girişimcilerin	
birlikte	çalışmasına	
ve	iş	birliği	alanlarını	
derinleştirmelerine	
desteğimiz	sürüyor”	dedi.

Gelişim sürecek
Alman	Bakan	Habeck	

de	iki	ülkenin	diplomatik	
ilişkilerinin	bir	asırdır	
devam	ettiğini	belirterek	
“Ticaret	hacmimiz	geçen	
yıl	ilk	defa	55	milyar	Euro’ya	
yükseldi.	AB-Türkiye	ticaret	
görüşmeleri	ve	Türkiye’nin	
Almanya	ile	İş	Ortaklığı	
Programına	katılma	kararı	
bu	gelişmeyi	daha	da	
güçlendirecektir”	diye	
konuştu.

Türkiye-Almanya Ekonomi ve Ticaret Ortak 
Komisyonu (JETCO) 5’inci Dönem Toplantısı 
kapsamında T.C. Ticaret Bakanı Prof. Dr. Ömer 
Bolat ve Almanya Ekonomi ve İklim Koruma 
Bakanı Dr. Robert Habeck tarafından, iki ülke 
arasındaki endüstriyel iş birliğinin artırılması, 
dijitalleşmenin ilerletilmesi ve ekonomik 
ilişkileri çeşitlendirme ve geliştirme hedefi ile 
JETCO Protokolü imzalandı.

İş dünyası ile buluşma
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar,	JETCO	toplantısının	ardından	

Ticaret	Bakanı	Prof.	Dr.	Ömer	Bolat	ile	birlikte	Türkiye	Cumhuriyeti’nin	Berlin	Büyükelçiliği	ev	sahipliğin-
de;	Türk	Alman	Sanayi	ve	Ticaret	Odası	(TD-IHK)	Temsilcileri	ve	Almanya’daki	iş	insanlarının	katılımıyla	
iki	ülke	arasındaki	ekonomik	ve	ticari	ilişkilerin,	görüşüldüğü	toplantıya	katıldı.	

Bakan	Bolat,	burada	yaptığı	konuşmada	“Almanya	başta	olmak	üzere	Avrupa’nın	birçok	ülkesinde	
yaşayan	Türk	vatandaşlarımız,	yaşadıkları	ülkelerde	ticari	hayatın	da	önemli	bir	parçası	konumunda-
dırlar.	Küçük	ve	orta	ölçekli	işletmelerin	yanı	sıra	küresel	düzeyde	rekabet	edebilen	girişimleri	ile	de	öne	
çıkan	Türk	girişimci	ve	iş	insanlarımız,	iki	ülke	ilişkilerinin	daha	da	gelişmesinde	önemli	katkılar	sunma	
potansiyeline	sahiptir”	dedi.

Başkan	 Yorgancılar	 ise	 “Alman-
ya’daki	 Türk	 iş	 insanlarımız	 ve	
temsilcileri	ile	bir	araya	gelerek,	ül-
kelerimiz	arasındaki	ekonomik	ve	ti-
cari	ilişkilerini	ve	Almanya’daki	etkin	
Türk	 iş	 insanlarımızın	 faaliyetlerini	
yerinde	istişare	ettik”	dedi.
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TOBB	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	ve	
EBSO	Yönetim	Kurulu	

Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
“Üretim	ve	ticaretimizin	
teknolojideki	değişime	ve	
dönüşüme	uyum	sağlaması,	
Türkiye’nin	dünya	ticaretindeki	
rolünü	de	artıracaktır.	TOBB	
olarak,	2025	Yılı	Fuar	Takvimi’ni	
yayımladık.	Buna	göre	Türkiye	
genelinde	toplam	356	fuar	
organize	edilecek.	2025	
yılında	İzmir’de	toplam	31	fuar	
gerçekleştirilecek”	dedi.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Meclis	Başkan	Yardımcısı	
Işın	Yılmaz	ve	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
93’üncüsü	düzenlenen	İzmir	
Enternasyonal	Fuarı’nın	(İEF)	
Açılış	Resepsiyon	Törenine	
katıldı.	İzmir	Büyükşehir	Belediye	
Başkanı	Dr.	Cemil	Tugay’ın	ev	
sahipliğinde	düzenlenen	tören,	
Cumhurbaşkanı	Yardımcısı	
Cevdet	Yılmaz,	İzmir	Valisi	Dr.	
Süleyman	Elban,	Ticaret	Bakan	
Yardımcısı	Özgür	Volkan	Ağar,	
İstanbul	Büyükşehir	Belediye	
Başkanı	Ekrem	İmamoğlu	ve	
Türkiye	İhracatçılar	Meclisi	
Başkan	Vekili	Ahmet	Fikret	
Kileci’nin	katılımlarıyla	

gerçekleştirildi.
İEF’nin	açılış	konuşmasını	

gerçekleştiren	Yorgancılar,	
“İzmir’in	köklü	fuarı,	30	Ağustos	
Zafer	Bayramımızda	açılıp	9	
Eylül	İzmir’imizin	kurtuluşunun	
yıldönümünde	kapanacak	olan	
İzmir	Enternasyonal	Fuarımızın	
93’üncü	açılış	törenindeyiz.	
Bu	mutlu	günümüzde	yoğun	
programları	arasında	vakit	
ayırarak	bizlerle	birlikte	olan	

Cumhurbaşkanı	Yardımcımız	
Sayın	Cevdet	Yılmaz	ve	
fuarımızın	bu	yılki	onur	konuğu	
kenti	İstanbul’un	Büyükşehir	
Belediye	Başkanı	Sayın	Ekrem	
İmamoğlu’na	teşekkür	ediyor,	
kentimize	hoş	geldiniz	diyorum.	
30	Ağustos	Zaferi,	Türkiye’nin	
modernleşme	yolculuğunda,	
ekonomik	ve	ticari	alandaki	
bağımsızlığımızın	da	bir	
sembolüdür.	İzmir,	Kurtuluş	
Savaşı’mızın	zaferle	taçlandığı	
şehir	olarak	tarih	boyunca	
bağımsızlık	mücadelesinin	
ve	ekonomik	kalkınmanın	
simgesi	olmuştur.	Bu	vesile	
ile	Başkomutanımız	Gazi	
Mustafa	Kemal	Atatürk	
önderliğinde	verilen	şanlı	
kurtuluş	mücadelemizin	
102’nici	yıldönümünü	kutluyor,	
başta	kurucu	liderimiz	Mustafa	
Kemal	Atatürk	olmak	üzere	
tüm	şehitlerimizi,	gazilerimizi,	
rahmetle,	minnetle	ve	şükranla	
anıyorum.	Ruhları	şad	olsun”	
dedi.

İhtisas fuarlarının 
öncüsü
İzmir	Enternasyonal	

Fuarı’nın	hem	İzmir’in	ve	
hem	de	Türkiye’nin	tarihine	

Yorgancılar, 93’üncü İEF’nin açılış resepsiyonunda konuştu:

“Teknolojik dönüşüme uyum sağlanması, 
Türkiye'nin dünya ticaretindeki rolünü artıracak”
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tanıklık	ettiğini	vurgulayan	
Başkan	Yorgancılar,	“Türkiye	
Cumhuriyeti’nin	ilk	fuarı	
olan	İzmir	Enternasyonal	
Fuarı,	yalnızca	Türkiye’nin	
değil,	dünyanın	da	en	
köklü	uluslararası	ticaret	
platformlarından	biridir.	İzmir	
İktisat	Kongresi	ile	temelleri	
atılan	bu	fuar,	tarihimizle,	
kültürümüzle	ve	geleceğimizle	
gurur	duymamız	gereken	bir	
adımdır.	İzmir	Enternasyonal	
Fuarı,	93	yıldır	süregelen	
bu	başarı	hikayesinin	bir	
parçasıdır	ve	birçok	ihtisas	
fuarının	da	öncüsü	olmuştur”	
diye	konuştu.

Teknolojiye uyum
Fuarın	bu	yılki	ana	temasının	

“teknoloji”	olduğunun	altını	
çizen	Yorgancılar,	“Teknolojik	
gelişmeler	her	alanda	geleceği	
şekillendirmeye,	ticareti	
dönüştürmeye	devam	ediyor.	
Bu	vesile	ile	İzmir	Enternasyonal	
Fuarı	da	çok	önemli	bu	
temayı	odağına	aldı.	Üretim	
ve	ticaretimizin	teknolojideki	
değişime	ve	dönüşüme	
uyum	sağlaması,	Türkiye’nin	
dünya	ticaretindeki	rolünü	de	
artıracaktır.	Fuarcılık	sektörünün	
disipline	edilmesi	ve	gelişmesi	
için,	Ticaret	Bakanlığımızın	
verdiği	yetkiyle	TOBB	olarak	
büyük	gayretler	sarf	ettik.	Artık	

fuarlarımız,	katılımcı	firmalar	
ile	yerli	ve	yabancı	ziyaretçiler	
açısından	daha	planlı	ve	
programlı	bir	hale	geldi.	Geçen	
yıl	Türkiye	genelinde	düzenlenen	
413	fuar,	56	bin	firmaya	ve	
yaklaşık	19	milyon	ziyaretçiye	
ev	sahipliği	yaptı.	Bu	başarı,	
ülkemizin	ticaret	potansiyelini	
ne	denli	ileri	taşıdığımızın	bir	
göstergesidir.	TOBB	olarak,	2025	
Yılı	Fuar	Takvimi’ni	yayımlamış	
bulunuyoruz.	Bu	takvime	
göre,	2025	yılında	Türkiye	
genelinde	toplam	356	fuar	
organize	edilecek.	Bunların	111’i	
uluslararası	düzeyde	olacak.	
İzmir,	İstanbul’dan	sonra	en	
fazla	fuar	düzenlenecek	iller	
arasında	yer	alıyor	ve	2025	
yılında	İzmir’de	toplam	31	fuar	
gerçekleştirilecek.	Özellikle	
eğitim,	tarım	ve	hayvancılık,	

gıda	ve	mobilya	gibi	stratejik	
sektörlerde	düzenlenecek	
fuarlar,	ülkemizin	ticari	ve	
ekonomik	gelişimine	büyük	
katkı	sağlayacak”	ifadesini	
kullandı.

Dünyaya açılan kapı
İzmir’in	potansiyeline	

vurgu	yapan	Başkan	
Yorgancılar,	“İzmir	sadece	
coğrafi	konumu	ile	değil,	
aynı	zamanda	kültürel	
ve	ekonomik	yapısıyla	da	
Türkiye’nin	dünyaya	açılan	
kapısıdır.	İzmir,	küresel	bir	

marka	şehir	olma	yolunda	çok	
önemli	bir	potansiyel	ve	fırsata	
sahiptir.	Turizminden,	tarımsal	
ürünlerine	ve	sanayisine,	
teknolojiden,	gastronomiye	ve	
kaliteli	yaşama	kadar	gelecek	
vaat	eden	şehirlerin	başında	
gelmektedir.	Üniversiteleri,	
OSB’leri,	Serbest	Bölgeleri,	
teknoloji	geliştirme	bölgeleri	
ve	konteyner	limanlarıyla,	hem	
ülkemizin,	hem	de	Akdeniz	
çanağının	üreten,	net	ihracatçı	
olmayı	başaran	yıldız	kentidir.	
30	Ağustos	Zafer	Bayramı’nın	
coşkusuyla,	İzmir	Enternasyonal	
Fuarı’nın	93’üncü	kez	kapılarını	
açmasından	büyük	bir	gurur	
duyuyor,	İzmir	Enternasyonal	
Fuarı’na	katkı	sağlayan,	
destek	veren	herkese	teşekkür	
ediyorum”	diye	konuştu.

93’üncü İEF kapsamında ayrıca EBSO’nun yürüttüğü “Bilişim Sektöründe 93’üncü İEF kapsamında ayrıca EBSO’nun yürüttüğü “Bilişim Sektöründe 
Geleceğe Yön Veren Kadınlar Projesi”nin de tanıtımı yapıldı.Geleceğe Yön Veren Kadınlar Projesi”nin de tanıtımı yapıldı.
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Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	
Birliği	Başkan	Yardımcısı	ve	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	

Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar,	İzmir	Ticaret	Odası	
ev	sahipliğinde	gerçekleştirilen,	
Zorunlu	Deprem	Sigortasının	
Zorunlu	Afet	Sigortasına	
Dönüşümü	konulu	toplantıya	
katıldı.

Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	
Birliği’ni	temsilen	toplantının	
açılışında	konuşan	Başkan	
Yorgancılar,	2023	yılının	tüm	
dünyada	eşi	benzeri	görülmemiş	
büyüklükte	ve	muazzam	yıkıcı	
etkiye	sahip	doğal	afetlerin	
yaşandığı	bir	yıl	olduğunu	dile	
getirdi.	Yorgancılar,	“Afetlerin	
zararlı	etkilerini	bertaraf	etmenin	
önemli	ve	etkin	bir	yolu	ise,	
sigorta	sistemidir.	Afet	risklerini	
sigorta	sistemine	devrederek,	

yani;	binalarımızı,	eşyalarımızı,	
fabrika	ve	iş	yerlerimizi	
sigortalayarak	yaşanan	
afetlerin	maddi	zararlarından	
korunabiliriz”	dedi.

Alınacak çok yolumuz var
İklim	değişikliği	ile	tetiklenen	

risklerin	Türkiye	özelinde	afet	
sigortaları	konusunun	çok	daha	
önemli	hale	getirdiğini	vurgulayan	
Yorgancılar,	“Bu	kapsamda,	
zorunlu	deprem	sigortasının	
kapsamının	genişletilerek	zorunlu	
afet	sigortasına	dönüştürülmesi	
isabetli	ve	önemli	bir	kazanım	
olacaktır.	Son	yıllardaki	önemli	
düzenleme	ve	çalışmalara	
rağmen	maalesef	sigortalılık	
anlamında	henüz	arzu	ettiğimiz	
seviyelere	ulaşamadık.	Bugün	
ülkemizde	her	iki	KOBİ’den	biri	
sigortalı	gibi	görünse	de,	2023	

Şubatında	yaşadığımız	kara	
gecenin	ardından	gördük	ki	bu	
oran	yüzde	20’ler	civarında.	
Ülkemiz	genelinde	konutta	
deprem	sigortası	yüzde	
56’lardayken,	İzmir	özelinde	
yüzde	60,6’dır.	Deprem	riski	
yüksek	ve	ciddi	bir	üretim	
potansiyeli	olan	İzmir	adına	
kat	etmemiz	gereken	daha	çok	
yolumuz	var”	diye	konuştu.

Riskli sektörler
Yangın	riski	yüksek	

sanayi	sektörlerinde	sigorta	
yapılmamasının	önemli	bir	risk	
oluşturduğunun	altını	çizen	
Yorgancılar,	“Deprem	bir	yana,	
bir	de	göz	ardı	ettiğimiz	ve	
son	yıllarda	fabrikalarda	çok	
da	sık	yaşadığımız	yangın	riski	
de	söz	konusu.	Özellikle	de	
plastikten	kimyasal	ürünlere,	

Yorgancılar, Zorunlu Deprem Sigortasının Zorunlu Afet Sigortasına 
Dönüşümü konulu toplantıda konuştu

“Sigortalılık oranında kat etmemiz 
gereken çok yolumuz var”
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boyadan	mobilyaya	kadar	
yangın	riski	yüksek	sektörlerde	
sigorta	yapılmaması	çok	
büyük	handikaptır.	Üstelik	bu	
sektörler,	İzmir’de	çok	güçlü	olan	
sektörlerdir”	ifadesini	kullandı.

“Her fabrika bir kaledir”
Türkiye’de	insanların	

“Bir	şey	olmaz”	diyerek	
sigorta	yaptırmaya	mesafeli	
durduklarını,	bunun	ise	kültürel	
bir	özellik	olduğunu	dile	getiren	
Başkan	Yorgancılar,	“Diğer	bir	
önemli	sebep	ise	maliyetlerdir.	
Özellikle	firmalar	açısından	çok	
fazla	mali	yük	varken	ve	sürekli	
olarak	ekonomik	zorluklar	
yaşanırken	sigorta	yaptırmak	
ikinci	planda	kalabiliyor.	Ancak,	
unutmayalım	ki,	fabrikalarımız	
birer	milli	servettir.	Atamızın	

da	dediği	gibi	‘Her	fabrika	bir	
kaledir.’	Bu	kalenin	zarar	görmesi	
isteyeceğimiz	en	son	şeydir”	
dedi.

Afetler	yaşandığında	
sigortacılık	anlamında	en	
önemli	sürecin,	hasar	tespiti	
ve	tazminatların	ödenmesi	
olduğunu	belirten	Yorgancılar,	
“Burada,	sigorta	eksperleri	
önemli	bir	sorumluluk	üstleniyor.	
Son	derece	zor	şartlar	altında,	
can	güvenliklerini	hiçe	sayarak,	
afetzede	psikolojisini	de	
yönetmeye	çalışarak	hasar	
tespitini	büyük	bir	özveri	ile	
yapmaktadırlar.	Ben	tüm	
eksperlerimize	bu	kıymetli	
çalışmalarından	dolayı	
teşekkürlerimi	sunuyorum.	
Kahramanmaraş	depremleri	
bize	gösterdi	ki	hasar	tespit	

çalışmalarının	ivedilikle	
tamamlanması	sigortalıların	
mağduriyetlerinin	azaltılması	
bakımından	büyük	öneme	
haiz.	Diğer	yandan,	bizler	
eksper	stoğumuzun	sadece	
belirli	bir	bölümünü	kullanarak	
bunu	başaramayız.	Bu	
nedenle,	Levhaya	kayıtlı	1.263	
eksperimizin	tamamını	büyük	
afetlerde	değerlendirmek	
üzere	hazır	tutmalıyız.	Bu	
amaçla,	gerekli	mevzuat	ve	
eğitim	çalışmalarını	hızla	
tamamlamalıyız.	Sigorta	
Eksperleri	İcra	Komitesi	
Başkanımız	burada;	bizler	TOBB	
olarak,	Sigorta	Eksperleri	İcra	
Komitesi	olarak	bu	konuda	
üzerimize	düşen	neyse	fazlasıyla	
yerine	getirmeye	hazırız”	diye	
konuştu.

Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	Birliği	(TOBB)	Türkiye	
Hırdavat	Sanayi	Sektör	Meclisi	Toplantısı,	TOBB	
Başkan	Yardımcısı	ve	EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar	Başkanlığında	gerçekleştirildi.	
Başkan	Yorgancılar,	toplantıya	ilişkin	olarak	“TOBB	

Türkiye	Hırdavat	Sanayi	Sektör	Meclisi	Toplantımızı	
gerçekleştirdik.	Sektörün	genel	değerlendirmesi,	
sektörel	fuarlar,	yerli	üretimin	korunması,	nitelikli	
istihdam	ve	İhtisas	OSB	kurulumuna	ilişkin	
istişarede	bulunduk”	diye	konuştu.

TOBB Türkiye Hırdavat Sanayi Sektör Meclisi 
Toplantısı, Yorgancılar Başkanlığında gerçekleştirildi
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	2025-

2027	dönemini	kapsayan	
Orta	Vadeli	Program’a	(OVP)	
ilişkin	açıklamalarda	bulundu.	
Yorgancılar	açıklamasında	
şöyle	dedi:

“Enflasyonun	tek	haneye	
düşürülmesi,	yatırım,	istihdam,	
üretim	ve	ihracatın	artırılması,	
gelirin	toplumun	tüm	
kesimlerine	adil	dağıtılması”	
olarak	amacı	tanımlanan	
2025-2027	dönemi	Orta	Vadeli	
Programda	öne	çıkan	veriler;	
enflasyon,	büyüme	ve	bütçe	
açığı	oldu.

Dezenflasyonist	süreçte,	
yapılan	fedakarlıkların	karşılığını	
gelecek	seneden	itibaren	
almayı	ümit	ediyoruz	ki	veriler	
de	bunu	teyit	ediyor.	Tabi	ki,	
burada	hem	para	hem	de	
maliye	politikalarının	birbiriyle	
uyumlu	şekilde	
kesintisiz	hareket	
etmesi	büyük	önem	
taşımaktadır.	

Bütçe	
açığına	yönelik	
tahminlerdeki	
gerilemenin,	
vergi	paketleri	
ve	kamuoyunun	
beklentisi	olan	
kamu	tasarrufundan	
kaynaklanacağı	
ve	dezenflasyona	

destek	olacağı	inancındayım.	
Tasarruf	sadece	özel	sektörde	
değil,	kamuda	da	uygulanmalı	
ki,	fedakarlık	her	kesimde	
dengeli	olsun.

2.	çeyrek	büyüme	
oranındaki	negatif	sanayi	

verisi	de	gösterdi	ki,	bu	yıl	
sanayicimiz	ve	ihracatçımız	
açısından	çok	zorlu	geçti,	
geçmeye	de	devam	ediyor.	
Ancak,	2025	yılının	ilk	
yarısında	enflasyonda	hedefe	
yaklaşırsak,	yatırımlar	ve	
ihracatın	üstündeki	baskı	da	
ortadan	kalkacaktır.	Bu	da	
bizleri	umutlandırmaktadır.	
O	nedenle,	enflasyonla	
mücadelede,	para	politikasını	
destekleyen	tüm	adımların	
da	eşzamanlı	atılmasını	
bekliyoruz.

OVP	yol	haritasıdır	ve	
programa	bağlı	kalınmalıdır.	
Programın	hazırlanmasında	
emeği	geçen	Cumhurbaşkanı	

Yardımcısı	Sayın	Cevdet	
Yılmaz’a,	Hazine	ve	Maliye	
Bakanı	Sayın	Mehmet	Şimşek’e	
ve	katkı	koyan	tüm	Bakanlık	ve	
kurumlara	teşekkür	ediyoruz.	
Ülkemiz	için	hayırlı	olsun.”

Yorgancılar, açıklanan Orta Vadeli 
Program’ı değerlendirdi
“Enflasyonda hedefe yaklaşırsak, yatırımlar ve ihracat üstündeki 

baskı ortadan kalkacaktır”
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yö-
netim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar;	vize	konusunun	

sanayicilerin	gündeminde	en	üst	
sırada	bulunduğunu	belirterek,	
“Havayolu	şirketlerimiz	artık	Alman-
ya’nın	büyük	şehirlerine	İzmir’den	
her	gün	direkt	uçuş	yapıyorlar.	
Ancak	durum	böyleyken	maalesef	
vize	almakta	yaşadığımız	sıkıntı	
devam	ediyor.	Konunun	çözümü,	dış	
ticaret	hacmimizi	artırabilmemiz	
için	oldukça	önemli”	dedi.	

Almanya	Federal	Cumhuri-
yeti’nin	İzmir	Başkonsolosu	Ralf	
Schröer,	EBSO	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar’ı	ziyaret	
etti.	Ziyaretten	duyduğu	mutluluğu	
dile	getiren	Başkan	Yorgancılar,	her	
platformda	dile	getirdikleri	Gümrük	
Birliği	Anlaşması’nın	güncellenmesi	
konusunda	Almanya’nın	belirleyici	
bir	konumda	olduğunu	söyledi.

Vize	konusunun	halen	en	önemli	
konuları	olduğunu	vurgulayan	
Yorgancılar,	“Türkiye	ve	Almanya	
dost	ve	müttefik	iki	ülkedir.	Gümrük	
Birliği	Anlaşması’nın	gelinen	nokta-
da	güncellenmesi	gerekiyor	ve	bu	
konuda	da	Almanya	belirleyici	bir	
konumdadır.	Bugün	Almanya’da	80	
bin	Türk	girişimci,	yılda	500	milyon	
Euro	seviyesinde	ciro	yaratmaktadır	
ve	istihdam	sağlamaktadırlar.	Ülke-
mizde	de	7	binin	üzerinde	Almanya	
sermayeli	şirket	bulunuyor	ve	bun-
ların	yedi	yüze	yakını	İzmir’de	olup,	
90’a	yakını	da	EBSO	üyesidir.	İki	
ülke	Cumhurbaşkanları,	50	milyar	
Dolar	olan	ticaret	hacmini	60	Milyar	
Dolara	çıkarmayı	hedeflediklerini	
ifade	ettiler.	Bu	hedefi	gerçekleş-
tirmek	için	önümüzde	hiçbir	engel	
yok,	ancak	en	önemli	konu	vize	

konusudur.	Havayolu	şirketlerimiz	
artık	Almanya’nın	büyükşehirleri-
ne	İzmir’den	her	gün	direkt	uçuş	
yapıyorlar.	Ancak	durum	böyleyken	
maalesef	vize	almakta	yaşadığı-
mız	sıkıntı	devam	ediyor.	Konunun	
çözümü,	dış	ticaret	hacmimizi	artı-
rabilmemiz,	60	milyar	Dolar	ticaret	
hacmi	hedefini	yakalayabilmemiz	
için	oldukça	önemli.	Automechani-
ka	fuarına	düzenlediğimiz	heyet	ko-
nusundaki	desteğiniz	için	teşekkür	
ediyorum.	Bazı	iş	insanlarımızın	vize	
konusundan	ötürü	fuar	stantlarına	
gidemediklerini	ve	Almanya’daki	
akrabalarını	standa	gönderdiklerini	
ifade	etmek	isterim”	dedi.

Yorgancılar	ayrıca	TOBB	ve	AHK	
(Alman-Türk	Odası)	ile	JETCO	kap-
samında	faaliyet	gösteren	Ticaret	
Çalışma	Grubu	Eş	Başkanı	olarak	
yaptıkları	faaliyetler	hakkında	Sch-
röer’e	bilgi	aktarımında	bulundu.

EBSO’da	bulunmaktan	duyduğu	
memnuniyeti	dile	getiren	Schröer	
ise,	Almanya’nın	İzmir	Başkonso-
losluğu’ndaki	vize	bölümünün,	dün-
yanın	en	büyük	11’inci	vize	depart-

manı	olduğunu	söyledi.	Schröer,	
“37	bin	Schengen	başvurusu	aldık	
ve	8	bin	ulusal	vize	verdik.	Mart’tan	
beri	28	bin	başvuru	bekliyor.	Bunu	
karşılamak	için	ayda	3-4	bin	başvu-
runun	değerlendirilmesi	gerekiyor.	
Tüm	talepleri	karşılamak	istiyoruz,	
ancak	çok	fazla	talep	olduğundan	
ve	eleman	sayımız	yetersiz	kaldığı	
için	sistem	kilitleniyor”	dedi.

Başkonsolos	Schröer,	2007	
yılından	beri	düzenledikleri	Türk-Al-
man	Yatırım	ve	İşbirliği	Günü	etkin-
liğini	de	İzmir’de	EBSO	iş	birliğiyle	
de	gerçekleştirmek	istediklerini	
söyledi.	Bu	anlamda	EBSO’nun	
desteğinin	çok	kıymetli	olduğunun	
altını	çizen	Schröer,	ilk	etapta	belir-
lenecek	sektörleri	kapsayan	organi-
zasyon	ve	düzenlenecek	etkinlikler	
sayesinde	iki	ülkeden	iş	insanlarının	
yeni	bağlantılar	kurabileceklerini	
dile	getirdi.	Başkan	Yorgancılar	
da	söz	konusu	organizasyon	için	
desteğe	hazır	olduklarını	belirterek,	
sektörlerin	belirlenmesi	için	gerekli	
girişimlerin	başlatılacağını	ifade	
etti.

Almanya’nın	İzmir	Başkonsolosu	Ralf	Schröer,	Başkan	Yorgancılar’ı	ziyaret	etti

“İzmir ile Almanya arasında her gün direkt 
uçuş var, ancak vize alamıyoruz”
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	30	

Ağustos	Başkomutanlık	Meydan	
Muharebesi’nin	102’inci	yılı	ve	
Zafer	Bayramı	nedeniyle	bir	
mesaj	yayınladı.	Yorgancılar,	
mesajında	şöyle	dedi:

“Vatanımızın	kurtuluşu,	
milletimizin	bağımsız	geleceğine	
yürümesi	yolunda	en	önemli	
kilometre	taşını	oluşturan	30	
Ağustos	Başkomutanlık	Meydan	
Muharebesi	Zaferinin	102’inci	
yılını	kutluyor	olmanın	gururunu	
yaşıyoruz.

Asırlar	boyunca	sürekli	
savunma	muharebesi	yapmış,	
sürekli	toprak	kaybetmiş,	Balkan	
Savaşları,	Birinci	Dünya	Savaşı	ve	
Anadolu’nun	işgali	ile	büsbütün	
dağılmış	ve	yok	olma	noktasına	
gelmiş	bir	Orduyu	birleştiren	
Ulu	Önderimiz	Gazi	Mustafa	
Kemal	Atatürk,	26	Ağustos	
1922’de	başlayan	Büyük	Taarruz	
ve	sadece	dört	gün	sonra,	30	
Ağustos’ta	ulaşılan	kesin	zafer	
ile;	birlik	olmayı	başarabilen	
bir	milleti	tarih	sahnesinden	

silmenin	asla	mümkün	olmadığını	
bütün	insanlığa	göstermiştir.

Bu	bakımdan	30	Ağustos,	bir	
milletin	geleceğini	kurtaran	çok	
büyük	bir	askeri	zafer	olmakla	
birlikte,	inanç	ve	zekanın,	birlik	ve	
beraberliğin	de	zaferidir.	Kurtuluş	
Savaşımız	boyunca	Atamızın	ve	
silah	arkadaşlarının	umutsuzluk	
ve	karamsarlıkla	da	savaşmaları	
gerekmiştir.	Bu	nedenledir	ki	Ulu	
Önderimiz,	‘Umutsuz	durumlar	
yoktur,	umutsuz	insanlar	vardır.	

“BİRLİK VE 
BERABERLİĞİN 
ZAFERİ 
30 AĞUSTOS”

T.C. İzmir Valiliği tarafından 30 Ağustos Zafer Bayramı nedeniyle 
düzenlenen ve T.C. İzmir Valisi Dr. Süleyman Elban’ın katılımlarıyla 
gerçekleşen Kabul Törenine, EBSO Meclis Başkan Yardımcısı Işın 
Yılmaz ve Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Metin Akdaş katıldı.
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Ben	hiçbir	zaman	umudumu	
yitirmedim’	demiştir.

Biz	de	bugün	bu	sözü	şiar	
edinerek	sanayileşerek	kalkınma	
yolunda	gayretli	çalışmalarımızı	
sürdürüyoruz.	Atamızın	bize	
miras	bıraktığı	30	Ağustos	
Zaferi’nin	ve	diğer	askeri	
başarıların,	yine	kendi	ifadesiyle	
eğitim,	kültür	ve	ekonomi	
alanlarındaki	zaferler	için	zemin	
hazırladığı	bilinciyle	çalışıyoruz.	
Karşı	karşıya	kaldığımız	zorlukları	
daha	çok	çalışarak,	birlik	ve	
beraberlikle	aşacağımızı	biliyoruz;	
çünkü	ilham	kaynağımız,	Ulu	
Önderimiz	ve	bize	miras	bıraktığı	
zaferleridir.

Tarihin	en	büyük	zaferleri	
arasında	yer	alan,	milletimize	
bağımsızlığı	ve	Cumhuriyeti	
müjdeleyen	30	Ağustos	Zafer	
Bayramının	102’nci	yılını	gurur	

ve	mutlulukla	kutlarken;	Ulu	
Önderimiz	Gazi	Mustafa	Kemal	
Atatürk	ve	silah	arkadaşları	ile	

tüm	şehitlerimizi	rahmetle	ve	
minnetle	anıyor,	gazilerimizin	
önünde	saygıyla	eğiliyorum.”

T.C. İzmir Valiliği tarafından, T.C. İzmir Valiliği tarafından, 
T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanı T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanı 

Mehmet Fatih Kacır’ın katılımlarıyla Mehmet Fatih Kacır’ın katılımlarıyla 
Cumhuriyet Meydanı’nda düzenlenen Cumhuriyet Meydanı’nda düzenlenen 

30 Ağustos Zafer Bayramı Kutlama 30 Ağustos Zafer Bayramı Kutlama 
Törenine, EBSO Meclis Başkan Törenine, EBSO Meclis Başkan 

Yardımcısı Işın Yılmaz katılarak Yardımcısı Işın Yılmaz katılarak 
Atatürk Anıtına çelenk sundu.Atatürk Anıtına çelenk sundu.

T.C. İzmir Valiliği tarafından düzenlenen Zafer 
Bayramı etkinliği, T.C. İçişleri Bakanı Yerlikaya’nın 
katılımıyla gerçekleştirildi

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	
Başkanı	H.	İbrahim	Gökçüoğlu	ve	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar,	T.C.	İçişleri	Bakanı	
Ali	Yerlikaya’nın	katılımlarıyla,	30	
Ağustos	Zafer	Bayramı	kutlamaları	
kapsamında	T.C.	İzmir	Valiliği	
tarafından	düzenlenen	“Fahir	
Atakoğlu	dinletisi	ve	İstiklal	Uğruna	
İstikbalinden	Vazgeçenler:	Jandarma	
Albay	Mümin	Aksoy	Belgeseli	
Gösterimi”	etkinliğine	katıldı.

Meclis	Başkanı	Gökçüoğlu,	
programa	katılan	İçişleri	Bakanı	Ali	
Yerlikaya’yı	EBSO	Meclis	toplantısına	
davet	etti.

GÜNDEM
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“9 EYLÜL, BAĞIMSIZLIĞIMIZIN 
NİŞANESİDİR”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar “Eşsiz önderimiz Atatürk’ümüzün, 
O’nun sımsıkı kenetlediği milletimizin ve ordumuzun bu benzersiz zaferi; İzmir’i düşman 
işgalinden kurtarılan bir şehir olmanın ötesinde, bir milletin bağımsızlığının nişanesi 

haline getirmiştir” dedi.

İzmir’in	kurtuluşunun	102’inci	yıldönümü	
nedeniyle	bir	mesaj	yayınlayan	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	

Yorgancılar,	“İzmir,	bugün	olduğu	gibi	tarih	
boyunca	da	ülkemizin	bulunduğu	coğrafyanın	
en	önemli	kentlerinden	biri	olmuştur.	İzmir’in	
önemi,	iki	temel	kaynağa	dayanır	ki	bunlardan	ilki	
medeniyetin	temel	taşını	oluşturan	uluslararası	
ticaret	ve	bunu	sağlayan	limanıdır.	İkincisi	ise	
yeryüzünün	en	bereketli	topraklarını	oluşturan	Ege	
Bölgesi’ne	sırtını	dayamış	durumdaki	konumudur.	
Tarih	boyunca	pek	çok	uygarlık,	işte	bu	iki	kritik	
özelliğinden	ötürü	İzmir’i	odağına	almış,	ona	
egemen	olmak	için	çalışmıştır”	diye	konuştu.

Yüzyıllar	boyunca	Türk	egemenliğindeki	İzmir’in,	
Türklerle	bütünleştiğini	ifade	eden	Yorgancılar,	
“İzmir	özünü	hoşgörü	ve	birlikte	yaşam	kültüründen	
alan	yapısıyla,	söz	konusu	dönemde	en	zengin,	
en	müreffeh	ve	en	parlak	çağlarını	yaşadı.	İtilaf	
devletleri	ülkemizi	bölme	ve	parçalama	planları	
yaparken	dahi	İzmir’in	zengin	ekonomik,	ticari	ve	
kültürel	yapısı,	çökmekte	olan	imparatorluğa	tezat	
bir	görüntü	sergilemekteydi.	Ne	var	ki	tarihimizin	
kara	günlerinden	biri	olarak	andığımız	15	Mayıs	
1919’da	başlayan	işgal,	İzmir’de	ve	bütün	Batı	
Anadolu’da	milletimizin	karanlıkla	ve	çileyle	dolu,	
ama	bir	yandan	da	inanç,	azim	ve	mücadele	dolu	
üç	yıl	yaşamasına	yol	açtı.	Ulu	Önderimiz	Gazi	
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Mustafa	Kemal	Atatürk’ün	
liderliğinde	işte	bu	inanç,	
azim	ve	mücadele	ruhu	adeta	
somutlaştı	ve	26	Ağustos’ta	
başlayan	Büyük	Taarruzumuz,	
9	Eylül’de	İzmir’in	kurtuluşu	ile	
kesin	zafere	ermiş	oldu.	Eşsiz	
önderimiz	Atatürk’ümüzün,	
O’nun	sımsıkı	kenetlediği	
milletimizin	ve	ordumuzun	
bu	benzersiz	zaferi;	İzmir’i	
düşman	işgalinden	kurtarılan	
bir	şehir	olmanın	ötesinde,	bir	
milletin	bağımsızlığının	nişanesi	
haline	getirmiştir.	Bu	yönüyle	
İzmir’in	kurtuluşu,	her	zaman	
ifade	ettiğimiz	gibi	ülkemizin	
ve	milletimizin	de	kurtuluşunu	
simgeler”	dedi.

Yorgancılar	şöyle	devam	
etti:	“Ulusumuzun	varoluşunu	
oluşturan	kilometre	taşları	
içerisinde	en	önemlilerinden	
biri	olan	9	Eylül	İzmir’in	
Kurtuluşunun	102’inci	yılını	
gurur	ve	kıvançla	kutluyorum.	
Ulu	Önderimiz	Mustafa	Kemal	
Atatürk	ve	silah	arkadaşları	
ile	kahraman	şehitlerimizi	
bir	kez	daha	rahmetle	anıyor,	
gazilerimize	minnet	ve	
şükranlarımı	sunuyorum.”

İzmir’in kurtuluşunun 102’inci yıldönümü İzmir’in kurtuluşunun 102’inci yıldönümü 
nedeniyle T.C. İzmir Valiliği tarafından nedeniyle T.C. İzmir Valiliği tarafından 
düzenlenen çelenk sunma ve bayrak düzenlenen çelenk sunma ve bayrak 
törenlerine EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim törenlerine EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu katılarak Atatürk anıtına çelenk Gökçüoğlu katılarak Atatürk anıtına çelenk 
koydu.koydu.

İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. Cemil Tugay ev sahipliğinde, T.C. İzmir Valisi Dr. Süleyman İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. Cemil Tugay ev sahipliğinde, T.C. İzmir Valisi Dr. Süleyman 
Elban’ın katılımıyla gerçekleştirilen 9 Eylül İzmir’in Kurtuluşunun 102’nci Yıldönümü Resepsiyonuna Elban’ın katılımıyla gerçekleştirilen 9 Eylül İzmir’in Kurtuluşunun 102’nci Yıldönümü Resepsiyonuna 
EBSO Meclis Başkan Yardımcısı Işın Yılmaz katıldı.EBSO Meclis Başkan Yardımcısı Işın Yılmaz katıldı.
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Yorgancılar, Manisa ve ilçelerinde 
temaslarda bulundu

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı ve Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, TOBB Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı olarak sorumlu 
olduğu Manisa ile Turgutlu, Salihli, Alaşehir, Akhisar, Gördes ve Demirci ilçelerinde temaslarda bulundu. 
Oda ve Borsa Başkanlarını ziyaret eden Yorgancılar’ın ziyaretlerinde bölge sanayisi, ticareti, enflasyon 

düzeltmesi ile ilgili konular ve sektörel gelişmeler hakkında değerlendirmelerde bulunuldu.

TURGUTLU TİCARET BORSASI
Turgutlu	Ticaret	Borsası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Selçuk	Temel,	Meclis	Başkanı	Ahmet	Sezai	Önal	ve	

Yönetim	Kurulu	Üyelerinin	bulunduğu	görüşmede	tarımdaki	ara	eleman	sıkıntısı	başta	olmak	üzere	böl-
gedeki	tarımsal	üretim	ile	ilgili		konular	ve	çözüm	önerileri	değerlendirildi.	Başkan	Yorgancılar,	ziyarete	
ilişkin	olarak	“Tarımdaki	ara	eleman	sıkıntısı	başta	olmak	üzere	bölgedeki	tarımsal	üretime	ilişkin	ko-
nular,	çözüm	önerileri	ve	enflasyon	muhasebesi	uygulamasını	değerlendirdiğimiz	görüşmemize	ev	sa-
hipliği	yapan	Turgutlu	
Ticaret	Borsamızın	
Yönetim	Kurulu	Baş-
kanı	Selçuk	Temel	ve	
Meclis	Başkanı	Ahmet	
Sezai	Önal	ile	Yönetim	
Kurulu	Üyelerine	nazik	
ev	sahiplikleri	için	
teşekkür	ediyorum”	
dedi.

TURGUTLU TİCARET 
VE SANAYİ ODASI
Turgutlu	 Ticaret	 ve	 Sanayi	 Odası	 Yönetim	 Kurulu	

Başkanı	 Faruk	 Aydın	 ve	 Yönetim	 Kurulu	 Üyelerinin	
bulunduğu	 görüşmede	 bölgedeki	 ticaret	 ve	 sanayi	
sektörlerinin		konuları	ve	çözüm	önerileri	değerlendirildi.	
Başkan	 Yorgancılar,	 görüşmeye	 ilişkin	 olarak	 “TOBB	
Başkan	 Yardımcısı	 olarak	 Manisa	 İl	 ve	 İlçe	 Oda	 ve	
Borsalarımıza	 ziyaretlerimizi	 gerçekleştiriyoruz.	 İlk	
olarak	Turgutlu	Ticaret	ve	Sanayi	Odamızı	ziyaret	ettik,	
bölgedeki	 ticaret	 ve	 sanayi	 sektörlerinin	 	 konularını	
ve	 çözüm	 önerilerini	 değerlendirdik.	 Yönetim	 Kurulu	
Başkanı	Sayın	Faruk	Aydın	ve	Yönetim	Kurulu	Üyelerine	
nazik	misafirperverlikleri	için	teşekkür	ediyorum”	dedi.

GÜNDEM
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SALİHLİ TİCARET VE SANAYİ ODASI
Salihli	Ticaret	ve	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	İbrahim	Yük-

sel,	Meclis	Başkanı	Süleyman	Oral	ve	Yönetim	Kurulu	Üyelerinin	bulun-
duğu	 görüşmede,	 Sard	 bölgesinin	 turizme	 kazandırılması,	 enflasyon	
muhasebesi	uygulaması	ve	kadın	girişimcilerin	eğitimleri	konusu	baş-
ta	olmak	üzere,	bölge	ticaret	ve	sanayisine	ilişkin	değerlendirmelerde	
bulunuldu.	Başkan	Yorgancılar,	 ziyarete	 ilişkin	olarak	 “Salihli	Ti-
caret	ve	Sanayi	Odamızın	Yönetim	Kurulu	Başkanı	İbrahim	Yüksel	
ve	Meclis	Başkanı	Süleyman	Oral’ı	 ziyaret	ettik.	Sard	bölgesinin	
turizme	 kazandırılması,	 enflasyon	 muhasebesi	 uygulaması	 ve	
kadın	girişimcilerin	çalışmaları	konuları	başta	olmak	üzere,	bölge	
ticaret	ve	sanayisine	ilişkin	değerlendirmelerde	bulunduk.	Görüş-
memize	ev	sahipliği	yapan	Sayın	Başkanlarıma	ve	Yönetim	Kurulu	
Üyelerine,	nazik	ev	sahiplikleri	için	teşekkür	ediyorum”	dedi.

ALAŞEHİR TİCARET VE SANAYİ ODASI
Alaşehir	Ticaret	ve	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Mustafa	Seyhan	ve	Yönetim	Kurulu	

Üyelerinin	bulunduğu	görüşmede,	enflasyon	muhasebesi	uygulaması	ve	bölgedeki	üzüm	üretimi	başta	
olmak	üzere,	potansiyeli	olan	diğer	sektörler	hakkında	değerlendirmelerde	bulunuldu	ve	bölge	ticaret	
ve	sanayisine	ilişkin	konular	istişare	edildi.	Başkan	Yorgancılar,	ziyarete	ilişkin	olarak	“Alaşehir	Ticaret	ve	
Sanayi	Odamızın	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Mustafa	Seyhan’ı	ziyaretimizde,	bölgenin	
üzüm	üretimi	ve	tarım	potansiyeline	
ilişkin	paylaşımda	bulunduk,	bölge	ticaret	
ve	sanayisine	ilişkin	konular	ile	enflasyon	
muhasebesi	uygulamasını	değerlendirdik.	
Nazik	misafirperverlikleri	için	Sayın	
Başkan	ve	Yönetim	Kurulu	Üyelerine	
teşekkür	ediyorum”	dedi.

SALİHLİ TİCARET BORSASI
Salihli	Ticaret	Borsası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Yetiş	Aksoy	ve	Yönetim	Kurulu	Üyelerinin	bulunduğu	

görüşmede	tarımdaki	artan	maliyetler	ve	enflasyon	muhasebesi	uygulaması	başta	olmak	üzere,	
tarımsal	üretimin	konuları	değerlendirildi.	Başkan	Yorgancılar,	ziyarete	ilişkin	olarak	“Salihli	Ticaret	
Borsamızı	ziyaretimizde,	tarım	sektöründe	artan	maliyetler	ve	enflasyon	muhasebesi	uygulaması	
başta	olmak	üzere,	
tarımsal	üretime	ilişkin	
paylaşımlarda	bulunduk.	
Nazik	ev	sahiplikleri	için	
Borsamızın	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Yetiş	
Aksoy	ve	Yönetim	Kurulu	
Üyelerine	teşekkür	
ederim”	dedi.

GÜNDEM
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MANİSA TİCARET BORSASI
Manisa	Ticaret	Borsası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Sadık	Özkasap	ve	Yönetim	Kurulu	Üyelerinin	

bulunduğu	görüşmede	enflasyon	muhasebesi	uygulaması	başta	olmak	üzere	tarımdaki	artan	
maliyetler	ve	tarımsal	üretim	konuları	değerlendirildi.	Başkan	Yorgancılar,	ziyarete	ilişkin	olarak	“Manisa	
Ticaret	Borsamızı	ziyaretimizde,	enflasyon	muhasebesi	uygulaması,	tarımdaki	artan	maliyetler,	tarımsal	
üretimin	konularını	
değerlendirdik.	
Nazik	ev	
sahiplikleri	için	
Başkan	Sadık	
Özkasap	ve	
Yönetim	Kurulu	
Üyelerine	teşekkür	
ediyorum”	dedi.

GÖRDES TİCARET VE SANAYİ ODASI
Gördes	Ticaret	ve	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Serdar	Özcan	ve	Yönetim	Kurulu	Üyelerinin	

bulunduğu	görüşmede,	kurulması	planlanan	organize	sanayi	bölgesi	konusu,	enflasyon	muhasebesi	uygu-
laması	ile	bölge	tarım,	ticaret	ve	sanayisine	ilişkin,	değerlendirmelerde	bulunuldu.	Başkan	Yorgancılar,	ziya-
rete	ilişkin	olarak	“Gördes	Ticaret	ve	Sanayi	Odamızın	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Serdar	Özcan’ı	ziyaret	ettik.	
İlçede	kurulması	planlanan	
organize	sanayi	bölgesi,	enf-
lasyon	düzeltmesi	uygulama-
sı	ile	bölge	tarım,	ticaret	ve	
sanayisine	ilişkin	değerlendir-
melerde	bulunduk.	Nazik	ev	
sahiplikleri	için	Sayın	Başkan	
ve	Yönetim	Kurulu	Üyelerine	
teşekkür	ediyorum”	dedi.

AKHİSAR TİCARET VE SANAYİ ODASI
Akhisar	Ticaret	ve	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Sami	Karaoğlan	ve	Yönetim	Kurulu	Üyelerinin	

bulunduğu	görüşmede,	bölgedeki	zeytin	ve	zeytinyağı	üretimi	başta	olmak	üzere,	enflasyon	muhasebesi	
uygulaması	ve	bölge	ticaret	ve	sanayisine	ilişkin	değerlendirmelerde	bulunuldu.	Başkan	Yorgancılar,	
ziyarete	ilişkin	olarak	“Akhisar	Ticaret	ve	Sanayi	Odamızı	ziyaret	ettik.	Bölgedeki	zeytin	ve	zeytinyağı	
üretimi	başta	olmak	üzere,	
enflasyon	düzeltmesi	ve	
bölge	ticaret	ve	sanayisine	
ilişkin	değerlendirmelerde	
bulunduk.	Nazik	ev	sahiplikleri	
için	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Sami	Karaoğlan	ve	Yönetim	
Kurulu	Üyelerine	teşekkür	
ediyorum”	dedi.
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DEMİRCİ TİCARET VE SANAYİ ODASI
Demirci	Ticaret	ve	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Kasım	Kabak,	Meclis	Başkanı	İbrahim	Akarsu	

ve	Yönetim	Kurulu	Üyelerinin	bulunduğu	görüşmede,	projelendirilen	Organize	Sanayi	Bölgesi	ve	bununla	
birlikte	duble	yol	çalışmalarının	hızlandırılması,	enflasyon	muhasebesi	uygulaması	ile	bölge	tarım,	ticaret	
ve	sanayisine	ilişkin	değerlendirmelerde	bulunuldu.	Başkan	Yorgancılar,	ziyarete	ilişkin	olarak	“Demirci	
Ticaret	ve	Sanayi	Odamızın	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Kasım	Kabak	ve	Meclis	Başkanı	İbrahim	Akarsu’yu	
ziyaret	ettik.	İlçede	projelendirilen	Organize	
Sanayi	Bölgesi	ve	duble	yol	çalışmalarının	
hızlandırılması,	enflasyon	muhasebesi	
uygulaması	ile	bölge	tarım,	ticaret	ve	
sanayisine	ilişkin,	değerlendirmelerde	
bulunduk.	Nazik	misafirperverlikleri	
için	Sayın	Başkanlar	ve	Yönetim	Kurulu	
Üyelerine	teşekkür	ediyorum”	dedi.

Gördes Kaymakamı 
Sakarya’ya ziyaret
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar,	

Gördes	Kaymakamı	Sercan	Sakarya’yı	ziyaret	etti.	Görüşmede	ilçe	ve	bölge	
ekonomisine	ilişkin	bilgi	paylaşımında	bulunuldu.	Başkan	Yorgancılar,	
ziyarete	ilişkin	olarak	“Gördes	Kaymakamımız	Sercan	Sakarya’yı	
ziyaretimde,	ilçe	ve	bölge	ekonomisine	ilişkin	bilgi	paylaşımında	bulunduk.	
Nazik	ev	sahipliği	için	kendilerine	teşekkür	ederim”	diye	konuştu.

Yorgancılar, Turgutlu İlçe Jandarma Komutanı Karaçalı’yı ziyaret etti
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	

Yorgancılar,	Turgutlu	İlçe	Jandarma	Komutanı	Üsteğmen	Sercan	
Karaçalı’yı	ziyaret	etti.	Görüşmede	bölge	hakkında	değerlendirmelerde	
bulunuldu.	Başkan	Yorgancılar,	“Turgutlu	İlçe	Jandarma	Komutanımız	
Üsteğmen	Sercan	Karaçalı’yı	ziyaret	ettim.	Görüşmemizde	bölge	
konularından	güncel	gelişmelere,	eğitimden	sanayide	ara	eleman	
konularına	kadar	geniş	bir	çerçevede	istişarelerde	bulunduk.	Nazik	
misafirperverliği	için	kendilerine	teşekkür	ediyorum”	diye	konuştu.

Yorgancılar, Gördes Belediye Başkanı Büke’yi ziyaret etti
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	

Yorgancılar,	Gördes	Belediye	Başkanı	İbrahim	Büke’yi	ziyaret	etti.	
Görüşmede	bölgede	üretim	yapan	sektörler	ve	ilçenin	potansiyeli	
hakkında	değerlendirmelerde	bulunuldu.	Başkan	Yorgancılar,	
ziyarete	ilişkin	olarak	“Gördes	Belediye	Başkanı	İbrahim	Büke’yi	
ziyaret	ettik.	Bölgede	üretim	yapan	sektörler	ve	ilçenin	potansiyeli	
hakkında	değerlendirmelerde	bulunduk.	Nazik	misafirperverliği	
için	Sayın	Başkana	teşekkür	ediyorum”	diye	konuştu.
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T.C. Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Işıkhan’ın 
katılımıyla TOBB İş Dünyası İstişare Toplantısı 

gerçekleştirildi

Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Ender	

Yorgancılar,	TOBB	Başkanı	
M.	Rifat	Hisarcıklıoğlu’nun	
ev	sahipliğinde,	T.C.	Çalışma	
ve	Sosyal	Güvenlik	Bakanı	
Vedat	Işıkhan’ın	katılımlarıyla	
düzenlenen	İş	Dünyası	İstişare	
Toplantısı’na	katıldı.

Başkan	Yorgancılar	toplantıya	
ilişkin	olarak,	“TOBB	Başkanımız	
Sayın	M.	Rifat	Hisarcıklıoğlu’nun	
ev	sahipliğinde;	T.C.	Çalışma	
ve	Sosyal	Güvenlik	Bakanımız	
Sayın	Prof.	Dr.	Vedat	Işıkhan’ın	
teşrifleri,	365	Oda	ve	Borsa	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	ve	
67	Türkiye	Sektör	Meclisi	
Başkanının	katılımlarıyla,	TOBB	
İş	Dünyası	İstişare	Toplantımızı	
gerçekleştirdik.	Üretimin	ana	
unsuru	nitelikli	ara	eleman	
ihtiyacı,	memleket	meselesi	olan	
meslek	liselesi	mezunlarına	kısa	
dönemli	bedelsiz	askerlik	imkanı	
ve	bu	gençlerimizin	sanayide	
istihdamında	sağlanacak	

sigorta	prim	desteğinin	süre	
uzatımı,		her	yıl	üç	ay	boyunca	
eğitim	alanında	çalışmaları,	
OSB’lerimizce	masrafları	
karşılanan	Meslek	Okullarına	
verilen	devlet	desteğinin	
KDV’den	muaf	olması,	mülteci	ve	
sığınmacılara	ayrılan	bütçenin	
kademeli	olarak	sonlandırılması,	
kayıt	dışının	azaltımı	için	sigorta	
prim	oranlarının	düşürülmesi,	
kamu-özel	sektör	asgari	

ücret	dengesinin	sağlanması,	
asgari	ücret	üzerindeki	tutarın	
vergiye	tabi	olması,	toplu	
sözleşmelerdeki	zam	oranlarının	
iş	barışını	bozmayacak	
şekilde	düzenlenmesi,	iş	
mahkemelerinde	işveren	
kanadının	da	çözüm	bulduğu	
bir	çalışma	hayatı	noktasındaki	
talep	ve	beklentilerimiz	gibi	
geniş	bir	kapsamda	konularımızı	
paylaştık”	diye	konuştu.

Toplantı kapsamında Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı ile TOBB 
arasında Nitelikli İşgücü Yetiştirme Programı ve Kadın İstihdamı İşbirliği 

Protokolleri imzalandı.
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“Fildişi Sahili ile ticaret hacmimizi artırmalıyız”

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	İzmir	ile	

Batı	Afrika	bölgesinin	potansiyel	
barındıran	ülkesi	Fildişi	Sahili	
arasındaki	ticaret	hacmini	
artırmak	için	üzerlerine	düşeni	
yapmaya	hazır	olduklarını	söyledi.

Fildişi	Sahili	Cumhuriyeti’nin	
Türkiye	Büyükelçisi	Khadijata	
Toure	ve	Fildişi	Sahili	Cumhuriyeti	

İzmir	Fahri	Konsolosu	Ethem	
Altan	Ünsal,	EBSO	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar’ı	
ziyaret	etti.

Görüşmede	İzmir	ve	Fildişi	
Sahili	Cumhuriyeti	arasındaki	
ticaret	hacminin	yetersiz	
olduğunu	belirten	Başkan	
Yorgancılar,	“Bunu	artırmak	
için	İzmir	olarak	üzerimize	
düşeni	yapmaya	hazırız.	

Potansiyeli	olan	sektörlerimizi	
belirleyip	firmalarımızı	bir	araya	
getirmeliyiz”	dedi.

Büyükelçi	Toure	de	
EBSO’da	bulunmaktan	
duyduğu	memnuniyeti	dile	
getirerek,	firmaları	bir	araya	
getirecek	organizasyonların	
planlanmasında	Büyükelçilik	
olarak	gerekeni	yapmaya	hazır	
olduklarını	ifade	etti.

Cumhuriyet	Halk	Partisi	İzmir	Milletvekili	
Sevda	Erdan	Kılıç,	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar'ı	
ziyaret	etti.	Görüşmede	kent	gündemine	ilişkin	
konular	konuşulurken,	güncel	ve	ekonomik	
değerlendirmelerde	bulunuldu.

Başkan	Yorgancılar,	görüşmeye	
ilişkin	olarak,	“Cumhuriyet	Halk	Partisi	
İzmir	Milletvekili	Sevda	Erdan	Kılıç	ile	
görüşmemizde,	kentimizin	konuları	
başta	olmak	üzere;	güncel	ve	ekonomik	
değerlendirmelerde	bulunduk.	Kendisine	nazik	
ziyareti	için	teşekkür	ediyorum”	dedi.

CHP İzmir Milletvekili Kılıç’tan ziyaret
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
50’inci	Grup	Atıkların	Geri	
Kazanılması	Sanayi	Meslek	

Komitesi	Başkanı	Ebru	Tunç	
Akbulut	ve	komite	üyeleri,	EBSO	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar'ı	ziyaret	etti.

Görüşmede	uzun	zamandır	
geri	dönüşüm	sektöründe	
faaliyet	gösteren	firmaların	
sanayi	sicil	belgesi	alma	
konusunda	sıkıntı	yaşandığını	
belirten	Komite	Başkanı	
Akbulut,	“Sanayi	Sicil	Belgesi	
alınması	konusunda	yaşanan	
sorunlar	üzerine	yürüttüğümüz	
girişimler	sonuç	vermiştir.	Bu	
süreçte,	Sayın	Ender	Yorgancılar	
Başkanımızın	değerli	desteğiyle,	

TOBB	Atık	Meclisi	Başkanlık	
Divanı	olarak	birçok	toplantı	
gerçekleştirdik.	Başkanımızın	
yönlendirmesi	ve	girişimleriyle	
Sanayi	ve	Teknoloji	Bakanlığı	
ile	yapılan	görüşmelerin	
ardından,	NACE	revize	2,	faaliyet	
sınıflama	sistemine	göre;	atığın	
toplanması,	ıslahı	ve	bertarafı	
faaliyetleri;	maddelerin	geri	
kazanımı	sektöründe	faaliyet	
gösteren	tesislerden	ayırma-
ayrıştırma	ve	presleme-
sıkıştırarak	ezme	faaliyetlerini	
birlikte	gerçekleştirenler	ile	
kırma	faaliyeti	yürüten	tesislerin,	
sanayi	sicil	belgesi	almaları	
hususu	çözüme	kavuşmuştur.	Bu	
önemli	gelişmenin	sektörümüz	

için	olumlu	sonuçlar	doğurmasını	
temenni	ediyoruz.	Desteklerinden	
dolayı	Sayın	Ender	Yorgancılar'a	
teşekkürlerimizi	sunuyoruz”	dedi.

Başkan	Yorgancılar	ise	
görüşmeye	ilişkin	olarak,	
“Sanayicimizin	konularını	
doğru	platformlarda,	doğru	
kişilere	ve	sebep	sonuç	bağıyla	
aktardığımızda	konular	istişare	
ve	ortak	akıl	ile	çözümleniyor.	
Bu	gelişme	de	geri	dönüşüm	
sektörümüz	için	son	derece	
mühim	idi,	hayırlı	olsun.	
Başta	Bakanlığımız	olmak	
üzere,	sürecin	sektör	lehine	
sonuçlanmasında	emeği	geçen,	
herkese	teşekkür	ediyorum”	diye	
konuştu.

Atıkların Geri Kazanımı Komitesi’nden, sektördeki 
firmaların sicil belgesi konusunun çözümü için 

Başkan Yorgancılar’a teşekkür ziyareti 
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	T.C.	

Çevre,	Şehircilik	ve	İklim	
Değişikliği	Bakanı	Murat	
Kurum'un	katılımıyla	ve	İzmir	
Valisi	Dr.	Süleyman	Elban'ın	ev	
sahipliğinde	gerçekleşen	İzmir	
Körfezi	Koordinasyon	Kurulu	
Toplantısına	katıldı.	Toplantıda	
İzmir	Körfezi’ndeki	kirlilik	düzeyi,	
balık	ölümlerinin	nedenleri	
ve	çözümü	konusunda	görüş	
alışverişinde	bulunuldu.

Başkan	Yorgancılar	toplantıya	
ilişkin	olarak,	“T.C.	Çevre	ve	

Şehircilik	Bakanımız	Sayın	
Murat	Kurum’un	Başkanlığında,	
Çevre,	Tarım,	Ulaştırma	Bakan	
Yardımcılarımız,	Valimiz	Sayın	
Dr.	Süleyman	Elban,	belediye	
başkanlarımız,	bilim	kurulu	
üyeleri,	bürokratlar,	Odalarımız,	
STK’ların	katılımlarıyla	İzmir	
Körfezi	Koordinasyon	Kurulu	ilk	
toplantısı	gerçekleştirildi.	İzmir	
Körfezi'nin	farklı	noktalarından	
alınan	deniz	suyu	numunelerine	
göre	denizde	atık	su	kaynaklı	
amonyak	miktarının	olması	
gerekenden	50	kat	daha	
fazla	olduğu,	6	miligram/

litre	olması	gereken	oksijen	
seviyesinin	1,8’e,	yer	yer	0’a	
kadar	düştüğü	görülüyor.	İç	
Körfez’de	zararlı	maddelerin,	
sınır	değerlerinden	iki	kat	
daha	fazla	olduğunun	tespit	
edildiği	aktarıldı.	Körfezimizin	
ekosistemindeki	bu	kaygı	verici	
veriler,	hepimizi	endişelendiriyor.	
Eylem	planının	bir	an	evvel	
netleştirilerek	uygulamaya	
geçilmesi,	kirliliğin	önlenmesi,	
denizimizin	temizlenmesi	ve	
tekrarını	önleyecek	tedbirlerin	
hızla	alınması	gerekiyor”	diye	
konuştu.

Yorgancılar, İzmir Körfezi Koordinasyon 
Kurulu Toplantısına katıldı

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Metal	Sektör	Komiteleri	Ortak	Toplantısı,	EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar	başkanlığında	gerçekleştirildi.	Ana	
Metal	Sanayi,		Metal	Yapı	Malzemeleri	Sanayi,	
Kalıp	ve	Metal	Ürünleri	Sanayi,	Metal	İşleme	
Sanayi,	Metal	Kaplama	ve	Kesim	Sanayi	ile	
Diğer	Metal	Ürünleri	Sanayi	komitelerinin	
katıldığı	toplantıda	sektör	konuları,	çözüm	
önerileri	konuşulurken,	güncel	ve	ekonomik	
değerlendirmelerde	bulunuldu.

Metal Sektör Komiteleri Ortak Toplantısı, Yorgancılar 
Başkanlığında yapıldı
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Denizli	Sanayi	Odası	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Selim	
Kasapoğlu	ve	Verimlilik	

Komisyonu	Üyeleri,	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar’ı	
ziyaret	etti.	Görüşmede,	
Denizli’de	kurulması	planlanan	
Model	Fabrika	kapsamında,	
EBSO’nun	İzmir	Ticaret	Odası	iş	
birliğiyle	kurduğu	İzmir	Model	
Fabrika’ya	yapılan	inceleme	
gezisine	ilişkin	değerlendirmede	
bulunulurken,	Başkan	
Yorgancılar,	İzQ	Dijital	Dönüşüm	
Merkezi	ve	EBSO’nun	öne	çıkan	
uygulamalarına	dönük	olumlu	
izlenimleri	paylaştı.	Toplantıda	
ayrıca	vize,	mesleki	teknik	
eğitimin	güçlenmesi,	nitelikli	ara	
eleman	ihtiyacı	ve	katma	değerli	
ihracat	başta	olmak	üzere	
sanayicilerin	konularına	ilişkin	
istişarede	bulunuldu.

Başkan	Yorgancılar,	
görüşmeye	ilişkin	olarak,	“Denizli	
Sanayi	Odamızın	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Selim	Kasapoğlu	ve	
Verimlilik	Komisyonu	Üyeleri’nin	
ziyaretinden	memnuniyet	
duydum.	Denizli’de	kurmayı	
planladıkları	Model	Fabrika	
kapsamında;	Odamızın	İzmir	
Ticaret	Odası	ile	birlikte	kurduğu	
İzmir	Model	Fabrikamıza	
yaptıkları	inceleme	gezisine	

ilişkin	değerlendirmeleri	ile	dijital	
dönüşüm	merkezimizi	farklı	kılan,	
öne	çıkan	uygulamalarımıza	
dönük	olumlu	izlenimlerini	
aktaran	heyetle	görüşmemizde;	
vize,	mesleki	teknik	eğitimin	
güçlenmesi,	nitelikli	ara	eleman	
ihtiyacı,	katma	değerli	ihracat	
başta	olmak	üzere,	sanayicimizin	
konularını	istişare	ettik,	güncel	
ve	ekonomik	değerlendirmelerde	
bulunduk”	dedi.

Denizli Sanayi Odası Başkanı Kasapoğlu, 
Başkan Yorgancılar’ı ziyaret etti

SOCAR yetkililerinden ziyaret
SOCAR’ın	Türkiye’deki	iştiraki,	SOCAR	Turkey	Enerji	A.Ş.	Kamu	İlişkileri	Grup	Koordinatörü	Cumhur	

Çanacık	ve	Kamu	İlişkiler	Yöneticisi	Başar	Yılmaz,	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar’ı	ziyaret	etti.	Görüşmede	yerli	sanayi	ile	
düzenlenmesi	planlanan	Tedarikçi	Günü	Etkinliği	konusu	ve	
EBSO	iş	birliğiyle;	şirket	bünyesinde	üniversite	öğrencilerine	
sunulan	staj	imkanlarının	arttırılmasına	ilişkin	paylaşımda	
bulunuldu.

Başkan	Yorgancılar,	görüşmeye	ilişkin	olarak	“Dünyanın	
en	köklü	petrol	ve	doğalgaz	şirketlerinden	biri	olan	SOCAR’ın	
Türkiye’deki	iştiraki	SOCAR	Turkey	Enerji	A.Ş.	Kamu	İlişkileri	
Grup	Koordinatörü	Cumhur	Çanacık	ile	görüşmemizde,	yerli	
sanayimiz	ile	bir	Tedarikçi	Günü	Etkinliği	organize	etme	
yönünde	görüştük.	Ayrıca	gençlerimizin	nitelikli	tecrübe	
edinmesinin	önemine	değinerek,	Odamız	iş	birliğiyle;	
şirket	bünyesinde	üniversite	öğrencilerimize	sunulan	staj	
imkanlarının	arttırılmasına	ilişkin	paylaşımda	bulunduk”	dedi.
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İzmir	Emniyet	Müdürü	Celal	
Sel,	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Yönetim	Kurulu	

Başkanı	Ender	Yorgancılar’ı	
ziyaret	etti.	Görüşmede	kent	
asayişi	ve	gündemine	ilişkin	
değerlendirmelerde	bulunuldu.

Başkan	Yorgancılar	
ziyarete	ilişkin	olarak,	“İzmir	
İl	Emniyet	Müdürümüz	Sayın	
Celal	Sel	ile	görüşmemizde,	
kentimizin	konularını	ve	Emniyet	
Teşkilatımızın	çalışmalarını	

paylaştık.	Nazik	ziyareti	için	Sayın	
Müdürümüze	ve	bu	vesileyle	
özverili	ve	yılmaz	çalışmaları	

nedeniyle	tüm	emniyet	
mensuplarımıza	teşekkür	
ediyorum”	dedi.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar,	Tire	Organize	

Sanayi	Bölgesi’nin	30’uncu	
kuruluş	yıldönümü	nedeniyle	
düzenlenen	yemeğe	katıldı.	Etkinlik	
kapsamında	Başkan	Yorgancılar’a,	
Tire	OSB	Müteşebbis	Heyet	Başkanı	
Metin	Akdaş	ve	Tire	OSB	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Kosat	Gürler	
tarafından,	bölgenin	kuruluşunda	
ve	sonraki	süreçlerinde	gösterdiği	
desteklerden	dolayı	teşekkür	
plaketi	sunuldu.

Başkan	Yorgancılar	yemekte	
yaptığı	konuşmada,	“İlimizin	
gözde	OSB’lerinden	Tire	Organize	

Sanayi	Bölgemizin	30’uncu	
yılını	ve	bu	vesileyle	yılmadan	
üreten	sanayicilerimizi	gönülden	
kutluyorum.	Tire	OSB	Müteşebbis	
Heyet	Başkanımız	ve	aynı	zamanda	
EBSO	Yönetim	Kurulu’nda	Başkan	

Yardımcım,	değerli	çalışma	
arkadaşım	Metin	Akdaş	ve	Tire	OSB	
Yönetim	Kurulu	Başkanımız	Kosat	
Gürler’e	nazik	misafirperverlikleri	
için	teşekkür	ediyorum”	diye	
konuştu.

GÜNDEM

İzmir Emniyet Müdürü Sel, Başkan 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

Yorgancılar, Tire OSB’nin 30’uncu yıl yemeğine katıldı

İEKKK toplantısı
gerçekleştirildi

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Başkanı	
H.	İbrahim	Gökçüoğlu,	İzmir	Büyükşehir	
Belediye	Başkanı	Dr.	Cemil	Tugay	Başkanlığında	
gerçekleştirilen	İzmir	Ekonomik	Kalkınma	
Koordinasyon	Kurulu	(İEKKK)	Toplantısına	katıldı.
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Başkanı	
H.	İbrahim	Gökçüoğlu,	Deniz	Ticaret	Odası	
İzmir	Şubesi	ev	sahipliğinde	gerçekleşen	
Ege	Ekonomiyi	Geliştirme	Vakfı	(EGEV)	İzmir	
Başkanlar	Kurulu	Toplantısı’na	katıldı.

EGEV Başkanlar Kurulu Toplantısı 
gerçekleştirildi

EBSO	Meclis	
Başkanı	H.	İbrahim	
Gökçüoğlu,	Ege	Yaş	
Sebze	ve	Meyve	
İhracatçıları	Birliği	
Başkanı	Hayrettin	
Uçak’ı	ziyaret	
etti.	Görüşmede	
Gökçüoğlu,	Uçak’ın	
tesislerinde	
meydana	gelen	
yangın	nedeniyle	
geçmiş	olsun	
dileklerini	iletirken,	
iklim	şartlarının	
ağırlaşması	
ve	su	sıkıntısı	
nedeniyle	yaşanan	
verim	düşüklüğü	hakkında	görüş	alışverişinde	
bulunuldu.

Gökçüoğlu, Ege Yaş Sebze 
ve Meyve İhracatçıları Birliği 
Başkanı Uçak’ı ziyaret etti

Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Meclis	Başkanı	
H.	İbrahim	Gökçüoğlu,	
Ege	İhracatçı	Birlikleri	
Koordinatör	Başkanı	
Jak	Eskinazi’yi	ziyaret	
etti.	Görüşmede	
güncel	ve	ekonomik	
değerlendirmelerde	
bulunuldu.

Gökçüoğlu, EİB Koordinatör 
Başkanı Eskinazi’yi ziyaret etti

İzmir	Cumhuriyet	Başsavcı	Vekili	Bekir	
Şahiner,	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Başkanı	
H.	İbrahim	Gökçüoğlu’na	nezaket	ziyaretinde	
bulundu.	Şahiner,	“Suçun	Ensesinde	Yargı”	
başlığını	taşıyan	kitabını	Gökçüoğlu’na	takdim	etti.

İzmir Cumhuriyet Başsavcı 
Vekilinden ziyaret

Gökçüoğlu, İzmir Yeminli Mali 
Müşavirler Odası’nı ziyaret etti

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Başkanı	H.	
İbrahim	Gökçüoğlu,	İzmir	Yeminli	Mali	Müşavirler	
Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Yaşar	Zengin	ve	
Yönetim	Kurulu	Üyelerini	ziyaret	etti.	Görüşmede	
enflasyon	düzenlemesi	uygulaması	ile	güncel	
ekonomik	gelişmeler	değerlendirildi.
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EBSO Makina Sektör Komiteleri Ortak Toplantısı 
gerçekleştirildi

Interfresh Eurasia Fuarı, sektör paydaşlarını 
İzmir’de buluşturdu

Turhan, Selçuk Yaşar Ödülü Töreni’ne katıldı

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Makina	Sektör	Komiteleri	
Ortak	Toplantısı,	EBSO	Meclis	
Başkanı	H.	İbrahim	Gökçüoğlu	
başkanlığında	gerçekleştirildi.	
Toplantıda	sektör	konuları	
ve	çözüm	önerileri	hakkında	
değerlendirmelerde	bulunuldu.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Meclis	Başkanı	H.	İbrahim	
Gökçüoğlu,	T.C.	Ticaret	Bakan	
Yardımcısı	Volkan	Ağar,	T.C.	İzmir	
Valisi	Dr.	Süleyman	Elban	ve	İzmir	
Büyükşehir	Belediye	Başkanı	
Dr.	Cemil	Tugay’ın	katılımlarıyla	
düzenlenen,	5’inci	Interfresh	
Eurasia	Meyve,	Sebze,	Gıda,	
Lojistik	ve	Ambalaj	Teknolojileri	
Fuarı’nın	Açılış	Töreni’ne	katıldı.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Üyesi	Hüseyin	
Turhan,	Yaşar	Üniversitesi	ile	
Selçuk	Yaşar	Spor	ve	Eğitim	Vakfı	
tarafından	5’inci	kez	düzenlenen	
Selçuk	Yaşar	Ödülü	Töreni’ne	
katıldı.	Bu	yılki	Selçuk	Yaşar	
Ödülü,	Türkiye’nin	ilk	tarımsal	
e-ticaret	sistemini	hayata	
geçiren	Tülin	Akın’a	verildi.
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EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkan	
Yardımcısı	Hakan	Ürün,	
“24	Eylül	tarihli	Resmi	

Gazete’de	yayımlanarak	yürürlüğe	
giren,	‘Orman	Kanunu’nun	
16.	Maddesinin	Uygulanması	
Hakkında	Yönetmelik’	değişikliği,	
ne	yazık	ki	madencilik	sektöründe	
hayal	kırıklığı	yarattı”	dedi.

Orman	Kanunu’nun	16.	
Maddesinin	Uygulanması	
Hakkında	Yönetmelik	değişikliği	
ile	ilgili	bir	açıklama	yapan	Ege	
Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	
Kurulu	Başkan	Yardımcısı	Hakan	
Ürün,	“Sektör,	mevcut	sorunlarına	
henüz	çözüm	bulamamışken,	yeni	
yönetmelik	ile	büyük	bir	yara	aldı.	
Adeta	sektörün	önü	kapatılarak,	
yeni	yatırımlara	ve	mevcut	
üretime	ket	vuruluyor”	dedi.

Ülkemizin	toplam	alanının	
yüzde	49’unun	tarım	alanı	
olduğunu	belirten	Ürün,	
“Ülkemizin		yüzde	30’u	da	
ormanlık	alandır.	Ormanlık	alanın	
yüzde	88’i	koruluk/makilik	alan,	
yüzde	12’si	baltalık	yani	gerçek	

ormanlık	alanıdır.	Sadece	binde	
3’ü	madencilik	amaçlı	kullanılıyor	
ve	bu	alan	Kilis’in	yüzölçümü	
kadar	bile	değil.	Sektör	bu	bindelik	
alanda	üretmeye,	katma	değer	
yaratmaya	çalışıyor”	diye	konuştu.

Anayasa	ile	ormanlık	alanların	
korunmasının	güvence	altına	
alındığını	vurgulayan	Ürün,	“Bu	
yönetmelik	ile	sektörün	hareket	
alanı	tamamen	kısıtlanmakta,	
üretim	imkansızlaştırılmaktadır.	
Milyonlarca	yılda	oluşan	madenler,	
ancak	keşfedildiği	yerden	
çıkarılabiliyor.	Maden	bulunduğu	
yerden	çıkarıldıktan	sonra	o	alan	
ıslah	ederek	yeniden	doğaya	
kazandırılır.	Yani,	geçici	süreli	bir	
faaliyettir	bu.	Yeni	yönetmelikle,	
sektörün	üretim	yapacağı	alanları	
kısıtlamak,	rezerv	alanlarına	
150	hektar	sınırını	getirmek,	
maden	işletmelerinin	kendi	enerji	
ihtiyaçlarını	karşılamalarının	
önünü	kapanmak,	sanayicinin	
motivasyonunu	bozacak	ve	
bu	da,	ülke	ekonomisine	zarar	
verecektir”	dedi.

Madenlerimizin	yurtiçi	
ekonomisine	katkısının	yaklaşık	
40	milyar	dolar	olduğunu	
hatırlatan	Ürün,	“Sektörde	
150	bini	aşkın	kişiye	istihdam	
sağlanıyor.	Doğumdan	ölüme	
kadar	yaşamın	her	alanında	
madenlere	bu	derece	bağımlı	
iken,	bu	katı	tutumu	anlamak	
mümkün	değil.	‘Üreten	Türkiye’	
hedefine	yerli	madenler	olmadan	
ulaşmak	mümkün	değildir.	
Zengin	maden	rezervlerimize	
rağmen,	ihtiyacın,	ithalatla	
karşılanması	göze	alınıyorsa,	cari	
açığın	ve	işsizliğin	artması	göze	
alınmış,	büyümeye	olan	yüzde	
1’lik	katkıdan	feragat	edilmiş	
demektir.	Her	yeni	yönetmelik	
değişimi	ile	iş	yapmak	imkansız	
hale	getiriliyor.	Tüm	bu	gelişmeler	
doğrultusunda,	madencilik	
yapılacak	mı?	Yapılmayacak	mı?	
Madencilikten	vaz	mı	geçiliyor?	
Artık	emin	değiliz.	Dileriz,	en	yakın	
zamanda	bu	yanlıştan	dönülür	ve	
gerekli	düzenlemeler	yapılır”	diye	
konuştu.

Ürün: “Madencilikten vaz mı geçiyoruz?”
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Madencilik, Taş Ocakçılığı, Mermer ve Doğal Taş Meslek 
Komitesi üyeleri Ankara’da temaslarda bulundu

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Madencilik	ve	Taş	Ocakçılığı	
Sanayi	Meslek	Komitesi,	

Mermer	ve	Doğal	Taş	Sanayi	
Meslek	Komitesi	üyeleri	ile	
İZTO	Madencilik	ve	Mermer	
Grubu	Meslek	Komitesi	Üyeleri,	
Ankara’da	temaslarda	bulunarak	
sektörel	konuları	aktardı.

EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkan	
Yardımcısı	Hakan	Ürün	ve	heyet	
üyeleri,	T.C.	Çevre,	Şehircilik	
ve	İklim	Değişikliği	Bakanlığı	
Çevresel	Etki	Değerlendirmesi,	
İzin	ve	Denetim	Genel	Müdürü	
Eyyüp	Karahan’ı	ziyaret	etti.	
Görüşmede	Ürün,	sektör	
konuları	ve	çözüm	önerilerine	
değinirken	maden	sahalarının	
rehabilitasyonu	için	sektörün	
ağaç	dikim	faaliyetlerine	ilişkin	
bilgi	paylaşımında	bulunuldu.

Heyet	ayrıca	T.C.	Enerji	

ve	Tabi	Kaynaklar	Bakanlığı	
Maden	ve	Petrol	İşleri	Genel	
Müdürü	Arslan	Narin’i	ziyaret	
etti.	Ürün,	görüşmeye	ilişkin	
olarak,	“Maden	hayatımızın	her	
alanında.	Sektörümüzün	yeşil	
dönüşüm	sürecinde	etkin	bir	
rolü	bulunuyor.	Sektör	olarak	
ülkemizin	kaynaklarını	yine	
ülkemiz	yararına	kullanmak	için	
var	gücümüzle	çalışıyoruz”	dedi.

T.C.	Tarım	ve	Orman	Bakanlığı	

Orman	Genel	Müdürü	Bekir	
Karacabey’i	ziyaretlerine	ilişkin	
olarak	ise	Ürün,	“Ülkemize	katma	
değer	sağlayan	madenlerimizin	
çıkarılması	sürecinde	işletme	
ruhsat	ücretlerinin	ve	izin	
sürelerinin	makul	düzeylere	
çekilmesi,	ayrıca	madencilik	
hakkında	doğru	bilinen	yanlışlar	
konusunda	Bakanlığımızla	birlikte		
hareket		etmemiz	gerekiyor”	diye	
konuştu.

ALOSBİ bünyesinde 150 yataklı otelin açılışı gerçekleştirildi
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	Hakan	Ürün,	Aliağa	Kimya	İhtisas	ve	

Karma	Organize	Sanayi	Bölgesi’nde	(ALOSBİ)	yapımı	tamamlanan	Stillo	Business	Hotel’in	açılış	törenine	
katıldı.	Bölgeyi	ziyaret	
edecek	iş	insanlarına	
hizmet	verecek	olan	
150	yataklı	tesiste	SPA,	
spor	aktivitelerinin	
yapılabileceği	alanlar	ve	
etkinlik	alanı	yer	alıyor.
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15	Kasım'da	yapılması	
planlanan	“G3	Girişimcilik	
Zirvesi	İzmir”	Organizasyon	
Komitesi	üyelerinden	oluşan	
heyet,	EBSO	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	Metin	
Akdaş	başkanlığında,	İzmir	
Büyükşehir	Belediye	Başkanı	
Dr.	Cemil	Tugay’ı	ziyaret	etti.	
EBSO	Yönetim	Kurulu	Üyesi	
ve	İzmir	Genç	Girişimciler	
Kurulu	Doğal	Üyesi	Cüneyd	
Temel,	TOBB	Genç	Girişimciler	
Kurulu	İzmir	İcra	Komitesi	
Başkanı	Cem	Elmasoğlu	ve	
EBSO	Genel	Sekreter	Yardımcısı	

Emel	Tonbul'un	da	bulunduğu	
görüşmede,	TOBB	öncülüğünde,	
Habitat	Derneği	ve	GEN	Türkiye	
koordinasyonunda,	yerelde	ise	
EBSO’nun	koordinasyonu,	İzmir	

Ticaret	Odası,		İzmir	Ticaret	
Borsası	ve	EGİAD	işbirliğinde	
düzenlenecek	olan	zirve	için	
gerçekleştirilebilecek	işbirlikleri	
konuşuldu.

G3 Girişimcilik Zirvesi İzmir Organizasyon Komitesi üyelerinden oluşan 
heyet, İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. Cemil Tugay’ı ziyaret etti

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	Metin	Akdaş,	Dokuz	Eylül	Üniversitesi	
Hastanesi	Başhekimi	Prof.	Dr.	Sefa	Kurt’u	ziyaret	etti.	Görüşmede	kurumlar	arasında	hayata	
geçirilebilecek	işbirlikleri	değerlendirildi.

Akdaş, DEÜ Hastanesi Başhekimi 
Kurt’u ziyaret etti
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	tarafından	
gerçekleştirilen	Frankfurt	Automechanika	
2024	Otomotiv	Yan	Sanayi	Fuarı	ticari	heyet	
organizasyonuna	EBSO	Yönetim	Kurulu	Üyesi	
Suha	Kahraman,	Meclis	Üyeleri	Nadir	Erdir,	Nihat	
İtmeç,	Metal	İşleme	Sanayi	Meslek	Komitesi	Üyeleri	
ve	EBSO	üyesi	firma	temsilcileri	katıldı.	Fuar	
kapsamında	stant	açan	İzmirli	firmaları	da	ziyaret	
eden	EBSO	Heyeti,	sektördeki	yenilikleri	yerinde	
inceleme	imkanı	bularak	ikili	görüşmelerde	bulundu.

27’inci	kez	düzenlenen	Automechanika	fuarında	
80	ülkeden	4.200	katılımcı	yer	aldı.	Sektör	ve	ticaret	
için	yenilikçi	ürün	ve	çözümlerin	sergilendiği	ve	320	
bin	metrekare	alanda	düzenlenen	fuarı	172	ülkeden	
108	bin	profesyonel	ziyaret	etti.

GÜNDEM

Frankfurt Automechanika 
2024 Fuarı’na ticari 
heyet organizasyonu 
gerçekleştirildi

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Başkan	
Yardımcısı	İzzet	Şanlı,	Logistech	3’üncü	
Lojistik,	Depolama	ve	Teknolojileri	Fuarı'nın	
açılış	törenine	katıldı.	11-13	Eylül	tarihlerinde	
gerçekleşen	fuarda	yerli	ve	yabancı	çok	sayıda	
sektör	temsilcisi	yer	aldı.

Logistech Fuarı, 
lojistik sektörünü 
buluşturdu
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EGE’DEN

2009	yılında	oluşturulan	BRICS’in	
16’ncı	yıllık	zirvesi,	22-24	Ekim	
2024	tarihlerinde	Rusya’nın	Kazan	
vilayetinde	yapılacak.	Zirve	öncesinde	
2	Eylül	2024	tarihinde,	Türkiye’nin	
BRICS’e	üyelik	başvurusu	yaptığını	dış	
kaynaklardan	öğrendik.	Konuyla	ilgili	
gelişmeler	aşağıdaki	gibi	seyretti...

•	Açıklamayı	yapan	Rusya	Devlet	
Başkanı	Yardımcısı	Uşakov,	“Türkiye	
tam	üyelik	başvurusunu	sundu,	
değerlendireceğiz”	dedi.

•	Haberi	dünyaya	Bloomberg;	
Türkiye	BRICS’e	üye	olmak	için	
başvuru	yapmış”	şeklinde	duyurdu.

•	AK	Parti	sözcüsü	Çelik,	“BRICS’e	
üye	olmak	istediğimiz	talebi	açıktır.	
Somut	gelişme	olursa	paylaşırız.	
Türkiye’nin	BRICS	dahil	önemli	
platformlarda	yer	almak	istediğini	
Cumhurbaşkanımız	ifade	etmiştir”	
açıklamasını	yaptı.

•	Türk	Dışişleri	Bakanlığından	
açıklama	yapılmadı.	Bakanlığı	arayan	
haber	ajanslarının,	konuyla	ilgili	ile	
ilgili	sorularına	cevap	alınamadığı	
belirtildi.

Başvurunun	seyrinden	ve	yapılan	
açıklamalardan	anlaşılacağı	üzere	
Türkiye’nin	BRICS’e	üyelik	talebi,	
doğrudan	ilgili	kuruluşunca	değilse	
bile	resmi	kabul	edilebilecek	başka	
bir	kanaldan	yapılmış,	ancak	Türkiye	

bu	talebini	kendi	kaynaklarınca	
duyurmayı	tercih	etmemiştir.	
Konunun	bu	boyutunun	sorgulanması	
ile	değerlendirmesini,	diplomasi	ve	
uluslararası	ilişkiler	uzmanlarına	
bırakarak	BRICS’in	yapısı	ve	konunun	
Türkiye	bakımından	ticari&ekonomik	
sonuçları	ile	yine	aynı	perspektiften	
başvurunun	olası	komplikasyonlarını	
dile	getirmeye	çalışacağız.

BRICS nedir?
2009’da	kurucu	dört	ülkenin	

(Brezilya,	Rusya,	Hindistan,	Çin)	
baş	harfleri	kullanılarak	BRIC	adıyla	
Rusya’nın	Yekaterinburg	vilayetinde	
kurulan	bu	oluşum;	2011’de	Güney	
Afrika’nın	katılımıyla	BRICS	adını	
aldı.	Güney	Afrika’da	yapılan	15’inci	
zirvede	(2024	yılı	başından	geçerli)	
6	ülke	tam	üyeliğe	kabul	edildi	
ancak	Arjantin’in	başvuruyu	geri	
çekmesi,	Suudi	Arabistan’ın	ise	üyelik	
sürecini	askıya	alması	nedeniyle	
Mısır,	Etiyopya,	İran	ve	Birleşik	Arap	
Emirlikleri’nin	katılımı	ile	BRICS	9	üyeli	
bir	yapıya	dönüştü.	Son	katılımlarla	
birlikte	BRICS	ülkeleri	dünya	
ekonomisinin	yaklaşık	üçte	birini,	
dünya	nüfusunun	da	yüzde	40’ını	
oluşturmaktadır.	Esasen,	BRICS’e	
tam	üyelik	başvurusu	yapan	ya	da	
üyelikle	ilgili	olumlu	açıklama	yapan	
ülkelere	bakılırsa;	çoğunluğu	Asya,	

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 

Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

Önce	Rusya	açıkladı,	
Bloomberg	dünyaya	duyurdu:

TÜRKİYE’NİN BRICS’E TAM 
ÜYELİK BAŞVURUSU
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Afrika	ve	Latin	Amerika	ülkeleri	olmak	üzere	40’tan	
fazla	ülkenin	BRICS’in	potansiyel	üye	portföyünde	
olduğu	söylenebilir.	Ekim	ayında	Rusya’da	yapılacak	
zirve	sonrasında	(ve	sonraki	yıllarda)	üye	ülke	
sayısındaki	artış,	oluşumun	dünya	ekonomisinde	ve	
siyasetinde	daha	etkili	olmasını	sağlayabilecektir.	
BRICS	bünyesindeki	ülkeler	arasındaki	işbirliği	
politikalarının,	G20	toplantıları	ile	Birleşmiş	Milletler	
kararlarına	da	yansımaları	olacaktır.

Başlangıçta	kurucu	ülkelerin	büyümesine	
ekonomik	katkı	amaçlı	yola	çıkan	BRIC(S)	oluşumu,	
arada	geçen	15	yılda	ekonomik	işbirliği	amaçlarının	
ötesinde	siyasi	amaçları	da	olan	hatta	zaman	
zaman	siyasi	işbirliği	görüntüsünün	ekonomik	
işbirliğinin	önüne	geçtiği	bir	yapıya	dönüşmüştür.	Bu	
durum	BRICS’i,	20’nci	yüzyılın	iki	kutuplu	döneminde	
kendini	üçüncü	dünya	olarak	konumlandırılan	
ülkeler	yanında	Amerikan	ve	Batı	karşıtlığı	ile	
bilinen	ülkelerin	güncel	adresi	haline	getirmiştir.	
Ayrıca,	2009	yılında	Brezilya	ile	birlikte	3	Asya	
ülkesi	tarafından	Rusya’da	kurulan	BRICS’in	güncel	
kararlarında	Çin’in	daha	etkin	olduğu	görüntüsü	
ise	Amerika	ile	Çin’in	iki	kutuplu	yeni	dünya	
düzeninin	kutup	başları	olarak	algılanmasına	sebep	
olmaktadır.

Yukarıdaki	açıklamalarımızı	özetlemek	gerekirse	
BRICS,	siyasi	ve	ekonomik	işbirliği	amaçlı	bir	
oluşumdur.	BRICS’in	henüz	kalıcı	bir	adresi	
yok;	oluşum	içindeki	koordinasyonu	yıllık	zirve	
toplantısına	ev	sahipliği	yapan	ülke	yürütüyor.	
Bünyesinde	kurumları,	regülasyonları,	ticari	
ve	ekonomik	ilişkileri	düzenleyen	anlaşmaları;	
özellikle	de	uluslararası	ticaretin	gerektirdiği	
finansal	altyapısı	bulunmuyor.	Bu	haliyle	BRICS,	
Avrupa	Birliği’nin	bir	önceki	versiyonu	olan	Avrupa	
Ekonomik	Topluluğu’nun	oluşumu	öncesi	aşamayı	
andırmaktadır.	Ayrıca	geçmiş	zirvelerde	alınan	

kararların	pek	de	hayata	geçirilemediğini	ya	da	
beklentileri	karşılamadığını	unutmamak	ta	gerekir.	

Türkiye’nin tam üyelik başvurusu ne 
anlama geliyor?

Mevcut	ve	potansiyel	diğer	üye	ülkelerle	
karşılaştırıldığında,	Türkiye’nin	BRICS	üyelik	
başvurusu	ya	da	üyeliğe	kabulü	önemli	farklılıklar	
göstermektedir.	Gelinen	aşamada	siyasi	(ve	
güvenlik)	boyutu	ağır	basan	BRICS’in	gelecek	
vizyonu;	Türkiye’nin	uzun	yıllardır	kurucusu,	üyesi	
ya	da	üye	olmak	istediği	uluslararası	kuruluşlara	
ve	politikalarına	bir	karşı	duruşu,	aykırılığı	ve	
pek	çok	konuda	Batı	dünyası	ile	mücadeleyi	
gerektirmektedir.	Hatırlatmak	gerekirse	Türkiye;

•	1952’den	beri	(1949’da	kurulan)	NATO’nun	
üyesidir.	NATO’nun	32	üyesinden	(ABD	ve	Kanada	
hariç)	32’si	Avrupa	ülkesidir.

•	1961’den	beri	(38	üyeli)	OECD’nin	(kurucu)	
ülkesidir,	OECD	içinde	BRICS	üyesi	ülke	
bulunmamaktadır.

•	1995	sonundan	itibaren	Avrupa	Birliğiyle	
“Gümrük	Birliği”	anlaşması	olup	bir	yandan	
Gümrük	Birliği’nin	güncellenmesi	ve	iyileştirilmesi	
görüşmeleri	yapılırken	diğer	yandan	da	AB’ye	tam	
üyelik	müzakereleri	yürütülmektedir.

•	Dış	kaynağının	önemli	kısmını	Avrupa	ve	
ABD’den	tedarik	etmektedir.

•	Avrupa	ve	batı	ülkelerine	ihracatından	dış	
ticaret	fazlası	elde	etmekte;	BRICS	ya	da	BRICS	
oluşumuna	yakın	ülkelerden	ithalatından	dış	ticaret	
açığı	vermektedir.

Bu	koşullarda	Türkiye’nin	BRICS	üyeliğinden,	Batı	
ülkelerine	mesaj	vermenin	ötesinde;	önümüzdeki	
dönem	politikalarına	yansımaları	ile	orta	ve	uzun	
vadede	Türkiye’nin	menfaatine	neler	beklendiğinin	
ilgili	kurumlarca	açıklanması	gerekir...

EGE’DEN
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Malumlarınız	üzere,	
Sigortacılık	ve	Özel	Emeklilik	
Düzenleme	ve	Denetleme	
Kurumu	(SEDDK)	tarafından	
hazırlanan	“Bireysel	Emeklilik	
Sisteminde	Kısmen	Ödeme	
Hakkında	Yönetmelik”	
26.09.2023	tarihli	ve	32321	
sayılı	Resmî	Gazete	’de	
yayımlanmıştı.	

Yayımlanan	bu	yönetmelikte,	
21.03.2024	tarihinde	yayımlanan	
Resmî	Gazete	ile	değişiklik	
yapılmıştır.	Bu	yayımlanan	
yönetmelik	ve	anılan	değişikliğe	
yer	vermeden	önce	bireysel	

emeklilik	sisteminin	ne	olduğunu	
anlamamız,	yayımlanan	bu	
yönetmeliğin	amacını	daha	iyi	
kavramamızı	sağlayacaktır.

Bireysel	emeklilik	sistemi	
nedir?	Bireysel	emeklilik	
sistemi	kişilere	aktif	çalışma	
dönemindeki	hayat	standartlarını	
emeklilikte	de	devam	ettirmesi	
için	bugünden	düzenli	birikim	
yapma	imkânı	sağlayan	ve	
devlet	katkısıyla	desteklenen	bir	
tasarruf	ve	yatırım	sistemidir.	
Kişiler	bu	sisteme	gönüllü	
katılarak,	sosyal	güvenlik	
sisteminin	sağladığı	emeklilik	

gelirine	ek	bir	gelir	oluşturur.
Buna	ek	olarak	bu	emeklilik	

sistemine	getirilen	kısmen	
ödeme	düzenlemesinin	ana	
amacı	sistemden	kısa	sürede	
çıkışları	azaltmada	etkili	
olması	bu	şekilde	kalıcılığın	
sağlanması	ve	emeklilik	
fonlarındaki	büyümenin	
sürdürülebilirliğine	katkı	
vermesidir.	Kredi	piyasası	makro	
ihtiyati	tedbirlerle	sıkılaştırılırken	
tüketicilerin	krediye	erişimi	
zorlaştırılmaktadır.	Hal	böyle	
olunca	anılı	bireysel	emeklilik	
sisteminde	kısmen	ödeme	ile	

Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı

BİREYSEL EMEKLİLİK 
SİSTEMİNDE KISMEN ÖDEME 
HAKKINDAKİ YÖNETMLİKTE 
YAPILAN DEĞİŞİKLİK
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hak	kaybı	olmadan	sistemde	
kalınabileceği	gibi	krediye	
de	daha	rahat	erişim	imkânı	
getirilmiş	olacak.

Yayımlanan	bireysel	emeklilik	
sisteminde	kısmen	ödeme	
hakkındaki	yönetmelik	neleri	
kapsar?	Bireysel	emeklilik	
sistemindeki	katılımcıların	
kullanmak	üzere	yapacakları	
başvuruyu	nasıl	yapacaklarını,	
yapılan	bu	başvurunun	
değerlendirilmesini,	kısmen	
ödeme	alınabilecek	halleri,	
kısmen	ödeme	ile	ödenecek	
devlet	katkısının	hesaplanmasını	
ve	ödenmesini,	uygulanacak	
yaptırımları	emeklilik	gözetim	
merkezi	ve	emeklilik	gözetim	
merkezi	ve	emeklilik	şirketlerinin	
kısmen	ödeme	sürecindeki	görev	
ve	sorumluluklarını	ve	kısmen	
ödemeyle	ilgili	diğer	hususları	
kapsamaktadır.	

Yönetmelikten	özetle	şöyle	
ki;	kısmen	ödeme	başvurusuna	
ilişkin	olarak	katılımcının,	
kısmen	ödeme	alma	hakkını,	
kısmen	ödeme	tarihinden	
itibaren	üç	yıl	içinde;	emeklilik,	
vefat	veya	maluliyet	halleri	
hariç,	kısmen	ödemeye	konu	
sözleşmesini	sistemden	çıkış	
işlemi	ile	sonlandırmayacağına	
dair	taahhüt	vermek	şartıyla	
kullanabileceği	düzenlenmiştir.	
Eğitim	halinde	kısmen	
ödeme	kapsamında	yapılacak	
başvurularda	ise	bu	süre	dört	yıl	
olarak	uygulanır.

Kısmen	ödeme	hakkını	
en	az	beş	yıl	boyunca	
kullanmamış	bir	katılımcının,	
bu	süre	içinde,	başvuru	tarihi	
itibarıyla	geçerli	olan	aylık	
brüt	asgari	ücret	tutarının	en	
az	beş	katı	kadar	katkı	payı	
ödediği	sözleşmesinden,	bu	
Yönetmelikte	belirlenen	hal	ve	
koşullarda	birikiminin	yüzde	

ellisine	kadar	olan	tutarın	
kısmen	ödenmesi	için	şirkete	
başvurabileceği	düzenlenmiştir.

Evlilik	veya	konut	alımı	halinde	
kısmen	ödeme	için	katılımcının	
en	az	beş	yıl	yürürlükte	olan	bir	
sözleşmesi	bulunmalıdır.	Konut	
alımı	veya	evlenme	hallerinde	bu	
sözleşmeyi	ibraz	ederek	kısmen	
ödeme	başvurusunda	bulunabilir.	
Sayılan	hallerin	her	birinden,	
katılımcı	bazında	bir	defaya	
mahsus	olmak	üzere	kısmen	
ödeme	hakkı	kullanılabilir.

Eğitim	halinde	kısmen	ödeme	
için	öncelikle	katılımcının	en	az	5	
yıl	yürürlükte	olan	bir	sözleşmesi	
bulunmalıdır.	Ayrıca	katılımcının	
21	yaş	sınırını	aşmaması	şartıyla	
Türkiye’de	faaliyet	gösteren	
üniversitelerin	herhangi	bir	örgün	
lisans	programına	kayıtlı	olması	
gerekir.	Bu	şartlar	sağlandığında	
katılımcı	sözleşmesinden	
kaynaklı	olarak	kısmen	ödeme	
başvurusunda	bulunabilir.	Eğitim	
halinde	kısmen	ödeme	hakkı,	
katılımcı	bazında	bir	defaya	
mahsus	kullanılabilir.	

Doğal	afet	halinde	kısmen	
ödeme	için	genel	hayata	etkili	
afet	ilan	edilen	bölgelerde,	
afetten	zarar	gören	katılımcılar,	
doğal	afetin	meydana	geldiği	
tarihi	müteakip	altı	ay	içinde	
kısmen	ödeme	başvurusunda	
bulunabilir.	Doğal	afet	halinde	
kısmen	ödeme	kapsamında,	
katılımcı	bazında	bir	defaya	
mahsus	ve	doğal	afetin	meydana	
geldiği	tarihten	önceki	en	son	
hesaplanan	birikim	tutarının	
yüzde	ellisi	ile	sınırlı	olmak	
üzere	kısmen	ödeme	hakkı	
kullanılabilir.

Bireysel	Emeklilik	Kısmen	
Ödeme	Yönetmeliği’nde	
düzenlenen	devlet	katkısına	
ilişkin	olarak;	

Devlet	katkısı	ödemesi	

yapılacağı	tarihte	ilgili	
sözleşmenin	devlet	katkısı	
hesabında	bulunan	tutarla	sınırlı	
olması	şartıyla		hesabından;	evlilik	
veya	konut	alımı	halinde	kısmen	
ödemeye	konu	tutarın	yüzde	
yirmisi,	eğitim	halinde	kısmen	
ödeme	ve	doğal	afet	halinde	
kısmen	ödemeye	konu	tutarın	
yüzde	yirmi	beşi	olmakla	birlikte	
oranına	karşılık	gelen	miktardaki	
fon	payının	satım	talimatı	verilir	ve	
fon	paylarının	nakde	dönüştüğü	
gün	elde	edilen	nakit	tutar	devlet	
katkısı	hesabından	çıkarılarak	
katılımcıya	kısmen	ödeme	tutarı	
ile	birlikte	ödenir.

Yapılan değişiklik
26.09.2023	tarihli	ve	

32321	sayılı	Resmî	Gazete	’de	
yayımlanan	Bireysel	Emeklilik	
Sisteminde	Kısmen	Ödeme	
Hakkında	Yönetmelik’te	
yayımlanmasından	6	ay	
sonra	hükümlerinin	yürürlüğe	
gireceği	kararlaştırılmıştı.	Ancak	
21.03.2024	tarihinde	yayımlanan	
Resmî	Gazete	ile	bu	yönetmeliğin	
yürürlük	tarihi	01.07.2024	tarihine	
ertelenmiştir.	Halihazırda	bu	
yönetmelik	hükümleri	ilgilileri	
bakımından	sonuç	doğurmaya	
başlamıştır.	

Sonuç Olarak 
Yukarıdaki	açıklamalarımızdan	

hareketle,	Bireysel	Emeklilik	
Sisteminde	Kısmen	Ödeme	
Yönetmeliği’nin	düzenlemeleri	
ile	katılımcılar	sistemde	daha	
uzun	süre	kalacaklar	ve	bu	
kalıcılık	sebebiyle	diğer	katılmak	
isteyenler	için	bir	güven	ortamı	
oluşacaktır.	Bunun	yanında	
emeklilik	fonlarındaki	büyümenin	
sürdürülebilirliğine	katkı	
sağlanacak	ve	katılımcıların	
krediye	ulaşma	imkanları	
artacaktır.	
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Meclis	Başkan	Yardımcısı	
İzzet	Şanlı,	Ağustos	ayı	

Meclis	toplantısının	başında	
yaptığı	açılış	ve	Başkanlık	
sunuşlarının	başında,	Anadolu	
coğrafyasının	Türk	yurdu	
olmasını	sağlayan	1071	
Malazgirt	Zaferinin	ve	ilelebet	
Türk	yurdu	kalacağını	tüm	
dünyaya	haykıran	Büyük	
Taarruzun	yıldönümünü	
kutladı.	Şanlı,	“102	yıl	önce	
tam	da	bugün,	26	Ağustos’ta	
şafak	sökerken	Başkomutan	
Mustafa	Kemal	Paşa’nın	‘Ben	
size	taarruz	emretmiyorum,	
ölmeyi	emrediyorum’	sözleriyle	
başlayan	Büyük	Taarruz,	30	

Ağustos	günü	Başkomutanlık	
Meydan	Muharebesinde	
kesin	ve	büyük	bir	zaferle	
sonuçlanmıştır.	Bu	zafer	sonrası	
‘Ordular	ilk	hedefiniz	Akdeniz’dir,	
ileri’	emriyle	başlayan	takip	
hareketi,	9	Eylül	günü	güzel	
İzmir’imizin	düşman	işgalinden	
kurtarılmasıyla	son	bulmuştur.	
Şanlı	Türk	tarihini	yazan	
atalarımızı	ve	özellikle	kurtuluş	
mücadelemizi	zafere	ulaştıran	
Ulu	Önder	Mustafa	Kemal	
Atatürk’ü,	silah	arkadaşlarını	ve	
tüm	şehitlerimizle,	gazilerimizi	
rahmetle	ve	minnetle	yad	
ediyorum.	Her	yıl	olduğu	
gibi	bu	yıl	da	30	Ağustos	
Zafer	Bayramımızı	ve	9	Eylül	

İzmir’imizin	kurtuluşunu	gururla	
kutluyoruz”	dedi.

Önyargı	kavramına	dikkat	
çekerek,	gündemi	küreselden	
yerele	doğru	değerlendirmek	
istediğini	dile	getiren	Şanlı,	
“İngiliz	düşünür	John	Wesley’in	
1700’lü	yıllarda	söylediği	şu	
cümle,	yaklaşık	250	yıl	sonra	bile	
maalesef	geçerliliğini	koruyor:	
‘Hırs	ve	önyargı	yönetiyor	
dünyayı,	ama	akıl	adı	altında.’	
Küçük	yaşlardan	itibaren	
edindiğimiz	fikirler,	yaşadığımız	
çevre	ve	aldığımız	eğitimin	
de	etkisiyle	önyargılarımızı	
oluşturur.	Önyargı	havuzumuz	
ne	kadar	derinse,	içinde	yeni	
fikirlerin	boğulma	ihtimali	o	

Şanlı’dan Meclis temennileri
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kadar	fazladır.	Önyargılar	her	
zaman	yanlış	olmaz	elbette	ama	
genellikle	yanlışa	götürürler.	Ne	
yazık	ki	etrafımızda	süren	sıcak	
savaşlar	giderek	alevleniyor.	
Masum	sivillere	yönelik	
insanlık	dışı	saldırılar	devam	
ediyor.	Önyargılarıyla	Rusya’yı	
ve	bazı	Ortadoğu	ülkelerini	
adeta	şeytanlaştıran	küresel	
güçlerin	hem	Ukrayna’nın	hem	
de	İsrail’in	yanında	saflarını	
sıklaştırması,	insanlık	dramına	
gözlerini	kapaması	senaryoyu	
giderek	kötüleştiriyor.	Barış	
çağrılarımız	devam	etse	de,	her	
türlü	senaryoya	karşı	tedbirli	
olmamız	gereken	bir	süreçten	
geçiyoruz.	Aynı	önyargı	ve	çifte	
standardı	maalesef	sporda	da	
yaşadık.	Uluslararası	Olimpiyat	
Komitesinin	web	sitesinde	
‘olimpizmin	çıkış	noktası	çabayı	
teşvik	etmek,	insan	onurunu	
korumak	ve	ahenk	sağlamaktır’	
yazar.	Komite	Ukrayna	işgali	
sebebiyle	Rusya	ve	Belarus’un	
2024	Paris	Olimpiyatlarına	
kendi	adı	ve	bayrağı	adı	altında	
katılmasını	yasakladı.	Buna	
karşın	Gazze’de	insanlık	onurunu	
ayaklar	altına	alan	İsrail’in	
katılmasına	izin	vererek	kiminle	
ahenk	içinde	olduğunu	açıkça	
ortaya	koydu”	diye	konuştu.

Paris	Olimpiyatlarına	
Türkiye’nin	18	spor	dalında	101	
sporcuyla	katıldığını	bu	oyunları	
3	gümüş	ve	5	bronz	madalyayla	
64’üncü	sırada	tamamladığını	
hatırlatan	Şanlı,	“Sadece	
madalya	alan	değil,	mücadele	
eden	tüm	sporcularımızı	tebrik	
ediyorum.	Milli	Atıcımız	Yusuf	
Dikeç’in	sosyal	medyada	
kazandığı	karizmayı	saymazsak,	
40	yıl	sonra	ilk	kez	olimpiyat	
oyunlarını	altın	madalyasız	
tamamladık.	Eğitim	sisteminden	
koordinasyona	ve	hatta	

liyakate	kadar	geniş	bir	alanda	
eksiklerimizi	gösteren	bu	
sonucun	doğru	analiz	edilmesini	
ve	Türk	sporunun	geleceği	için	
doğru	adımların	atılmasını	ümit	
ediyorum”	ifadesini	kullandı.

Enflasyon	muhasebesi	
konusunu	gündeme	getirirken	
vergisel	bir	sonuç	doğuracağını	
öngörmediklerini	vurgulayan	
Şanlı,	“Enflasyon	muhasebesi	
uygulamasını	isterken	
bilançolarımızın	enflasyon	
etkisinden	arındırılarak	
gerçek	değerleri	gösterir	
hale	geleceğini,	gerçek	
kazançlarımızın	ortaya	
çıkacağını	dünyadaki	diğer	
örnekleri	gibi	vergisel	bir	sonuç	
doğurmayacağını	düşünüyorduk.	
Ancak	Nasreddin	Hoca’nın	fil	
hikayesindeki	gibi	satışa	konu	
olmayan	varlıkların	değer	
artışı	üzerinden	adeta	bir	
servet	vergisi	daha	alıp	geri	
döndüğümüzü	çok	geç	fark	ettik.	
İkinci	kez	ertelenen	geçici	vergi	
beyan	süresi	bitmeden	umarım	
bir	çözüm	bulunur.	Ancak	
‘patronlar	kazançlarının	vergisini	
ödemek	istemiyor’	önyargısını	
sırtımıza	çoktan	aldık	bile”	dedi.

Her	Meclis	toplantısında	
endişeyle	dile	getirdikleri,	
hayvanları	koruma	kanununda	
değişiklik	yapılmasına	dair	
kanunun	ne	yazık	ki	lehte	oy	
verenlerin	bile	içine	sinmeyen	
bir	şekilde	kabul	edildiğini	
belirten	Şanlı,	“Bütün	sokak	
hayvanları	öldürülecek	önyargısı	
ve	sokak	hayvanlarına	insandan	
daha	fazla	değer	veriliyor	
önyargısından	ördüğümüz	
çift	sıra	duvarlar	olmasaydı,	
hem	canlarımızı	hem	de	can	
dostlarımızı	güvence	altına	alan	
bir	düzenlemede	buluşulamaz	
mıydı	diye	düşünmeden	
edemiyorum”	diye	konuştu.

Türkiye’de	toplumun	sosyal	
medya	platformlarını	çok	
yaygın	olarak	kullandığını	
vurgulayan	Şanlı,	“Örneğin	
Instagram’da	57	milyon	
kullanıcıyla	dünyada	dördüncü	
sıradayız.	Bu	gibi	platformlar	
algoritmik	dayatmalarla	dijital	
okuryazarlığı	düşük	kullanıcıları	
yanlı	veya	yanlış	bilgilere	
yönlendirebiliyor,	birçok	devlet	
de	bundan	mustarip	ve	çareler	
arıyor.	Ancak	erişim	engelleri,	
bilgi	kirliliğini	azaltmak	şöyle	
dursun	daha	da	artırıyor.	Bu	
durumu	sokak	röportajında	haklı	
olarak	eleştiren	vatandaşımızın	
üslubu	ve	hakaretleri,	bunun	
sonucunda	tutuklu	yargılanması	
ve	her	iki	durumun	da	yoğun	
destek	alması,	sadece	önyargı	
kamplarımızla	açıklanabilecek	
bir	garabet	olsa	gerek”	ifadesini	
kullandı.

Toplumun	önemli	bir	
kesiminin	Türkiye	Büyük	
Millet	Meclisi’nde	yaşanan	
yakışıksız,	hakaret	ve	fiziksel	
şiddet	olayını	ama’sız	kınamak	
yerine,	çoğunlukla	siyasi	
görüşlere	göre	geçiştirmeyi	
tercih	ettiğini	dile	getiren	
Şanlı,	“Aynı	günlerde,	İzmir’in	
futboldaki	gururu	Göztepe’mizin	
sahasındaki	ilk	Süper	Lig	
maçında	yaşananlardan	
üzüntü	duymamak	mümkün	
değil.	Hemen	hemen	
hepimizin	tuttuğumuz	
takıma	göre,	daha	doğrusu	
sevdiğimiz	sevmediğimiz	
takıma	göre,	olayları	bile	
görmeden	oluşturduğumuz	
ön	yargılı	fikirler,	maalesef	bu	
olaylardan	ders	alınmayacağını	
göstermektedir.	Amerikalı	yazar	
E.B.	White’ın,	‘Önyargı	harika	bir	
zaman	tasarrufudur,	gerçekleri	
öğrenmek	zorunda	kalmadan	
fikir	oluşturabilirsiniz’	sözü,	bu	
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durumu	çok	da	güzel	açıklamıyor	
mu?”	dedi.

Orman	yangınlarının	
kendilerine	her	anlamda	
acı	verdiğini	ifade	eden	
Şanlı,	“Bir	gün	içinde	çoğu	
eşzamanlı	başlayan	yangınlarla	
ormanlarımız	cayır	cayır	
yanarken,	ekosistemin	parçası	
olan	canlar	da	hayatlarını	
kaybetti.	Sadece	Yamanlar	
Dağı	yangınında	1600	hektar,	
toplamda	3	bin	hektar	civarında	
yeşilimizi	kaybettik.	Sanayi	
sitesi	ve	yerleşim	alanlarına	
kadar	ulaşan	yangınlara	büyük	
bir	özveriyle	müdahale	eden	
tüm	kahramanlara	gönülden	
teşekkür	ediyorum.	Dört	günde	
27	farklı	ilçede	249	yangına	
yetişmek	hiç	kolay	değil.	Bu	
olayda	bile	uçak	yetersiz’ciler	
ve	itfaiye	yetersiz’ciler	olarak	
iki	kampa	ayrılarak	yangının	
sebeplerini	ve	vatandaşlarımızın	

bilinçlendirilmesini	ıskaladık.	
Büyükşehir	Belediye	Başkanımızın	
yangın	sonrası	imar	ve	
ağaçlandırma	açıklamaları	ise	
ümit	verici.	Anlaşılan	İzmir’in	
dağlarında	yine	çiçekler	açacak”	
diye	konuştu.

Şanlı,	İzmir	Körfezi’ndeki	
kirlilik	konusunda	da	kusurun	
kimde	olduğunun	tespitiyle	
uğraşmak	yerine,	ilgili	tüm	
tarafların	bir	an	önce	el	ele	verip	
eyleme	geçmesini	talep	etmeleri	
gerektiğini	vurguladı.

“Sporda	da,	siyasette	
de	doğruyu	aramak	yerine,	
‘bizimkiler	haklı’	iddiamızı	ispat	
etmek	için	yaptıklarımızın	yanlış	
yapanlara	ne	kadar	büyük	bir	
konfor	alanı	sağladığının	toplum	
olarak	hala	farkında	değiliz’	
diyen	Şanlı,	“Maalesef	vatandaş	
olarak	hak	ettiğimiz	yönetim	ve	
hizmetlerden,	taraftar	olarak	
sporun	birleştirici	ve	iyileştirici	

etkisinden	vazgeçmek	pahasına	
‘bizimkiler	haklı’	iddiamızın	
hatta	çoğu	zaman	önyargımızın	
peşinde	koşuyoruz”	ifadesini	
kullandı.

Amerikalı	filozof	William	
James’in,	‘Birçok	insan	
düşündüğünü	sanır,	aslında	
yaptıkları	sadece	önyargılarını	
yeniden	düzenlemektir’	sözüne	
atıfta	bulunan	Şanlı,	“Önyargılarını	
kırıp,	gerçekten	düşünen	
bir	toplum	olma	umuduyla	
sözlerimi	tamamlarken,	30	
Ağustos	Zafer	Bayramımızı	ve	
9	Eylül	İzmir’imizin	Kurtuluşunu	
şimdiden	kutluyorum.	9	Eylül’de	
ilk	ders	ziliyle	başlayacak	olan	
2024-2025	eğitim-öğretim	
döneminde	bilimin	ve	ortak	
aklın	daha	egemen	olması	
umuduyla	tüm	öğrencilerimize,	
öğretmenlerimize	ve	velilerimize	
güzel	bir	eğitim	yılı	ve	başarılar	
diliyorum”	diye	konuştu.



47AĞUSTOS 2024

MECLİS

Akdaş: “2025 yılı çetin geçecek”
EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Metin Akdaş, “Enerji zamları, yeni vergi yükleri ve artan 
jeopolitik riskler gösteriyor ki, ülkemiz özelinde önümüzdeki kış, hatta 2025 çok çetin geçecek. En büyük 
endişemiz, enflasyonun yüksek çift hanelerde takılı kalmasıdır. O nedenle para politikasını destekleyen 

diğer adımların atılması için zaman gittikçe daralıyor” dedi.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yö-
netim	Kurulu	Başkan	Yardım-
cısı	Metin	Akdaş,	EBSO	Mec-

lisi’nin	Ağustos	ayı	toplantısında	
yaptığı	konuşmasında,	Başkomu-
tan	Mustafa	Kemal	Atatürk’ün	102	
yıl	önce	26	Ağustos	günü	Büyük	
Taarruz	emriyle	Kurtuluş	müca-
delemizi	başlattığını	hatırlatarak,	
“30	Ağustos’a	uzanan	süreçte	bü-
yük	bir	zafer	kazanıldı.	Bu	vesileyle	
30	Ağustos	Zafer	Bayramı’nın	
ve	İzmir’imizin	kurtuluşu	olan	9	
Eylül’ün	102’nci	yılını	kutluyor,	
başta	kurucu	liderimiz	Mustafa	
Kemal	Atatürk	olmak	üzere	tüm	
şehitlerimizi,	gazilerimizi	rahmet-
le,	minnetle	ve	şükranla	anıyorum,	

ruhları	şad	olsun”	dedi.
Ağustos	ayı	içinde	TOBB	

Yönetim	Kurulu	Başkanı	M.	Rifat	
Hisarcıklıoğlu’nun	ev	sahipliğinde	
Sanayi	Odaları	Başkanları	buluş-
masının	gerçekleştiğini	belirten	
Akdaş,	“Toplantı	sonrası	yapı-
lan	açıklamada	öne	çıkan	dört	
maddeyi	özetle	sizlerle	paylaşmak	
istiyorum.	Birincisi,	uygulanan	
makroekonomik	programı	des-
tekliyoruz.	Para	politikalarında	ve	
finansal	istikrar	anlamında	atılan	
adımları	destekliyor,	enflasyonla	
mücadelede	bir	an	önce	kalıcı	
sonuç	almayı	umuyoruz.	Herkesin	
elini	taşın	altına	koyması	gere-
ken	bir	dönemden	geçtiğimize	

inanıyoruz.	İkinci	önemli	not,	
üretim	kapasitelerimizi	ve	istih-
damı	korumalıyız.	Bunun	için	de	
öncelikle	ticari	krediler	üzerinde	
uygulanan	büyüme	sınırının	kal-
dırılması,	böylelikle	reel	sektörde	
finansmana	erişimin	kolaylaştırıl-
ması	gerekmektedir.	İstihdamda	
yaşanan	sıkıntıların	çözümü	için	
ücretler	üzerindeki	vergi	ve	prim	
yüklerinin	OECD	ortalamaları-
na	mutlaka	çekilmesi,	mesleki	
eğitim	ile	gençlerimizin	istihdama	
yönlendirilmesi,	mesleki	eğitimde	
kamu-özel	sektör	işbirliğinin	ge-
liştirilmesi	ve	istihdamı	zorlaştıran	
mevzuat	katılıklarının	mutlaka	
süratlice	giderilmesi	gerekmek-
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tedir.	Üçüncü	olarak,	özellikle	
TOBB’a	bağlı	şirketlere	yönelik	
bazı	basın	yayın	organlarında	ve	
sosyal	medya	hesaplarında	bazı	
çok	haksız	ithamlar	söz	konusu.	
Bu	şirketler	kayıt	dışına	kaymadan	
vergi	mevzuatının	hükümlerine	
uygun	şekilde	faaliyet	göstermek-
tedirler,	dolayısıyla	şirketlerimizi	
bu	süreçlerde	yıpratmamalıyız.	
Dördüncü	olarak,	vergi	adaleti	ve	
kayıt	dışılıkla	mücadele	öncelik	
olmalıdır.	Şirketlerin	sadece	vergi	
levhalarındaki	rakamlara	baka-
rak,	o	şirketin	ödemesi	gereken	
vergiden	daha	az	vergi	ödediğini	
iddia	etmek	ve	yorum	yapmak	
takdir	edersiniz	ki	hakkaniyetli	
bir	yöntem	değildir.	Vergi	politi-
kalarında	önceliğin	kayıt	dışılıkla	
ve	kayıt	dışılığın	yol	açtığı	hak-
sız	rekabetle	mücadele	olması	
gerektiğini	önemle	vurguluyoruz.	
Bu	açıklamaları	bizlerin	de	içinde	
bulunduğu	durumu	yansıtması	
açısından	çok	önemsiyoruz”	diye	
konuştu.

Depremden	sonraki	en	kötü	
sanayi	üretim	endeksi	verisinin	
geldiğini	vurgulayan	Akdaş,	“Bu	
veri	de	gösteriyor	ki,	üretimin	
yavaşlama	eğilimine	girdiği	bir	
süreçte	ekonomide	canlılık	bekle-
mek	mümkün	değildir.	O	nedenle	
bu	istişareler	daha	sık	olmalı,	sa-
nayimizin	sorunları	ve	konularımı-
zın	çözümüne	yönelik	faaliyetler	
artırılmalıdır.	Geçen	hafta	Türkiye	
Odalar	ve	Borsalar	Birliği	Yöneti-
minin	Cumhurbaşkanı	Yardımcısı	
Sayın	Cevdet	Yılmaz	ile	Orta	Vadeli	
Program	hazırlığı	öncesi	7	saat	
süren	bir	görüşme	yapmasını	bu	
açıdan	çok	önemsediğimizi	belirt-
mek	istiyoruz”	ifadesini	kullandı.

Akdaş,	söz	konusu	toplantıyla	
ilgili	açıklamada	vize	konusu	ve	
mülteci	meselesinin	yer	almadı-
ğını,	ancak	Dışişleri	Bakanı	Hakan	
Fidan’ın	beyanatıyla	15	yaş	altı	ve	

50	yaş	üstü	Iraklılara	vize	serbes-
tisi	uygulamasının	söz	konusu	
olacağını	öğrendiklerini	belirterek	
“Buradaki	amacı	anlamamakla	
birlikte	ülkemizin	şartlarının	buna	
hiç	de	uygun	olmadığını	özellikle	
belirtmek	istiyorum”	dedi.

“2025 çetin geçecek”
Türkiye’nin	yüksek	enflasyon	

ve	durgunluğun	bir	arada	ya-
şandığı	bir	ortama	hızla	girdiğini	
dile	getiren	Akdaş,	“Bu	süreçte	
ne	yazık	ki	yavaşlayan	ekonomi	
aktiviteleri	ve	uzmanlar,	önümüz-
deki	riski	teyit	etmekteler.	Dünya	
Bankası	‘Küresel	çapta	enflasyon-
la	mücadelede	önemli	başarılar	
kazanıldı’	dedi	ve	rakamlar	da	bu	
açıklamayı	destekliyor.	Küresel	
enflasyon	2022	yılında	yüzde	8	
iken	2024	Temmuz’unda	yüzde	
2,9’a	geriledi.	En	yüksek	enflasyo-
na	sahip	10	ülkede	enflasyonda	
çok	büyük	bir	oranda	gerileme	
kaydedilmiş.	Türkiye’de	de	gerile-
me	var,	ama	nasıl?	2022	yılında	
yüzde	80	olan	enflasyon,	2024	
Temmuz	ayında	yüzde	62	olarak	
açıklandı.	Bu	yıl	Merkez	Banka-
sı	hedefi	yüzde	38,	beklentiler	
yüzde	42’ler	seviyesinde.	Aylık	
enflasyonumuz	ise	küresel	yıllık	
enflasyonun	üstünde,	yani	tüm	
dünyadaki	küresel	yıllık	enflas-
yon	yüzde	2,9’ken,	bizde	şu	anda	
aylık	yüzde	3,2.	Enerji	zamları,	
yeni	vergi	yükleri	ve	artan	jeopo-
litik	riskler	gösteriyor	ki,	ülkemiz	
özelinde	önümüzdeki	kış,	hatta	
2025	çok	çetin	geçecek.	En	büyük	
endişemiz,	enflasyonun	yüksek	
çift	hanelerde	takılı	kalmasıdır.	O	
nedenle	para	politikasını	destek-
leyen	diğer	adımların	atılması	için	
zaman	gittikçe	daralıyor”	diye	
konuştu.

Yatırıma ilişkin beklentiler
Mayıs	ayı	Meclis	toplantısında	

Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar’ın	altını	çizdiği,	enflas-
yon	muhasebesi	uygulamasında	
gelir	sağlamayan	varlıklar	üze-
rinden	vergi	alınması	konusunun	
gündemlerinde	olduğunu	belirten	
Akdaş,	“İş	dünyası	haklı	olarak	
ivedilikle	kararın	yeniden	gözden	
geçirilmesini	talep	etti.	Aksi	tak-
dirde	böylesi	bir	ortamda	bundan	
sonraki	süreçte	yatırım	motivas-
yonunu	yeniden	yaşamamız	ner-
deyse	tamamen	imkansız	halde.	
Gelir	sağlamayan	duran	varlıklar	
üzerinden	vergi	alınması	gündemi	
meşgul	ederken,	Cumhurbaşkanı	
Yardımcısı	Sayın	Cevdet	Yılmaz	
Yatırım	Ortamını	İyileştirme	
Koordinasyonu	Kurulu	Toplantısı	
vesilesiyle	yapılan	çalışmalara	
ilişkin	bir	açıklama	yaptı.	Yatırım	
ortamının	iyileştirilmesine	yönelik	
sonbahar	döneminde	hem	teknik	
düzeyde	hem	de	Meclis	düze-
yindeki	gündemlere	değindi.	Bizi	
bekleyen	önemli	konular	şunlar:	
4054	sayılı	Rekabet	Kanununda	
değişiklik	yapılması,	iklim	değişik-
liği	kanun	tasarısı,	yargı	süreçleri-
ni	hızlandıracak	e-tebligat	taslağı,	
nitelikli	iş	gücünün	ülkemize	
çekilmesine	yönelik	oluşturulan	
program	için	gerekli	idari	ve	teknik	
altyapı	konusundaki	çalışmalar.	
Ayrıca	enerji	sektörü	yatırımlarıyla	
ilgili	süreçte	iyileştirmeye	yönelik	
mevzuat	değişiklikleri,	altyapısı	
hazır	ve	planlı	sanayi	alanları-
nın	oluşturulmasına	ilişkin	farklı	
modeller	üzerindeki	hazırlıklar	
ve	katma	değerli	yüksek	yatırımı	
önceleyen	bir	anlayışla	yeni	bir	
teşvik	sisteminin	sadeleştirilmesi	
çalışmaları.	Bu	başlıklar	önü-
müzdeki	aylarda	gündemimize	
girecek.	Dilerim	yatırım	ortamını	
iyileştirmeye	yönelik	gerçekçi	
adımlara	zemin	hazırlanır.	Zira	
üretimin	yavaşladığı	bu	ortamda	
birçok	sebeplerle	durgunluğun	da	
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yaşandığı	bu	ortamda	yeni	yatı-
rımlar	için	ne	motivasyonumuz	
ne	maddi	kaynak	söz	konusu”	
ifadesini	kullandı.

Eğitim konuları
Cumhurbaşkanı	Yardımcısı	

Cevdet	Yılmaz’ın	Yatırım	Ortamını	
İyileştirme	Koordinasyonu	Kurulu	
Toplantısında	değindiği	mesleki	
ve	teknik	eğitim	politika	belgesi-
nin	10	Ağustos	tarihinde	Resmi	
Gazetede	yayınlandığını	hatırlatan	
Akdaş,	“‘Herkesin	bir	mesleği	
olmalı’	sloganıyla	hazırlanan	
mesleki	ve	teknik	eğitim	politika	
belgesinde	temel	olarak	mesleki	
ve	teknik	eğitimde	mevcut	durum,	
mesleki	ve	teknik	eğitimde	temel	
sorun	alanları	ile	mesleki	ve	teknik	
eğitimde	gelecek	perspektifi	
yapılacak	çalışmalara	yer	verildi.	
Bu	çalışmaların	altında	mesleki	ve	
teknik	eğitime	erişim,	mesleki	ve	
teknik	eğitimde	iyileştirme,	mes-
leki	ve	teknik	eğitimle	istihdama	
hazırlık	olmak	üzere	üç	ana	tema	
altında	74	strateji	yer	aldı.	Belge-
de	özel	sektörle	işbirliği	esasına	
dayalı	yeni	bir	eğitim	yaklaşımı-
nın	hayata	geçirileceği,	modüler	
mesleki	eğitim	yöntemiyle	7’nci	
ve	8’inci	sınıf	öğrencilerine	temel	
mesleki	beceriler	kazandırmak	
ve	iş	hayatına	uyum	sağlamak	
amacıyla	zanaat	atölyelerinin	ku-
rulmasına	da	yer	veriliyor.	Mesleki	
eğitim	alanında	atılan	her	adımı	
olumlu	buluyor	ve	destekliyoruz.	
Ancak	zaman	ve	kaynağın	en	etkin	
kullanılması	gereken	bir	dönem-
den	geçtiğimizin	somut	hedeflere	
ulaştıracak	adımların	atılması	
gerektiğinin	de	altını	özellikle	
çizmek	istiyorum.	Toplumun	tüm	
dinamikleriyle	bu	konu	yeniden	
istişare	edilmeli,	tüm	kesimlerce	
kabul	gören	yeni	bir	yol	yöntem	
bulunmalı.	Zira	geçtiğimiz	dönem-
de	mesleki	teknik	eğitimle	ilgili,	

eğitim	sistemiyle	ilgili	yapılanları	
bir	düşündüğümüzde	20’den	fazla	
politika	değişikliği	var.	Artık	kalıcı,	
somut,	gençlerimizi	mesleğe	
yeniden	kazandıracak	yöntemlere	
geçmek	durumundayız”	dedi.

Dünya	Bankası’nın	bir	çalışma-
sında	iş	deneyimi	içeren	eğitim	
modellerine	yer	verdiğini	ve	TOBB	
Ekonomi	ve	Teknoloji	Üniversi-
tesi’ni	de	iyi	uygulama	örnekleri	
arasında	gösterdiğini	vurgulayan	
Akdaş,	“Gerekçe	ise	eğitim	oto-
riteleri,	üniversiteler,	firmalar	ve	
diğer	kurumların	koordineli	çalış-
ması	ve	öğrencilerin	zamanlarının	
3’te	1’ine	kadarını	iş	ortamlarında	
geçirmelerine	olanak	tanıması-
dır.	Bu	vesile	ile	bizim	de	ısrarla	
takibimizde	olan	ve	bakanlara	
sunduğumuz	dosyalarda	özellikle	
yer	verdiğimiz	öneriyi	bir	kez	daha	
hatırlatmakta	fayda	görüyorum.	
3’üncü	ve	4’üncü	sınıflarda	1’er	
dönemi	pratik	olacak	şekilde	top-
lamda	1	yıl	çalışarak	öğrencilerin	
iş	hayatına	uyumunun	sağlanması	
ve	bunun	TOBB	ETÜ	örneğinde	
olduğu	gibi	tüm	meslek	okulla-
rında	ve	üniversitelerde	mutlaka	
uygulanması	gerektiğinin	altını	
çiziyoruz”	diye	konuştu.

Üniversite	sınav	sonuçlarında	
her	yıl	daha	da	kötüye	giden	bir	
tabloyla	karşı	karşıya	kalındığını	
dile	getiren	Akdaş,	“Temel	yeter-
lilik	testinde	matematikte	doğru	
yanıt	ortalaması	40	soruda	geçen	
sene	8,2	iken	bu	sene	7,9’a	düştü.	
Alan	yeterlilik	testinde	ise	mate-
matikte	40	sorudan	geçen	seneki	
ortalama	7,6	iken	bu	sene	5,5’a	
geriledi.	Matematik	üzerinden	
özellikle	örnek	veriyorum,	çünkü	
matematiğin	önemini	biliyor-
sunuz.	Eleştirel	düşünmeden	
problem	çözmeye,	yaratıcılıktan	
neden	sonuç	ilişkisi	kurmaya	ka-
dar	hayatın	her	alanında	attığımız	
her	adım	matematikle	ilgili.	Fen	

bilimlerinde	durum	daha	da	va-
him.	Fizikte	14	soruda	doğru	yanıt	
ortalaması	2,2	iken,	kimyada	13	
soruda	1,4	ve	biyolojide	13	soruda	
2,3	olarak	belirlendi.	YKS	yerleş-
tirme	sonuçlarının	açıklanmasının	
ardından	Eskişehir	Osmangazi	
Üniversitesi’nden	bir	hocamız,	
eksi	(-)	1.75	fizik	netiyle	fizik	
bölümüne	öğrenci	yerleştirildiğini	
duyurdu.	Hocamız	sistemdeki	
çarpıklığı	göstermek	açısında	çok	
çarpıcı	bir	deney	gerçekleştirmiş	
oldu.	Nitelik,	kalite	ve	yeterlilik	
açısından	eğitim	sistemimizin	
düştüğü	bu	durumdan	çıkarılması	
öncelikli	beklentilerimiz	arasında-
dır.	Ne	yazık	ki	durum	böyleyken	
Türkiye	Yüzyılı	Maarif	Modeliyle	
eğitimin	niteliğine	ilişkin	endişeler	
de	maalesef	artmaktadır”	ifadesi-
ni	kullandı.

Okul	dışı	öğrenimin	özellikle	
son	günlerde	çok	önemli	bir	konu	
haline	dönüştüğünü	vurgulayan	
Akdaş,	“Çünkü	eğitim	sistemi	va-
sat	olunca	devreye	okul	dışındaki	
öğrenim	ve	bu	konuda	sivil	toplum	
örgütleri	giriyor.	Kıymetli	Geçmiş	
Dönem	Yönetim	Kurulu	Başkanı-
mız	Uğur	Yüce	duayenimizdir	ve	
Kentimiz	İzmir	Derneği’nin	Başka-
nıdır.	Onların	bir	projesi	olan	Okul	
Dışı	Yürütme	Kurulu’na	Odamızı	
temsilen	katılmaktayım.	Üç	yıldır	
16-18	yaş	grubu	için	okul	dışında	
yaratıcılığı	geliştirmeye	yönelik	
eğitim	ve	atölyeler	düzenleniyor.	
Proje	kapsamında	Odalarımızla	
imzalan	bir	protokol	ile	İzQ’da	
Dijital	Deneyim	Merkezi	açılacak	
ve	dernek	bu	konuda	misyon	
üstleniyor.	Dijital	Deneyim	Merkezi	
kapsamında	hem	girişimcilik	hem	
de	inovasyonu	teşvik	etmek	ama-
cıyla	çocuklarımıza	yönelik	önemli	
organizasyonlar	gerçekleştirile-
cek.	Merkezin	etkinliği	ve	yetkinliği	
konusunda	çocuklarımızın	da	
fikirlerini	almak	istedik.	Hepsinden	
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Allah	razı	olsun.	Bergama	Dereköy	
ve	Kiraz	Cevizli’de	Odamızın	ilköğ-
retim	okulları	var,	bilmeyen	arka-
daşlar	için	de	özellikle	duyuruyo-
rum.	Bu	okullardan	davet	ettiğimiz	
11	öğrencimiz	geldiler,	bu	merkezi	
deneyimlediler.	Sizlere	de	mutlaka	
bu	yaş	grubundaki	çocuklarınızı,	
yakınlarınızı,	torunlarınızı	buraya	
göndermenizi	ve	burayı	deneyim-
lerini	öneririm”	dedi.

İzmir Model Fabrika
ve Teknopark
İzmir	Model	Fabrika’nın	

verimlilik	lansman	toplantısı-
nın	gerçekleştirildiğini	belirten	
Akdaş,	“Model	Fabrikadan	hizmet	
almış	ve	firma	içinde	iletişimden	
sinerjiye	kadar,	maddi	tasarruftan	
zaman	kazanımına	kadar	birçok	
alanda	büyük	fayda	sağlayan	4	
tane	firma	temsilcimiz	detaylı,	çok	
dolu	birer	paylaşımda	bulundular.	
Bu	paylaşımlar	bir	kez	daha	model	
fabrikanın	önemini	ortaya	koydu.	
Sizler	de	bu	toplantının,	Model	
Fabrikanın	internet	sitelerinde	yer	
alan	videosunu	mutlaka	verimlilik	
alanında	fabrikalarınızda	çalışan	
arkadaşlarınıza	izletin,	kendiniz	de	
zaman	bulursanız	izleyin.	Model	
Fabrikadan	hizmet	almanızı	öneri-
rim.	Lansman	toplantısına	katılan	
Sanayi	ve	Teknoloji	Bakanlığı	
Verimlilik	Uygulamaları	Daire	Baş-
kanı	Sayın	Doktor	Yücel	Özkara’ya,	
özellikle	KOSGEB	desteklerinin	
yeniden	açılması	ve	dijital	dönü-
şümde	rehberliğe	ihtiyaç	duyan	
firmalarımıza	hizmet	sunma	
talebimizi	ısrarla	ilettim.	Model	
Fabrikamız	dijital	dönüşüm	konu-
sunda	TÜBİTAK	akreditasyonunu	
tamamlamış	olup,	Bakanlığın	
‘Başlayın’	demesini	beklemekte.	
Dilerim	en	yakın	zamanda	buna	da	
olumlu	cevap	alırız”	diye	konuştu.

Teknopark	İzmir’in	İzmir	Yük-
sek	Teknoloji	Enstitüsü	kampüsü	

içerisinde	2004	yılında	faaliyetle-
rine	başladığını	hatırlatan	Akdaş,	
“Yüzde	5	iştirakçisi	olduğumuz	
Teknopark’ta	Odamızı	Yönetim	
Kurulumuz	adına	ben	temsil	edi-
yorum.	Buranın	ülke	ekonomisine	
katkısını	anlamamız	açısından	
bazı	rakamları	paylaşmak	isti-
yorum.	Toplam	2800’den	fazla	
Ar-Ge,	yazılım	ve	tasarım	projesi,	
200’ün	üzerinde	yerli	ve	yabancı	
Ar-Ge	firması,	1500’ün	üzerinde	
Ar-Ge	ve	destek	personeli	ile	165	
milyon	dolar	üzeri	ihracat,	3	milyar	
TL’nin	üzerinde	de	ciro	kaydedildi.	
Bu	konuya	şu	açıdan	değindim;	
2022	yılında	yaklaşık	77	bin	met-
rekarelik	alanda	kurulu	İzmir	Tek-
noloji	Geliştirme	Bölgesi	için,	Gü-
ney	Yerleşkesi	ek	alan	olarak	ilan	
edildi.	Çeşme’ye	giderken	İYTE’nin	
sol	tarafındaki	arazidir	burası.	
Güney	Yerleşkesi	alanında	G7,	G8,	
G9	binaları	ve	G14,	G15	binaları	
için	yatırımcı	aranıyor.	G7,	G8,	G9	
kompleksi	yaklaşık	10.719	metre-
karedir.	G15	kompleksi	de	yaklaşık	
8.058	metrekare.	Yap-işlet-devret	
modeline	benzer	bir	model	ile	bi-
nanın	işletilmesi	gerçekleşmekte	
ve	şu	anda	orada	birçok	yatırımcı	
var.	Binalar	korşel	modeliyle,	yani	
ofis	alanları	kaba	inşaat	yapısında	
tamamlanmaktadır,	bilgilerinize	
sunarım”	ifadesini	kullandı.

EBSO’nun	Avrupa	Birliği	proje-
lerine	ilişkin	geçmiş	toplantılarda	
detaylı	bilgiler	aktardığını,	şimdi	
ise	NEET	Makine	Sektörünü	Gele-
ceğe	Taşıyor	Projesine	değinece-
ğini	belirten	Akdaş,	“01.08.2023	
tarihi	itibariyle	başlayan,	18-29	
yaş	aralığında	ne	eğitimde	ne	
istihdamda	olan	genç	kadın	ve	
erkek	nüfusun	sosyal	enteg-
rasyonunun	desteklenmesini	
amaçladığımız	projenin	kapanışını	
gerçekleştirdik.	Proje	süresince	15	
alan	öğretmeni	ve	ilgili	paydaş	ku-
rumlardan	4	temsilci,	Almanya’nın	

Stuttgart	kentinde	yer	alan	CP	Fa-
ctory’de	17	gün	eğitim	aldı.	Proje	
kapsamında	Konak	Çınarlı	Mesleki	
ve	Teknik	Anadolu	Lisesi’ndeki	
makine	teknolojileri	laboratu-
varı	yenilendi.	75	NEET’e	eğitim	
verildi.	Eğitim	sonrası	35	gencimiz	
Odamıza	kayıtlı	firmalarımızda	
staj	yaptı,	8	istihdam	hedefi	ile	
çıkılan	yolda	32	genç	kardeşimiz	
bu	firmalarda	işe	başladı	ve	şu	
anda	çalışıyor.	Bakanlık	tarafından	
bu	projemiz,	Türkiye’nin	en	başarılı	
projesi	olarak	seçildi.	Projeden	
faydalanan	firma	ve	gençlerimizin	
anlatımını	içeren	bir	video	hazır-
ladık,	Bakanlık	özellikle	bunu	rica	
etti.	Projede	emeği	geçen	birim	
çalışanlarımıza	özellikle	teşekkür	
ediyorum”	dedi	ve	projeye	ilişkin	
bilgilendirme	videosunu	Meclis	
üyeleri	ile	paylaştı.

Devam eden faaliyetler
Mesleki	eğitim	konusuna	ilişkin	

Yönetim	Kurulu’nun	öncülüğünde	
birçok	çalışma	yaptıklarını	ifade	
eden	Akdaş,	“Yönetim	Kurulu	Baş-
kanımız	da	birçok	kez	ifade	etti;	
Kavram	Meslek	Yüksekokulu,	doğ-
rudan	YÖK’e	bağlı	ve	karar	süreç-
lerinin	hızlı	çalıştığı	bir	yer.	Biz	de	
Kavram	Meslek	Yüksekokulu’yla	
bir	protokol	imzaladık	ve	bu	kap-
samında	sanayimizin	ihtiyaç	duy-
duğu	alanlarda	bölümler	açılması	
konusunda	çaba	içerisine	girdik.	
Geçtiğimiz	günlerde	kaynakçılık	
konusunda	bir	alan	açıldı,	bunu	
takiben	şimdi	39’uncu	Asansör	
Kaldırma	ve	Taşıma	Ekipmanları	
Sanayi	Meslek	Komitemiz	ile	Ege	
Asansör	ve	Yürüyen	Merdiven	
Sanayicileri	Derneği	de	Odamızın	
desteğiyle	şu	an	Kavram	Meslek	
Yüksekokulu	bir	protokol	hazırlığı	
içerisinde.	Sektörlerinin	ihtiyaç	
duyduğu	kalifiye	iş	gücü	ile	ilgili	
bölümlerin	açılması	ve	nitelikli	
personel	yetiştirmesi	konusunda	
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çalışma	içerisindeler.	Şimdiden	
kendilerine	hayırlı	olsun	diyorum.	
Ayrıca	47’nci	Grup	Medikal	Sanayi	
Meslek	Komitesinden	de	benzer	
bir	talep	geldi;	bunu	da	yükseko-
kulumuza	bildirdik”	diye	konuştu.

Meslek	komitelerinden	Yöne-
tim	Kurulu’na	talepler	geldiğini	
dile	getiren	Akdaş,	“Atıkların	Geri	
Kazanılması	Sanayi	Meslek	Komi-
temiz	üyesi	firmalarımız	geçmişte	
faaliyet	sicil	belgeleriyle	ilgili	bir	
sorun	yaşamıştı.	Bu	firmalarımıza	
sanayici	vasfı	taşımadıkları	gerek-
çesiyle	sicil	belgesi	verilmemesi	
gibi	bir	durum	söz	konusuydu.	
Yönetim	Kurulu	Başkanımızın	Ba-
kanlık	nezdinde	yaptığı	çalışmalar	
ve	girişimler	neticesinde	sanayici	
arkadaşlarımıza	şu	anda	sanayi	
sicil	belgesi	veriliyor.	Bununla	
ilgili	Bakanlıktan	yazı	da	aldık;	bu	
yazıda	küçük	bir	detay	var,	onu	
mutlaka	aktarmam	gerekiyor.	
‘Maddelerin	geri	kazanılması	
sektöründe	faaliyet	gösteren	
tesislerden	ayırma,	ayrıştırma	ve	
presleme,	yani	sıkıştırarak	ezme	
faaliyetlerini	birlikte	gerçekleşti-
renler	ile	kırma	faaliyeti	yürüten	
tesislerin	sanayi	siciline	kayıt	
edilmesinde	sakınca	olmadığı	
hususunda	bilgilerinizi	ve	gere-
ğini	rica	ederim’	diye	Bakanlıktan	
yazı	aldık.	Bu	metinde	‘ayırma,	
ayrıştırma	ve	presleme’	ifadesi	
önemlidir.	Bu	faaliyetlerde	bulu-
nan	arkadaşlarımıza	hayırlı	uğurlu	
olsun.	Ama	burada	dikkat	edil-
mesi	gereken,	her	üç	faaliyeti	de	
birlikte	yürütecekler,	yani	sadece	
atıkları	toplayıp	ayrıştırıyorlarsa	
sanayi	sicil	belgesi	alamıyorlar,	bu	
konu	önemli	bunu	da	söyleyeyim”	
ifadesini	kullandı.

Diğer	bir	konunun	ise	G3	
Girişimcilik	Zirvesi	olduğunu	dile	
getiren	Akdaş,	“Bildiğiniz	üzere	
Odamız,	Türkiye	Odalar	Borsalar	
Birliği	Genç	Girişimciler	Kurulu-

nun	Koordinasyonunu	yürüten	
Odadır.	170’i	aşkın	ülkeyle	aynı	
anda	kutlanan	Global	Girişimcilik	
Haftası	kapsamında	G3	Girişim-
cilik	Zirvesi,	bu	yıl	odamız	koordi-
natörlüğünde	İzmir	Ticaret	Odası	
ve	İzmir	Ticaret	Borsası	işbirliği	ile	
İzmir’de	gerçekleşecek.	M.	Rifat	
Hisarcıklıoğlu	Başkanımızın	da	ka-
tılacağı	ve	çok	önemsediği	zirve,	
15	Kasım’da	Kaya	Termal	Otel’de	
yapılacak.	Şimdiden	ajandalarını-
za	not	alın,	çok	güzel	bir	etkinlik	
olacağını	düşünüyoruz”	dedi.

Temmuz	ayında	Tarım	ve	Or-
man	Bakanlığı’nın	IPARD	III	proje	
çağrılarına	ilişkin	bir	bilgilendirme	
toplantısı	gerçekleştirdiklerini	
hatırlatan	Akdaş,	“Başkanlarımızın	
yoğun	talepleri	sonrasında	İzmir	
artık	IPARD	desteklerinden	fayda-
lanıyor.	İlginizi	çekeceğini	düşün-
düğüm	bu	desteklere	Bakanlığın	
ilgili	sayfalarından,	İl	Tarım	ve	
Orman	Müdürlüğünden	ulaşabilir-
siniz”	diye	konuştu.

İzmir’in	yaşadığı	yangın	fela-
ketinden	nedeniyle	geçmiş	olsun	
dileklerini	ileten	Akdaş,	“Tüm	
itfaiye	ekiplerimiz	başta	olmak	
üzere	AFAD,	sivil	inisiyatifler,	
Silahlı	Kuvvetlerimiz	ve	müdahale	
eden	tüm	ekiplere,	destek	veren	
herkese	teşekkür	ediyorum.	Yanan	
ağaçlarla	ve	ormandaki	canlılarla	
birlikte	yüreğimiz	de	yandı.	Artık	
yaz	aylarının	bir	gerçeği	olan	
orman	yangınlarına	karşı	şehri-
miz	gibi	riskli	bölgelerde	mutlaka	
tedbirlerin	en	kapsamlı	biçimde	
alınması	gerektiği	de	görüldü.	
Biz	de	bu	süreçleri	yakından	
takip	ediyoruz	diyerek	sözlerimiz	
tamamlıyor,	hepinize	saygılarımı	
sunuyorum”	ifadesini	kullandı.

Akdaş konuları 
değerlendirdi
EBSO	Meclis	Üyesi	sanayici-

lerin	gündeme	getirdiği	konuları	

da	değerlendiren	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	Metin	Akdaş,	
Nedim	Kalpaklıoğlu’nun	ifade	etti-
ği	enflasyon	muhasebesi	uygu-
lamasına	ilişkin	olarak	“Yönetim	
Kurulu	Başkanımızın	Ocak	ayın-
daki	sunumundan	itibaren	hemen	
her	ay	Meclis’te	ve	diğer	tüm	plat-
formlarda	gündeme	getirdiği	bu	
konuyu	özellikle	vurgulamaktayız.	
Yapılabilecek	daha	ne	varsa	Oda	
olarak	yapmanın	gayreti	içerisin-
deyiz”	dedi.

Murat	Kurtalan’a	sunumun-
dan	ötürü	teşekkür	eden	Akdaş,	
“Meclisimizde	eğitim	ile	ilgili	
konuları	gündeme	getiren,	sürekli	
dikkatimizi	çeken	bir	arkadaşı-
mızdır.	Ender	Başkanımız	Yönetim	
Kurulunda	devletin	şirketlere	
büyük	miktarda	KDV	borcu	olduğu	
bilgisini	aktardı.	Kaynak	kısıtlı	olsa	
da	bir	şekilde	mahsuplaşılacağını	
düşünüyorum”	diye	konuştu.

Yıldıray	Yalınız’ın	paylaşımları	
için	teşekkür	eden	Akdaş,	“Ben	
de	2008	yılında	Meclis’e	girdim,	
bu	dönem	de	Allah	nasip	etti,	bu	
görevi	yapıyorum.	İlk	geldiğimde	
Oda	personelinin	ve	Meclis	üyele-
rinin	uymakla	yükümlü	olduğu	bir	
etik	sözleşme	var	mı	diye	arka-
daşlarımızla	konuştum.	Bir	taslak	
çalışma	var	diyerek	getirdiler.	
Konuyu	ciddi	biçimde	çalıştım	ve	
Ender	Başkanımıza	götürdüm.	
Kendisi	destek	verdi.	Biliyorsunuz	
etik	kodların	kanunda	karşılığı	
yok,	vicdanla	alakalı	bir	konudur.	
Odamızda	da	personelimizin	uya-
cağı	etik	kodları	içeren	bir	man-
zume	var,	kayıtlarımız	altındadır.	
Tüm	çalışanlarımız	bu	kodlara	
uymak	zorundadır.	Bir	çalışa-
nımızın	bir	Meclis	üyemize	‘sen	
kimi	destekliyorsun’	diye	sorma	
hakkı	da	yok.	Zaten	sormazlar	da.	
Dolayısıyla	Yıldıray	arkadaşıma	bu	
düzeltmeyi	yaptığı	için	çok	teşek-
kür	ediyorum”	ifadesini	kullandı.	
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Hakkı Attaroğlu
EBSO Hizmet Binaları
EBSO	Binalarını	İzleme	ve	Bilgilendirme	Meclis	İhtisas	Komisyonu	
Başkanı	 Hakkı	 Attaroğlu,	 EBSO	 Business	 Center	 inşaatında	
zemin	iyileştirme	çalışmalarına	devam	edildiğini,	diyafram	duvar	
çalışmalarının	 bitirildiğini,	 fore	 kazık	 işlemlerine	 başlanıldığını	
ve	 toplamda	 60	 adet	 fore	 kazık	 çakılacağını	 söyledi.	 Hafriyat	
ihalesinin	 sonuçlandığı	 bilgisini	 de	 veren	 Attaroğlu,	 hafriyatın	
ardından	 Kasım	 ayında	 kaba	 inşaata	 başlanabileceğinin	
öngörüldüğünü,	bu	tarih	itibariyle	ise	işin	bitirilmesine	dair	beyan	
edilen	tarihe	11	ay	kaldığını	belirterek	söz	konusu	11	ay	içinde	
binanın	 tamamlanıp	 tamamlanamayacağına	 ilişkin	 Yönetim	
Kurulu’ndan	bilgi	ricasında	bulundu.	Attaroğlu,	İAOSB’de	inşaatı	

süren	hizmet	binasına	ilişkin	olarak	ise	asansör	ve	servis	asansörü	imalatlarına	ilgili	fabrikada	başlandığını,	
subasman	 perdelerinin	 yapımına	 ve	 dolgu	 işlemlerine	 devam	 edildiğini,	 cephenin	 bir	 örneğinin	 ilgili	 yere	
monte	edildiğini,	gaz	beton	duvar	imalatının	devam	ettiğini,	gömülü	su	deposu	yapımına	yönelik	çalışmalara	
başlandığını,	 Meclis	 salonu	 havalandırma	 ve	 elektrik	 koordinasyonunun	 tamamlandığını,	 EBSO	 tarafından	
talep	edilen	değişikliklerden	kaynaklı	revize	elektrik	ve	mekanik	projelerinin	bitirildiğini,	ancak	işlerin	son	bir	
ay	çerçevesinde	yavaş	yürüdüğünü	ve	çalışan	işçi	sayısının	azaldığını	söyledi.	İAOSB	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Cenk	Karace’nin	söz	konusu	yavaşlamaya	ilişkin	olarak	kat	planlarında	yapılan	değişiklikler,	Meclis	salonu	iç	
tasarımdan	kaynaklı	değişiklikler,	değişikliklere	yönelik	elektrik	ve	mekanik	projelerinin	yeni	bitirilmiş	olması,	
işin	sabit	birim	fiyatta	verilmiş	olmasından	kaynaklı	mali	problemler,	şantiye	şefinin	değişmesi,	işin	bitimi	için	
öngörülen	terminin	sıkıştırılmış	olması,	Meclis	salonu	iç	tasarımının	ihaleye	çıkılmadan	yapılmamış	olması	
gibi	unsurları	aktardığını	ifade	etti.

MECLİS

SANAYİCİNİN GÜNDEMİ ÜRETİM

HakkıHakkı
AttaroğluAttaroğlu

NedimNedim
KalpaklıoğluKalpaklıoğlu

MuratMurat
KurtalanKurtalan

Murat Kurtalan
Lise kontenjan istatistikleri
EBSO	Meclis	Üyesi	Murat	Kurtalan,	bu	yıl	imam	hatip	liselerinde	
kontenjanların	 artırıldığını,	 Anadolu	 ve	 fen	 liselerinde	 ise	
düşürüldüğünü	 söyledi.	 LGS	 sınavına	 yönelik	 istatistikleri	
Meclis	Üyeleriyle	paylaşan	Kurtalan,	nüfustaki	artışa	rağmen	
sınava	giren	öğrenci	sayısında	yaşanan	düşüşe	dikkat	çekti.

Nedim Kalpaklıoğlu
Enflasyon muhasebesi
EBSO	Meclis	Üyesi	Nedim	Kalpaklıoğlu,	enflasyon	muhasebesi	
uygulamasını	 müthiş	 bir	 felaket	 olarak	 niteledi	 ve	 zaman	
darlığına	 rağmen	 konuyu	 daha	 fazla	 gündeme	 getirme	
gerekliliğine	 değindi.	 Kalpaklıoğlu	 ayrıca	 gıda	 ihracatı	
süreçlerinde	yaşanan	zorluklara	dikkat	çekti.
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Haydar İnaç
EBSO Hizmet Binaları
EBSO	Yönetim	Kurulu	Üyesi	Haydar	İnaç,	Hakkı	Attaroğlu’nun	
aktardığı	konular	ve	bilgi	ricası	ile	ilgili	olarak;	EBSO	Business	
Center	 binasında	 bir	 gecikmenin	 söz	 konusu	 olduğunu	
belirterek	bu	durumun	sebeplerini	 sıraladı.	 İnaç,	 “Bildiğiniz	
gibi	 binamız	 oldukça	 zor	 koşullar	 barındıran	 bir	 bölgede,	
şehrin	 tam	 merkezinde	 ve	 etrafımızda	 iki	 tane	 bina	 var.	
Bina	 yıkım	 ihalesini	 yapar	 yapmaz	 ülkemiz	 çok	 büyük	 bir	
depremle	 karşı	 karşıya	 geldi	 ve	 bu	 deprem	 sonucunda	
bina	 yıkım	 için	 sahaya	 gelecek	 olan	 makinelerin	 tamamı	
deprem	bölgesine	gönderildiği	için	yaklaşık	4-5	ay	binamızın	

yıkımına	başlayamadık.	Yıkımdan	sonra	temel	imalatları	da	kaldırılıp	kırıldı	ve	yerinde	bırakıldı.	Ardından	
diyafram	duvarı	 imalatlarına	girdik.	Diyafram	duvarı	yapımında	iki	tane	sorunla	karşılaştık.	Bir	tanesi,	
eski	binamızın	altında	yer	alan	kazıkların	bina	 temeliyle	bağlantısı	 olmadığı	 için	düzensiz	bir	 şekilde	
belli	derinliklerde	serbest	dolaştığını	gördük.	Her	gün	bir	aks	dökmeyi	planlarken	ortalama	altı	günde	
bir	aks	dökebildik.	Bitişiğimizdeki	otel	binasının	diyafram	duvarı	aksının	aynı	eksende	gitmemesinden	
dolayı	bizim	sahamızın	 içerisine	kaydığını	 tespit	ettik.	Bu	nedenle	kazık	boylarını	 yükselterek	kazıkta	
iyileştirmelere	gittik.	Bu	nedenle	oluşan	ilave	malmiyetlerin	tazmini	için	de	otele	ihtarlarımızı	gönderdik.	
Bölgenin	çok	yoğun	bir	trafiğe	sahip	olduğunu	biliyorsunuz;	UKOME,	çalışmamıza	sabah	10	ile	akşam	
10	arasında	izin	veriyor.	Otelin	de	bu	konuda	bize	çıkardığı	birçok	zorluklar	oldu.	Diğer	taraftaki	vergi	
dairesi,	mükelleflerini	Çarşamba	ve	Cuma	günleri	görüşmeye	davet	ediyordu,	yıkım	sırasında	Çarşamba	
ve	Cuma	günleri	çalışmamız	konusunda	ciddi	sorunlarla	karşılaştık	ve	bugünlerde	çalışmamamız	için	
Valiliğe	dahil	müracaat	ettiler.	Haftanın	bir	günü,	Çarşamba	günü	çalışmama	konusunda	anlaşmıştı,	ama	
Cuma	günleri	de	maalesef	istediğimiz	yoğunlukta	çalışma	yapamadık.	Ekim	ayı	sonuna	kadar	hafriyat	
dahil	 bu	 süreci	 bitirmeyi	 planlıyoruz.	 Şunu	 bilmenizi	 de	 istiyorum:	 Bizim	 bütün	 zorluğumuz	 zemindi,	
zemin	işleri	bittikten	sonra	çok	hızlı	bir	şekilde	imalatların	tamamlanacağını	düşünüyoruz.	Bu	şekilde	
önümüzdeki	sene	Hakkı	Bey’in	bahsettiği	tarihi	geçirmemek	için	elimizden	geleni	yapacağımızdan	emin	
olabilirsiniz”	dedi.
İnaç,	İAOSB’de	inşaatı	devam	eden	hizmet	binası	inşaatı	ile	ilgili	olarak	ise;	OSB	tarafından	EBSO	hizmet	
binasına	tahsis	edilen	otopark	alanının	halen	diğer	parsele	geçiş	için	yol	olarak	kullanılmakta	olduğunu,	
Yönetim	 Kurulu	 olarak	 OSB’ye	 ilgili	 yazıyı	 gönderdiklerini	 ve	 binanın	 2025	 yılının	 Eylül-Ekim	 ayında	
bitirilmesinin	planlandığını	dile	getirdi.

MECLİS
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Yıldıray Yalınız
Ortak noktada buluşabilmek
EBSO	Meclis	Üyesi	Yıldıray	Yalınız,	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası’na	
nasıl	 katıldığını,	 komite	 çalışmaları	 kapsamında	 neler	
yaptıklarını	 aktardı	 ve	 ülke	 olarak	 yaşananların	 temelinde	
suskunluk	 ve	 temsilcileri	 takip	 etmemek	 olduğunu	 söyledi.	
Yalınız,	 herkesin	 aynı	 fikirde	 olmasının	 mümkün	 olmadığını,	
önemli	 olanın	 temsil	 edilen	 yer	 ve	 görevlerde	 ülke	 ve	 millet	
adına	ortak	noktalarda	buluşabilmek	olduğunu	ifade	etti.
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Uğur: “ISPM-15 ve FSC 
standardı konusunda doğru 
adımlar atılmalı”

18’inci	Grup	Ağaç	ve	Ağaç	
Ürünleri	Sanayi	Meslek	Komitesi	
Üyesi	Hüseyin	Uğur,	Meclis	
toplantısında	yaptığı	sunumda	
sektörü	ve	komitesine	ilişkin	şu	
bilgileri	verdi:

“Komitemiz	85	firmadan	
oluşmaktadır	ve	13	alt	komitesi	
bulunmaktadır.	Grubumuzun	
yüzde	70’i	palet	ve	kereste	
imalatı	yapan	firmalardan	
oluşturmaktadır.	Türkiye	
ihracatında	yüzde	4’lük	payımız	
var,	ancak	ihracatımızın	
yüzde	80’nin	palet	ve	ahşap	
ambalaj	üstünden	sevk	
edildiğini	düşünürsek	gizli	bir	
ihracat	gücümüzün	olduğu	
da	yadsınamaz.	Isıl	işlem	
önemli	bir	konumuzdur.	Bu,	
palette	kullanılan	ahşabın	iç	
ısısının	56	derecede	yarım	
saat	tutulmasıdır.	Bununla	
ilgili	olarak	ISPM-15	standardı	
(Zararlı	organizmaların	
ihracatta	kullanılan	ahşap	
ambalaj	malzemeleri	ile	
taşınması	ve	yayılmasını	
önlemek	üzere,	uluslararası	
ticarete	konu	ahşap	ambalaj	
malzemeler	hakkındaki	
standart)	bizim	için	önemlidir.	
Türkiye	genelinde	iade	edilen	
ürünlerin	yüzde	88’i,	ahşap	
ürünlerden	kaynaklanmaktadır.	
Bunun	özenle	yapılması	
gerekiyor	ve	bunu	yapmayan	
firmalarla	ilgili	sıkıntımız	
var.	Burada	birçok	firmanın	
yanıldığı	nokta,	ISPM-15	
standardı	küflenmeye	engel	
olmuyor	maalesef.	Palete	
veya	ahşap	ambalaja	ihtiyacı	

olan	firmaların	fırın	kurusu,	
Klin	Dry	(KD)	damgalı	ürün	
temin	ettikleri	yerlerden	talep	
etmeleri	gerekmektedir.	İzmir,	
sektörümüzde	Türkiye’nin	en	iyi	
firmalarının	olduğu	bir	ilimizdir.	
Bu	konuyla	ilgili	önerimiz	
akredite	olmuş,	referansları	
sağlam	firmalardan	fiyat	
odaklı	olmayan	satın	almalar	
yapmanızdır.	Bir	gıda	firmasının	
10	konteyneri	Amerika	Birleşik	
Devletleri’nden,	bir	cam	
firmasının	bir	gemi	dolusu	
ürünü	Malezya’dan,	bir	seramik	
firmasının	58	konteyneri	
Hamburg	Limanından	
geri	dönmüştür.	Bunları	
yaşamamak	için	sizlerden	
ricam,	yukarıda	bahsettiğim	
akredite,	güvenilir	firmalardan	
ürün	satın	almanızdır.	İkinci	
konumuz,	orman	ürünleri	için	
kurulmuş	küresel	bir	orman	
sertifikasyon	sistemi	olan	FSC	
konusudur.		Bazı	İskandinav	
ülkeleri	ve	AB	ülkelerindeki	
firmalar	bunu	talep	etmektedir.	
Ancak	01.01.2025’ten	

itibaren	başlayacak	olan	
ormansızlaşma	yasasıyla	ilgili	
bir	program	uygulanmaya	
başlamıştır.	Paletlerde	
kullandığımız	orman	ürünlerinin	
elde	edildiği	pafta	ve	adaları,	
daha	sonraki	yıllarda	dikim	
yapılıp	yapılmadığı	hususlarının	
takibi	ileride	uyduyla	yapılacak.	
Evet,	bu	konular	Türkiye’de	çok	
hızlı	oluyor;	çünkü	konunun	
muhatabı,	ormanların	
yüzde	99’unun	sahibi	olan	
devletimizdir.	Son	olarak,	orman	
yangınları	tabii	ki	bizim	ana	
hammaddemizin	de	yanmasına	
yol	açıyor.	Biz	komitelerimiz	
adına	fidan	bağışladık,	EBSO	
da	destek	olursa	bir	EBSO	
ormanı	oluşturulabilir	diye	
düşünüyoruz.”

Yanık: “Elektrik 
ürünlerinin kalitesi, 
yangınları önlemek adına 
çok önemli”

36’ncı	Grup	Elektrikli	
Teçhizat	Sanayi	Meslek	
Komitesi	Başkanı	Davut	

HüseyinHüseyin
UğurUğur

DavutDavut
YanıkYanık

Ağaç ve Ağaç Ürünleri Sanayi Meslek 
Komitesi ile Elektrikli Teçhizat Sanayi Meslek 

Komitesinin sunumları
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Yanık,	Meclis	toplantısında	
yaptığı	sunumda	sektörü	ve	
komitesine	ilişkin	şu	bilgileri	
verdi:

“Komitemiz	84	firmadan	
oluşmaktadır.	Benim	elektrik	
piyasasına	girdiğim	1968	
yılında	ülkemizde	elektrik	
malzeme	üretimi	oldukça	
sınırlıydı.	Birçok	malzemeyi	
özellikle	elektrik	sayaçlarını	
Bulgaristan’dan,	Romanya’dan	
alıyorduk.	80’li	yıllarda	tüm	
elektrik	malzemecileri,	
imalatçılar,	CNC	tezgahlara	ya	
da	işlerine	uygun	makinelere	
yatırım	yapmaya	başladı.	
Yapılan	bu	yatırımlar	ile	
maliyetlerimizde	de	artışlar	
oldu,	ancak	daha	fazla	seri	
üretim	yapar	duruma	geldik.	
Yurt	dışı	satışlar	için	gerekli	
kalite	belgelerini	aldık.	Ancak	
sıkıntımız	burada	başlıyor;	
Avrupa’nın	kabul	edebileceği	
akredite	test	laboratuvarlarımız	
olmadığı	için	birçok	ürünümüzü	
yurt	dışındaki	laboratuvarlara	
gönderiyoruz,	bu	da	döviz	
kaybına	neden	oluyor.	Bunu	
önlemek	için	ülkemizde	bu	
gibi	test	laboratuvarların	
kurulmasını	sağlamak	
gerekiyor.	Elektrik	işlerinde	
kaliteyi	artırmak	gerekiyor.	
Herhangi	bir	yerde	yangın	
çıktığı	zaman	ilk	olarak	
‘elektrik	kontağından	mı	çıktı	
acaba’	diyoruz.	Oysa	elektrik	
panolarına	ne	kadar	önem	
veriyoruz?	Panolar	elektriğin	
kalbidir,	içinde	kullanılacak	
malzemelerin	kalite	olmasına,	
yangına,	kaçak	akıma	karşı	
gerekli	önlemlerin	alınmış	
olmasına	dikkat	etmemiz	
gerekiyor.	Özellikle	yaz	aylarında	
pano	içinde	tüm	elektrik	
kabloların,	bakır	baraların,	
bağlantı	elemanlarının	vida	
sıkım	kontrolleri	yapılmalıdır.	
İşletmenizde	ilgili	teknik	
elemana	direktif	vererek	

bunlar	sağlanabilir.	Elektriksel	
bağlantılarda	ısı	kontrolü	
yaparak,	oluşabilecek	yangın	
arızalarını	giderebilirsiniz.	
Artık	tek	tek	cıvataları	kontrol	
etmektense	cihazla	kontrol	
etmenin	de	yolları	var.	Elektriğin	

önemini	ancak	elektrikler	
kesilince	anlıyoruz.	Eleman	
sıkıntısı	tüm	sektörlerde	olduğu	
gibi	bizde	de	var,	firmalarımız	
kendi	bünyelerinde	kendi	
ekiplerini	yetiştirerek	bunu	
sağlamaya	çalışıyor.”

Ali Saruhanlı’yı kaybettik
Ege	 Bölgesi	 Sanayi	 Odası’nda	 1985-1987	 ve	

1995-1999	yılları	arasında	Meclis	Üyeliği	yapan	Ali	
Saruhanlı	vefat	etti.	Çeşitli	yatırımlarla	uzun	yıllar	
üretim	ve	istihdam	yaratarak	sanayimize	hizmet	
eden	 Saruhanlı	 83	 yaşındaydı.	 Saruhanlı’ya	
Allah’tan	rahmet,	ailesi	ve	sevenlerine	baş	sağlığı	
diliyoruz.

Gani Gümüş’ü kaybettik
Ege	 Bölgesi	 Sanayi	 Odası’nda	 1992-1995	

ve	 2008-2009	 yılları	 arasında	 Meclis	 Üyeliği	
yapan	Gani	Gümüş	vefat	etti.	Türkiye’nin	duayen	
sanayicileri	 arasında	 yer	 alan	 ve	 Cumhuriyetin	
binici	 kuşağının	 mensubu	 olan	 Gümüş,	 98	
yaşındaydı.	 Gümüş’e	 Allah’tan	 rahmet,	 ailesi	 ve	
sevenlerine	baş	sağlığı	diliyoruz.

Ali Aktaş’ı kaybettik
Ege	 Bölgesi	 Sanayi	 Odası’nda	 1981-1995	

ve	 2005-2009	 yılları	 arasında	 Meclis	 Üyeliği;	
1989	 yılında	 Yönetim	 Kurulu	 Üyeliği	 yapan	 Ali	
Aktaş	 vefat	 etti.	 Asansör,	 kaldırma	 ve	 taşıma	
ekipmanları	sektörünün	duayen	isimlerinden	olan	
Aktaş,	 84	 yaşındaydı.	 Aktaş’a	 Allah’tan	 rahmet,	
ailesi	ve	sevenlerine	baş	sağlığı	diliyoruz.
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Halkımız,	pişirdiği	ekmek,	
pide,	börek,	çörek	gibi	hamur	işi	
ürünlerinin	üzerine	değişik	bir	
tat	versin	diye	ilave	ettiği	için	bu	
ismi	alan	siyah	tohumların	adıdır	
çörek	otu.

Bu	tohumlar	yüzde	30	
protein,	yüzde	25	sabit	yağ,	
yüzde	30	karbonhidrat	ve	yüzde	
1,5	civarında	da	uçucu	yağ	ihtiva	
eder.	

İslam	tarihinde	tıbbın	en	
ünlü	otoritelerinden	sayılan	
İbni-Sina,	‘Al-Kanuni	Fi’t-Tıbb’	
kitabında	çörek	otunun	faydalı	
kullanımına	dair	75’den	fazla	
başlık	vardır.	İbni-Sina	batının	
‘Avicenna’	olarak	hitap	ettiği,	
dünya	tıbbının	en	önemli	üç	

şahsiyetinden	biridir.	Avicenna,	
Hipokrat	ve	Galenos	bugün	bile	
tıp	dünyasının	ilk	üstatları	olarak	
bilinir.

Ayrıca	peygamberimizin	
hadis-i	şeriflerinde	sözü	edilen	
çörek	otu,	çok	şifalı	bir	bitki	
olarak	belirtilmiştir.

Faydaları 
saymakla bitmez
Halk	arasında	gıdalara	tat	

versin	diye	ilave	edilmesinden	
başka,	özellikle	mide	
rahatsızlıklarında	da	bal	ile	
karıştırarak	kullanılmaktadır.	
Çörek	otunun	bugün	birçok	
rahatsızlığa	deva	olabildiği	
bilinmektedir.	Bağışıklık	

sistemine	destek	olarak,	
romatizma	ve	alerji	tedavisinde,	
vücuda	dinçlik	ve	kuvvet	
vermede,	mide	barsak	gazlarını	
gidermede,	hazımsızlık	
gibi	mide	rahatsızlıklarında	
kullanılmaktadır.	Bütün	bu	
faydaları	sağlamasının	en	önemli	
sebebi	içindeki	Omega	3	ve	
Omega	8’dir.

Öylesine	eski	çağlardan	
beri	kullanımı	vardır	ki,	Firavun	
Tutankamon’un	mezarında	
dahi	bulunmuştur.	Kleopatra	
çörek	otu	yağı	ile	güzelleşmiş,	
firavunlar	yemek	üzerine	hazım	
için	bol	bol	çörek	otu	çiğnemiştir.

Çörek	otu	ülkemizde	kültürü	
yapılan	pek	az	tıbbi-aromatik	

Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi ÇÖREK OTU
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bitkiden	biridir.	Ülkemiz,	bu	tür	
pek	çok	bitkinin	gen	merkezi	
olmasına	karşın	az	miktarının	
ziraatı	yapılmaktadır.	Kimyon,	
adaçayı,	kekik,	anason,	çörek	
otu	vb.	gibi.

Çörek	otu	bitkisi	
Afyonkarahisar,	Kütahya,	
Isparta,	Burdur,	Denizli	gibi	
illerimizde	üretilmektedir.	
Aslında	yurdumuzun	bir	çok	
bölgesinin	ekolojik	şartları	çörek	
otu	üretimine	uygundur.

Çörek	otuna	halk	arasında	
yöresel	olarak	siyah	kimyon,	
bereket	tanesi,	kara	tohum	gibi	
başka	isimlerde	verilmektedir.

Çörek	otu	tohumları	
aynen	afyon	bitkisi	gibi,	ama	
daha	küçük	kapsüller	içinde	
oluşur	ve	yaklaşık	3-4	mm	
büyüklüğündedir.	Botanikte	
‘Nigella	Sativa	L.’	olarak	
adlandırılır.	Yağının	içindeki	
timokinon,	güçlü	bir	antioksidan	
tesire	sahiptir.	

Çörek	otu	sabit	ve	daha	az	
olarak	da	uçucu	yağ	ihtiva	eder.	
Uçucu	yağında	timokinon	en	

önemli	bileşenidir.	Sabit	yağı	
soğuk	pres	yöntemi	ile	elde	
edilirse	daha	değerlidir.

Her	derde	deva	çörek	otunun	
tıbbi	yararlarını	başlık	olarak	
sıralarsak;	

•	Antimikrobial	etki
•	Bağışıklık	sistemi	

güçlendirici
•	Mide	Barsak	rahatsızlıkları
•	Anti	histaminik	etki
•	Anti	diyabetik	etki
•	Anti	viral	etki
•	Kardiyo	vasküler,	sistem	

desteği
•	Dermatolojik	olarak	özellikle	

egzamada
•	Anti	enflamatuvar
•	Analjezik	etki
•	Antipretik	etkileri	olduğu	

çeşitli	deneysel	çalışmalarla	
ispat	edilmiştir.	

Nerede ve nasıl?
Günlük	doz	olarak	

düşünülürse,	kilogram	başına	
30-35	mg.	hesabı	ile,	örneğin	90	
kg	bir	yetişkin	için	3	gr	verilebilir.	
Çiğnenerek	ya	da	dövülerek	

bekletmeden	tüketilebilir.	
Halk	arasında	dövülüp	bal	ile	
karıştırarak	tüketilmektedir.

Çörek	otu	bildiğiniz	
gibi	ayrıca	gıdalarda	da	
kullanılmaktadır.	Hamur	işi	
ürünlerde,	hatta	peynirlerin	içine	
rayiha	vermesi	için	konmaktadır.

Yan	tesiri	az	olmakla	birlikte,	
hamilelik	döneminde	dikkatli	
kullanılmalıdır.	Kan	pıhtılaşma	
sorunu	olan	kişiler,	düşük	
tansiyona	sahip	kişiler,	dikkatli	
kullanmalıdır.

Yurdumuzda	yetiştirilen	
türü	olan	Nigella	Sativanın	
TSE	tarafından	standartları	
da	TS	3881	numarası	ile	
geliştirilmiştir.	Coğrafi	işaretli	
‘Çameli	çörek	otu’	ülkemizin	
önemli	bir	ürünüdür.

Verimi	genellikle	ortalama	
dekar	başına	125	kg	civarındadır.	
Çörek	otu	ülkemizde	en	çok	
ithalatı	yapılan	ikinci	bitkidir.	
Tüketim	de	hızla	artmakta	olup,	
çörek	otu	üretimi	çiftçilerimize	
önerilebilecek	önemli	bir	ziraat	
ürünü	olarak	dikkat	çekmektedir.

GÖRÜŞ
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GLOBAL İMALAT PMI ENDEKSİ 
Ağustos 2024 49,5 
Temmuz 2024 49,7 
Global imalat PMI endeksi 
ağustosta 0,2 puan düştü.  

BALTIK KURU YÜK ENDEKSİ 
Ağustos 2024 1.814 
Temmuz 2024 1.708 
Baltık Kuru Yük Endeksi 
ağustosta %6,2 yükseldi. 

MSCI DÜNYA ENDEKSİ 
Ağustos 2024 3.661 
Temmuz 2024 3.572 
Morgan Stanley Dünya Endeksi 
ağustosta %2,5 yükseldi. 

KÜRESEL GIDA FİYATLARI ENDEKSİ 
Ağustos 2024 120,7 
Temmuz 2024 121,0 
Küresel gıda fiyatları  ağustosta %0,2 
düştü. 

DÜNYA TİCARET HACMİ ENDEKSİ 
Haziran 2024 103,9 
Mayıs 2024 103,2 
Dünya Ticaret Hacmi haziranda %0,7 
yükseldi. 

MSCI GELİŞEN ÜLKELER ENDEKSİ 
Ağustos 2024 1.100 
Temmuz 2024 1.085 
Morgan Stanley Gelişen Ülkeler 
Endeksi ağustosta %1,4 yükseldi.  

HAM PETROL ($) 
Ağustos 2024 73,6 
Temmuz 2024 77,9 
Ham petrol fiyatı ağustosta %5,6 
düştü.  

ALTIN/ONS ($) 
Ağustos 2024 2.528 
Temmuz 2024 2.491 
Altının ons fiyatı ağustosta %1,5 
yükseldi. 

GÜMÜŞ/ONS ($) 
Ağustos 2024 29,2 
Temmuz 2024 28,9 
Gümüşün ons fiyatı  ağustosta 
%1,1 yükseldi. 

GÖSTERGE
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G20 ÜLKELERİ Güncel Büyüme (%) Bir Önceki Büyüme (%) Güncel Dönem 
Hindistan 6,7 7,8 Haziran/2024 
Endonezya 5,1 5,1 Haziran/2024 
Çin 4,7 5,3 Haziran/2024 
Rusya 4,1 5,4 Haziran/2024 
Brezilya 3,3 2,5 Haziran/2024 
ABD 3,1 2,9 Haziran/2024 
Türkiye 2,5 5,3 Haziran/2024 
G. Kore 2,3 3,3 Haziran/2024 
Meksika 2,1 1,5 Haziran/2024 
Avustralya 1,0 1,3 Haziran/2024 
Fransa 1,0 1,5 Haziran/2024 
İtalya 0,9 0,6 Haziran/2024 
İngiltere 0,9 0,3 Haziran/2024 
Euro Bölgesi 0,6 0,5 Haziran/2024 
Kanada 0,5 0,4 Haziran/2024 
G. Afrika 0,3 0,5 Haziran/2024 
Almanya 0,0 -0,1 Haziran/2024 
S. Arabistan -0,3 -1,7 Haziran/2024 
Japonya -1,0 -0,9 Haziran/2024 
Arjantin -1,7 -5,1 Haziran/2024 

Güncel veriler itibarıyla,  
 

En çok büyüyen 3 ülke;  
Hindistan, Endonezya ve Çin 
 
En çok daralan/az büyüyen  
3 ülke; Arjantin, Japonya ve S. 
Arabistan oldu. 
 
2024 yılında küresel resesyon 
endişeleri azalmakla birlikte, 
özellikle Çin’deki düşük büyüme 
beklentisinin yanı sıra, yükselen 
jeopolitik riskler küresel 
büyümeyi de aşağı yönlü 
etkiliyor.  
 
 -1,7 6,7 
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G20 ÜLKELERİ Güncel Enflasyon (%) Bir Önceki Ayın Enflasyonu (%) Güncel Dönem 
Arjantin 237,00 266,00 Ağustos/2024 

Türkiye 51,97 61,78 Ağustos/2024 
Rusya 9,10 9,10 Ağustos/2024 
Meksika 4,99 5,57 Ağustos/2024 
G. Afrika 4,40 4,60 Ağustos/2024 
Brezilya 4,24 4,50 Ağustos/2024 
Hindistan 3,65 3,60 Ağustos/2024 
Avustralya 3,50 3,80 Temmuz/2024 
Japonya 3,00 2,80 Ağustos/2024 
ABD 2,50 2,90 Ağustos/2024 
Euro Bölgesi 2,20 2,60 Ağustos/2024 
İngiltere 2,20 2,20 Ağustos/2024 
Endonezya 2,12 2,13 Ağustos/2024 
Kanada 2,00 2,50 Ağustos/2024 
G. Kore 2,00 2,60 Ağustos/2024 
Almanya 1,90 2,30 Ağustos/2024 
Fransa 1,80 2,30 Ağustos/2024 
S. Arabistan 1,60 1,50 Ağustos/2024 
İtalya 1,10 1,30 Ağustos/2024 
Çin 0,60 0,50 Ağustos/2024 
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Güncel veriler itibarıyla,  
 

En yüksek enflasyon oranına 
sahip 3 ülke;  
Arjantin, Türkiye, Rusya 
 
En düşük enflasyon oranına 
sahip 3 ülke;  
Çin, İtalya, S. Arabistan 
olmaya devam etti.  
 
 
 
 
 
 

0,6 237 

GÖSTERGE
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GÖSTERGE

G20 ÜLKELERİ Güncel Faiz (%) Bir Önceki Faiz (%) Güncel Dönem Durum 
Türkiye 50,00 50,00 Eylül/2024 Sabit 
Arjantin 40,00 40,00 Ağustos/2024 Sabit 
Rusya 19,00 18,00 Eylül/2024 100 baz puan artırım 
Meksika 10,75 11,00 Ağustos/2024 25 baz puan indirim 
Brezilya 10,75 10,50 Eylül/2024 25 baz puan artırım 
G. Afrika 8,00 8,25 Eylül/2024 25 baz puan indirim 
Hindistan 6,50 6,50 Ağustos/2024 Sabit 
Endonezya 6,00 6,25 Eylül/2024 25 baz puan indirim 
S. Arabistan 5,50 6,00 Eylül/2024 50 baz puan indirim 
ABD 5,00 5,50 Eylül/2024 50 baz puan indirim 
İngiltere 5,00 5,00 Eylül/2024 Sabit 
Avustralya 4,35 4,35 Ağustos/2024 Sabit 
Kanada 4,25 4,50 Eylül/2024 25 baz puan indirim 
Euro Bölgesi 3,65 4,25 Eylül/2024 60 baz puan indirim 
G. Kore 3,50 3,50 Ağustos/2024 Sabit 
Çin 3,35 3,35 Eylül/2024 Sabit 
Japonya 0,25 0,25 Eylül/2024 Sabit 

Güncel veriler itibarıyla,  
 

8 Merkez Bankası faizi sabit 
bıraktı.  
 
7 Merkez Bankası faiz indirdi.  
 
2 Merkez Bankası faiz artırdı. 
 
 
 
 
 
 

0,00
5,00

10,00
15,00
20,00
25,00
30,00
35,00
40,00
45,00
50,00

0,25 50 



64 AĞUSTOS 2024

G20 ÜLKELERİ Güncel San. Ürt. (%) Bir Önceki Ayın San. Ürt. (%) Güncel Dönem 
Brezilya 6,1 3,2 Temmuz/2024 
G. Kore 5,5 3,8 Temmuz/2024 
Hindistan 4,8 4,2 Temmuz/2024 
Çin 4,5 5,1 Ağustos/2024 
Rusya 3,3 1,9 Temmuz/2024 
Japonya 2,9 -7,9 Temmuz/2024 
Meksika 2,1 -0,69 Temmuz/2024 
G. Afrika 1,7 -5,5 Temmuz/2024 
S. Arabistan 1,6 -4,0 Temmuz/2024 
Avustralya 0,5 0,3 Mart/2024 
Endonezya 0,3 1,23 Mart/2024 
ABD 0,0 -0,7 Ağustos/2024 
Kanada -0,3 0,1 Haziran/2024 
İngiltere -1,2 -1,4 Temmuz/2024 
Euro Bölgesi -2,2 -4,1 Temmuz/2024 
Fransa -2,3 -1,64 Temmuz/2024 
İtalya -3,3 -2,6 Temmuz/2024 
Türkiye -3,9 -5,0 Temmuz/2024 
Almanya -5,3 -3,7 Temmuz/2024 
Arjantin -5,4 -15,0 Temmuz/2024 

Güncel veriler itibarıyla,  
 
Sanayi üretimi  
En çok artan 3 ülke;  
Brezilya, G. Kore, Hindistan 
  
En çok daralan 3 ülke;  
Arjantin, Almanya, Türkiye oldu. 
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GÖSTERGE

G20 ÜLKELERİ Güncel İmalat PMI Endeksi 
(Ağustos 2024) 

Bir Önceki PMI Endeksi 
(Temmuz 2024) Değişim 

Hindistan 57,5 58,1 -0,6 puan azalış 
S. Arabistan 54,8 54,4 0,4 puan artış 
İngiltere 52,5 52,1 0,4 puan artış 
Rusya 52,1 53,6 -1,5 puan azalış 
G. Kore 51,9 51,4 0,5 puan artış 
G. Afrika 50,5 49,3 1,2 puan artış 
Brezilya 50,4 54,0 -3,6 puan azalış 
Çin 50,4 49,8 0,6 puan artış 
Japonya 49,8 49,1 0,7 puan artış 
Kanada 49,5 47,3 2,2 puan artış 
İtalya 49,4 47,4 2,0 puan artış 
Endonezya 48,9 49,3 -0,4 puan azalış 
Meksika 48,5 49,6 -1,1 puan azalış 
Avustralya 48,5 47,5 1,0 puan artış 
ABD 47,9 49,6 -1,7 puan azalış 
Türkiye 47,8 47,2 0,6 puan artış 
Euro Bölgesi 45,8 45,8 Sabit 
Fransa 43,9 44,0 -0,1 puan azalış 
Almanya 42,4 43,2 -0,8 puan azalış 

Güncel veriler itibarıyla,  
 

En yüksek imalat PMI Endeksine 
sahip 3 ülke; Hindistan, 
S.Arabistan, İngiltere 
 
En düşük imalat PMI Endeksine 
sahip 3 ülke; Almanya, Fransa, 
Euro Bölgesi oldu. 
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G20 ÜLKELERİ Güncel İşsizlik (%) Bir Önceki İşsizlik (%) Güncel Dönem 
G. Afrika 33,5 32,9 Haziran/2024 
Türkiye 8,8 9,2 Temmuz/2024 
Hindistan 8,5 7,9 Haziran/2024 
Arjantin 7,6 7,7 Haziran/2024 
Fransa 7,3 7,5 Haziran/2024 
Brezilya 6,8 6,9 Temmuz/2024 
Kanada 6,6 6,4 Ağustos/2024 
İtalya 6,5 6,9 Temmuz/2024 
Euro Bölgesi 6,4 6,5 Temmuz/2024 
Almanya 6,0 6,0 Ağustos/2024 
Çin 5,3 5,2 Ağustos/2024 
Endonezya 4,8 5,3 Mart/2024 
ABD 4,2 4,3 Ağustos/2024 
Avustralya 4,2 4,2 Ağustos/2024 
İngiltere 4,1 4,2 Temmuz/2024 
S. Arabistan 3,5 3,4 Mart/2024 
Meksika 2,9 2,8 Temmuz/2024 
Japonya 2,7 2,5 Temmuz/2024 
G. Kore 2,4 2,5 Ağustos/2024 
Rusya 2,4 2,4 Temmuz/2024 

-5,0

5,0

15,0

25,0

35,0

Güncel veriler itibarıyla,  
 

En yüksek işsizlik oranına sahip 3 
ülke; G. Afrika, Türkiye, Hindistan  
 
En düşük işsizlik oranına sahip 3 
ülke; Rusya, G. Kore, Japonya 
oldu. 
 
 
 
 
 
 

2,4 33,5 

GÖSTERGE
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GÖSTERGE

G20 ÜLKELERİ Güncel Dönem İhracatı 
(Milyar $) 

Bir Önceki  İhracat 
(Milyar $) Güncel Dönem 

Avrupa Birliği 589 598 Haziran/2024 
Çin 301 308 Temmuz/2024 
ABD 174 173 Haziran/2024 
Almanya 139 140 Haziran/2024 
Japonya 58 53 Haziran/2024 
G. Kore 57 57 Temmuz/2024 
İtalya 56 61 Haziran/2024 
Fransa 56 52 Haziran/2024 
Kanada 50 48 Haziran/2024 
Meksika 49 56 Haziran/2024 
İngiltere 39 41 Haziran/2024 
Rusya 35 37 Haziran/2024 
Hindistan 34 35 Temmuz/2024 
Brezilya 31 29 Temmuz/2024 
Avustralya 30 29 Haziran/2024 
Türkiye 23 19 Temmuz/2024 
Endonezya 21 22 Haziran/2024 
G. Afrika 9,6 8,9 Haziran/2024 
DÜNYA 5.919 6.057 2024/I 
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Güncel veriler itibarıyla,  
 

En yüksek ihracat 
gerçekleştirenler; Çin, ABD ve 
Almanya oldu. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

9,6 589 
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G20 ÜLKELERİ Para Birimi Değeri/Dolar 
(Temmuz 2024) 

Para Birimi Değeri/Dolar 
(Ağustos 2024) Değişim (%) 

İngiliz Sterlini 0,777 0,77 0,5 
G. Afrika Randı 18,22 18,05 0,9 
Rus Rublesi 88,42 89,49 -1,2 
Euro 0,921 0,91 1,4 
Endonezya Rupisi 16.252,75 15.789,69 2,9 
Meksika Pesosu 18,09 19,12 -5,4 
Japonya Yeni 157,91 146,33 7,9 
Avustralya Doları 1,50 1,50 -0,3 
Kanada Doları 1,371 1,37 0,3 
G. Kore Wonu 1.382,63 1.350,86 2,4 
Hindistan Rupeesi 83,59 83,88 -0,3 
Çin Yuanı 7,26 7,15 1,5 

Türk Lirası 32,91 33,68 -2,3 
Brezilya Reali 5,54 5,56 -0,3 

Güncel veriler itibarıyla,  
 

Dolar karşısında en çok değer 
kazanan 3 para birimi; 
İngiliz Sterlini, G. Afrika Randı, 
Rus Rublesi,  
En çok değer kaybeden 3 para 
birimi;  
Brezilya Reali, Türk Lirası, Çin 
Yuanı oldu. 
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AĞUSTOS 2024 PERFORMANSI 

KUZEY AMERİKA 
ABD Dow Jones: %1,8 
ABD S&P 500: %2,3 
Kanada S&P/TSX: %1,0 

İNGİLTERE 
Londra FTSE100: %0,1 

EURO BÖLGESİ 
Almanya DAX: %2,2 
Fransa CAC40: %1,3 
İtalya IT40: %1,4 

ASYA 
Çin Shangai: %-3,3 
Japonya Nikkei225: %-1,2 
G. Kore Kospi50: %-5,2 
Hindistan Nifty50: %1,1 
Endonezya JKSE: %5,7 
Rusya RTSI: %-15,0 
S. Arabistan TASI: %0,3 

TÜRKİYE 
BİST 100: %-7,6 

LATİN AMERİKA 
Brezilya IBX50: %6,5 
Arjantin S&P Merval: %15,9 
Meksika FTSE: %-0,2 

AFRİKA 
G. Afrika JSE40: %0,8 

AVUSTRALYA 
Avustralya ASPX200: %0,0 

GÖSTERGE
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TÜRKĠYE’DEKĠ GÜNCEL EKONOMĠK GELĠġMELER 
 

BÜYÜME 2024 (II. ÇEYREK)  
 

Büyüme 2024 yılı ikinci çeyrekte; yıllık bazda %2,5 oranında piyasa beklentilerine altında gerçekleşti. 
2023 yılı ve 2024 yılı birinci çeyrek verileri revize edildi. Yılın ilk yarısında Türkiye ekonomisi yıllık 
bazda %3,9 büyümüş oldu. Mevsim ve takvim etkisinden arındırılmış büyüme, bir önceki çeyreğe göre 
%0,1 oranında arttı.  
 

 

Dönem 
Cari  fiyatlarla  

GSYH 
(Milyon TL) 

Cari  fiyatlarla  
GSYH 

(Milyon $) 

Zincirlenmiş hacim 
endeksi ve değişim 

oranları 
Yerleşik 

hanehalklarının 
ve 

hanehalklarının 
tüketimi  (%) 

Devletin 
Nihai 

Tüketim 
Harcamaları 

(%) 

Gayri 
Safi 

Sabit 
Sermaye 
Oluşumu 

(%) 

Mal ve 
Hizmet 
İhracatı 

(%) 

Eksi) 
Mal ve 
Hizmet 
İthalatı 

(%) 

Gelişme 
hızı 
(%) 

İmalat 
Sanayi 

Gelişme 
hızı (%) 

2022 

I 2.519.789 181.490 7,8 9,8 19,8 4,3 2,8 17,0 2,8 
II 3.424.670 219.665 7,6 8,7 21,7 1,7 3,8 18,8 6,5 
III 4.273.138 242.416 4,1 1,8 19,6 3,8 -1,8 11,7 13,3 
IV 4.794.179 262.243 3,3 -1,7 15,9 6,5 0,6 -3,3 10,4 

Yıllık 15.011.776 905.814 5,5 4,3 19,0 4,2 1,3 9,9 8,6 

2023 

I 4.687.492 248.416 4,5 2,1 17,3 3,0 4,3 -3,4 13,6 
II 5.571.440 274.908 4,6 -1,1 16,0 4,3 5,3 -9,5 19,7 
III 7.759.106 298.760 6,5 6,5 12,3 3,4 14,2 1,0 14,5 
IV 8.527.683 307.925 4,6 2,8 10,1 -0,2 9,1 0,1 2,8 

Yıllık 26.545.722 1.130.009 5,1 2,5 13,6 2,4 8,4 -2,8 11,8 

2024 I 8.858.091 286.728 5,3 3,6 6,8 5,4 9,3 4,3 -3,0 
II 9.949.792 308.158 2,5 -2,9 1,6 0,7 0,5 0,0 -5,7 

 
 

2024 yılı ikinci çeyreğinde bir önceki yıla göre zincirlenmiş hacim endeksi olarak;  vergi ve 
sübvansiyon %9,6, diğer hizmet faaliyetleri %7,4, gayrimenkul faaliyetleri %3,7, bilgi ve iletişim 
faaliyetleri ile finans ve sigorta faaliyetleri %3,4, kamu yönetimi, eğitim, insan sağlığı ve sosyal hizmet 
faaliyetleri %3,2, mesleki, idari ve destek hizmet faaliyetleri %0,6 arttı. İmalat sanayi sektörü %-2,9 ve 
sanayi sektörü %-1,8 azalarak büyümeyi aşağı çekerken, İnşaat sektörü %6,5, tarım sektörü %3,7 ve 
hizmetler sektörü %2,9 artarak büyümeye pozitif katkı sağladı. 
 

İkinci çeyrekte özel tüketim harcamaları %1,6 ile 2020 yılı II. çeyrekten bu yana en düşük seviyede 
gerçekleşti. Kamu harcamaları %0,7 ile gerçekleşerek sert bir ivme kaybı yaşadı. Aynı dönemde 
yatırım harcamaları %0,5 ile çok sınırlı bir artış göstererek zayıf seyretti. İnşaat yatırımları bu çeyrekte 
%8,8 artarak yatay seyrini korudu. Makine ve teçhizat yatırımları uzun bir aradan sonra ilk kez %-5,6 
azalarak daraldı. 2024 yılı ikinci çeyreğinde ihracat katkı sağlamazken ithalattaki düşüş sonucunda net 
ihracatın büyümeye katkısı pozitif oldu.  
 

İşgücü ödemeleri 2024 yılının ikinci çeyreğinde, %112,4 arttı. Katma değer içinde sermayenin payını 
gösteren net işletme artığının karma gelir içindeki payı %47,7 arttı. 
 

Yılın ikinci çeyreğinde sıkı para politikaları uygulamalarının etkisinin özel tüketimindeki azalışla birlikte 
belirginleştiği görüldü. Hizmetler sektörünün büyük oranda desteklediği bir büyüme gerçekleşti. Uzun 
bir aradan sonra net ihracatın katkısının pozitif seyrinin bu çeyrekte de devam etmesi büyümeyi pozitif 
yansıdı. Sonraki çeyreklerde sanayi üretimi ve yurt içi talepteki azalışın devam etmesi büyüme 
üzerinde yavaşlatıcı yönde riskler olarak öne çıkmaktadır. Önümüzdeki günlerde uygulanan 
sıkılaştırıcı para politikaların etkisiyle özel tüketimin baskılanarak büyümeye olan katkısının azalacağı 
ve öte yandan net ihracatın etkisinin belirginleşeceği tahmin edilmektedir. 
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GÖSTERGE

ENFLASYON (AĞUSTOS 2024) 
Enflasyon oranı; 2024 yılı Ağustos ayında; yıllık TÜFE %51,97, Yİ-ÜFE %35,75 
oranında gerçekleşti. Bir önceki aya göre ise; TÜFE’de %2,47, Yİ-ÜFE’de ise %1,68 
oranında artış kaydedildi. 
  

Ağustos    TÜFE Yİ-ÜFE YD-ÜFE 

 2023 2024 2023 2024 2023 2024 

Yıllık (%) 58,94 51,97 49,41 35,75 59,24 28,67 
Aylık (%) 9,09 2,47 5,89 1,68 1,95 2,95 

Kaynak: TÜĠK  

2024 yılı Ağustos ayında TÜFE’de ana harcama gruplarına göre yıllık en düşük artış 
%28,96 ile ulaştırma grubunda gerçekleşti. Bununla birlikte; %29,38 ile giyim ve 
ayakkabı, %42,77 ile haberleşme ve %44,75 ile ev eşyası en düşük artışın olduğu 
diğer gruplar olurken, %120,81 ile eğitim, %101,49 ile konut, %67,70 ile lokanta ve 
oteller ve %60,94 ile alkollü içecekler ve tütün artışın en yüksek olduğu gruplar oldu.  
 
İşlenmemiş gıda ürünleri, enerji, alkollü içkiler ve tütün ile altın hariç TÜFE'deki 
değişim, 2024 yılı Ağustos ayında bir önceki aya göre %2,88, bir önceki yılın Aralık 
ayına göre %32,19, bir önceki yılın aynı ayına göre %50,87 ve on iki aylık 
ortalamalara göre %66,79 olarak gerçekleşti. 
 
Yİ-ÜFE’de sanayinin dört sektörünün yıllık bazdaki değişimleri; madencilik ve taş 
ocakçılığında %49,43, imalatta %36,18, elektrik, gaz üretimi ve dağıtımında %20,66 
ve su temininde %65,87 artış olarak kaydedildi. 

 

 

 

 

 

58,9 
61,5 61,4 62,0 64,8 64,9 67,1 68,5 

69,8 

75,5 
71,6 

61,8 

52,0 

49,4 47,4 

39,4 
42,3 

44,2 44,2 
47,3 

51,5 
55,7 57,7 

50,1 

41,4 35,8 

25,0

30,0

35,0

40,0

45,0

50,0

55,0

60,0

65,0

70,0

75,0

80,0

85,0

2023/08 2023/09 2023/10 2023/11 2023/12 2024/01 2024/02 2024/03 2024/04 2024/05 2024/06 2024/07 2024/08

TÜFE YĠ-ÜFE



72 AĞUSTOS 2024

SANAYĠ ÜRETĠM ENDEKSĠ (TEMMUZ 2024) 

Sanayi üretim endeksi; 2024 yılı Temmuz ayında yıllık bazda %3,9 azalırken, aylık 
bazda ise %0,4 arttı.  
 

Temmuz 2024 Arındırılmamış 
Yıllık (%) 

Takvim 
Etkisinden 
Arındırılmış  

Yıllık (%) 

Mevsim ve Takvim 
Etkisinden 
Arındırılmış  

Aylık (%) 

Toplam Sanayi 1,6 -3,9 0,4 
Madencilik ve TaĢocakçılığı 7,4 3,3 2,1 
Ġmalat Sanayi 1,0 -5,1 0,5 
Elektrik, Gaz, Buhar ve Ġklim 
Ürt. ve Dağıtımı 9,5 8,2 -1,9 
 Kaynak: TÜĠK 
 
Sanayinin alt sektörleri incelendiğinde; bir önceki yılın aynı ayına göre takvim 
etkisinden arındırılmış endekste; madencilik ve taş ocakçılığı sektörü %3,3 ve 
elektrik, gaz, buhar ve iklimlendirme üretimi ve dağıtımı sektörü %8,2 artarken, imalat 
sanayi sektörü %-5,1 azaldı.   
 
İmalat sanayinin alt sektörlerine baktığımızda;  
Temmuz ayında yıllık en fazla artış, %6,6 ile kimyasalların ve kimyasal ürünlerin 
imalatında gerçekleşti. Bu artışı %5,4 ile elektrikli teçhizat imalatı, %4,6 ile tütün 
ürünleri imalatı ve %3,9 ile kok kömürü ve rafine edilmiş petrol ürünleri imalatı izledi. 
Aynı dönemde imalat sanayi alt sektörlerinden en fazla azalış %-23,3 ile temel 
eczacılık ürünlerinin ve eczacılığa ilişkin malzemelerin imalatında gerçekleşti. Bu 
azalışı %-20,3 ile bilgisayarların, elektronik ve optik ürünlerin imalatı, %-18,2 ile ağaç, 
ağaç ve mantar ürünleri imalatı (mobilya hariç) ve %-16,9 ile mobilya imalatı izledi. 
 
Mevsim ve takvim etkisinden arındırılmış endekse göre; ana sanayi gruplarından 
2024 yılı Temmuz ayında bir önceki aya göre, dayanıklı tüketim malında %3,6, 
dayanıksız tüketim malında %2,8, ara malında %1,7 artış, sermaye malında %-4,1 ve 
enerjide %-1,0 azalış kaydedildi.  
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KAPASĠTE KULLANIM ORANI (%; AĞUSTOS 2024) 

Kapasite Kullanımı; 2024 yılı Ağustos ayında bir önceki aya göre 0,5 puan azalarak 
%75,40 oranında gerçekleşti.  
 

 Kaynak: TCMB 
 
En yüksek kapasite kullanım oranına sahip sektörler;  

 
En düĢük kapasite kullanım oranına sahip sektörler;  
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HANEHALKI ĠġGÜCÜ VERĠLERĠ (TEMMUZ 2024) 
 

ĠĢsizlik Oranı; 2024 yılı Temmuz ayında 0,4 puan azalarak %8,8 oranında 
gerçekleşti. İşsizlik oranı erkeklerde %7,0, kadınlarda %12,4 kaydedildi. Bir önceki 
aya göre; istihdam edilen sayı 235 bin kişi artarken, işsiz sayısı 112 bin kişi azaldı. 
Toplam işsiz sayısı 3 milyon 167 bin kişi oldu.  
 

Mevsim Etkisinden ArındırılmıĢ Temel ĠĢgücü Göstergeleri 
 

Temmuz      Toplam 
15 yaĢ ve daha yukarı yaĢtakiler 2023 2024 
Nüfus (Milyon kiĢi) 65,4 65,9 
ĠĢgücü (Milyon kiĢi) 35,0 35,9 
Ġstihdam (Milyon kiĢi) 31,7 32,7 
ĠĢsiz (Milyon kiĢi) 3,3 3,2 
ĠĢgücüne dahil olmayanlar (Milyon kiĢi) 30,5 30,1 
ĠĢgücüne katılma oranı (%) 53,4 54,4 
Ġstihdam oranı (%) 48,5 49,6 
ĠĢsizlik oranı (%) 9,3 8,8 
Genç nüfusta (15-24 yaĢ) iĢsizlik oranı (%) 17,5 16,6 
 
2024 yılı Temmuz ayında genç nüfusta işsizlik oranı %16,6 oranında gerçekleşirken, 
zamana bağlı eksik istihdam, potansiyel işgücü ve işsizlerden oluşan atıl işgücü oranı 
bir önceki aya göre 2,7 puan azalarak %26,5 oldu.  
 
Aynı ayda işgücü, 2024 yılı Temmuz ayında bir önceki aya göre 123 bin kişi artarak 
35 milyon 879 bin kişi, işgücüne katılma oranı ise 0,1 puan artarak %54,4 olarak 
gerçekleşti. İşgücüne katılma oranı erkeklerde %72,4 iken kadınlarda %36,8 oldu. 

İstihdam edilenlerden referans döneminde işbaşında olanların, mevsim ve takvim 
etkilerinden arındırılmış haftalık ortalama fiili çalışma süresi 2024 yılı Temmuz ayında 
bir önceki aya göre 1,3 saat azalarak 42,5 saat olarak gerçekleşti. 
 

TAMAMLAYICI İŞGÜCÜ GÖSTERGELERİ (%) Temmuz 
 2023 2024 
Zamana bağlı eksik istihdam ve iĢsizlerin bütünleĢik oranı (1) 14,7 17,9 
ĠĢsiz ve potansiyel iĢgücünün bütünleĢik oranı (2) 17,7 18,5 
Atıl iĢgücü oranı (3) 22,6 26,5 
 (1) Zamana bağlı eksik istihdam ve iĢsizlerin toplamının iĢgücüne oranıdır. 
(2) ĠĢsiz ve potansiyel iĢgücünün toplamının iĢgücü ve potansiyel iĢgücünün toplamına oranıdır. 
(3) Zamana bağlı eksik istihdam, iĢsizler ve potansiyel iĢgücünün toplamının iĢgücü ve potansiyel iĢgücünün toplamına oranıdır. 
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GÜVEN ENDEKSLERĠ 
 

Aylar 
Reel Kesim Güven 

Endeksi 
Tüketici Güven 

Endeksi 
Ekonomik Güven 

Endeksi 

2023  
Ağustos   105,0 68,0 94,2 
2023 Yıllık 104,4 79,4 98,5 
2024  
Haziran 102,8 78,3 95,8 
Temmuz 100,3 75,9 94,4 
Ağustos 98,5 76,4 93,1 
Kaynak: TCMB, TÜĠK  
*100’ün altı olumsuz algıyı göstermektedir. Ekonomik güven endeksi mevsim etkilerinden arındırılmıĢ alt endeksler 
kullanılarak hesaplanmaktadır. 
 

Reel Kesim Güven Endeksi; 2024 yılı Ağustos ayında bir önceki aya göre, 1,8 puan 
azalarak 98,5 ile aşağı yönlü seyrini sürdürdü. 
 
Tüketici Güven Endeksi; 2024 yılı Ağustos ayında 0,5 puan ile sınırlı bir artış 
göstererek 76,4 seviyesinde gerçekleşti.  
 
Tüketici güven endeksi ve mevsim etkilerinden arındırılmış reel kesim (imalat sanayi), 
hizmet, perakende ticaret ve inşaat sektörleri güven endekslerinin alt endekslerinin 
ağırlıklandırılarak birleştirilmesi ile oluşturulan Ekonomik Güven Endeksi, 2024 yılı 
Ağustos ayında, bir önceki aya göre, 1,2 puan azalarak 93,1 ile düşüş eğilimi 
sürdürmekle birlikte iyimserlik ve kötümserlik sınırı olan 100 barajının altında kalmaya 
devam etti. 
 
BÜTÇE GERÇEKLEġMELERĠ  
Bütçe; 2023 yılı Ağustos ayında 51 milyar 270 milyon TL fazla vermiş iken 2024 yılı 
Ağustos ayında 129 milyar 594 milyon TL açık verdi. Bütçe gelirleri, Temmuz ayında 
%12,5 oranında artarak 690 milyar 720 milyon TL, bütçe giderleri ise %45,8 oranında 
artarak 820 milyar 314 milyon TL olarak kaydedildi.  
  
2024 yılı Ağustos ayında vergi gelirleri; yıllık bazda %6,2 oranında artarak 576 milyar 
709 milyon TL olarak gerçekleşti. Faiz hariç giderler %52,1 oranında artarak 723 
milyar 268 milyon TL seviyesine ulaştı. 
  
Ayrıca, 2023 yılı Ağustos ayında 138 milyar 419 milyon TL faiz dışı fazla verilmiş iken 
2024 yılı Ağustos ayında 32 milyar 548 milyon TL faiz dışı açık verildi. 
 

Milyon TL Ağustos 2024 
 

Ocak-Ağustos 
2024 

 

2024/2023 
DeğiĢim Oranı (%) 

(Ocak-Ağustos) 

Bütçe Gelirleri 690.720 5.253.015 75,2 
Bütçe Giderleri 820.314 6.226.569 84,1 
Bütçe Dengesi -129.594 -973.554 153,9 
 Kaynak: Hazine ve Maliye Bakanlığı 
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ÖDEMELER DENGESĠ (TEMMUZ 2024) 
 
 

Cari iĢlemler hesabı; 2024 yılı Temmuz ayında piyasa beklentileri doğrultusunda 
gerçekleşerek yıllık bazda 566 milyon dolar fazla verdi. Cari açığı dış ticaret 
açığındaki daralma ve yüksek seyreden seyahat gelirleri destekledi.12 aylık 
kümülatifte ise, cari açık 19,1 milyar dolar seviyesinde gerçekleşti.  

Milyon Dolar Temmuz Ocak-Temmuz 
12 Aylık 
Kümülatif 

 2023 2024 2023 2024 2024 
CARĠ ĠġLEMLER HESABI -5.331 566 -41.991 -16.048 -19.085 

SERMAYE HESABI -25 -77 -110 -105 -200 
FĠNANS HESABI -3.233 1.675 -48.255 -22.121 -28.201 
    Doğrudan Yatırımlar (net)                                                   -482 -670 -2.749 -2.663 -4.597 
     Portföy Yatırımlar (net) -1.158 -3.726 -47 -15.891 -23.983 
     Diğer Yatırımlar (net) -4.371 705 -21.704 -2.658 -20.440 
     Rezerv Varlıklar (net) 2.778 5.366 -23.755 -909 20.819 
Net Hata ve Noksan 2.123 1.186 -6.154 -5.968 -8.916 
 Kaynak: TCMB 
 

2024 yılı Temmuz ayında, net doğrudan yatırımlarda 670 milyon dolar, 2024 yılı 
Ocak-Temmuz döneminde 2,7 milyar dolar sermaye girişi oldu. Portföy yatırımları 
geçen aya göre sert bir yükselişle 3,7 milyar dolar sermaye girişini sürdürürken, yılın 
ilk 7 ayında 15,9 milyar dolara ulaştı. Diğer yatırımlarda 705 milyon dolar ile sermaye 
çıkışı devam ederken, 2024 yılı Ocak-Temmuz döneminde ise 2,7 milyar dolar 
sermaye girişi kaydedildi. 
 
Rezerv varlıklar; 2024 yılının Temmuz ayında 5,4 milyar dolar ile pozitif 
gerçekleşmeye karşılık, 2024 yılı Ocak-Temmuz döneminde 909 milyon dolar azaldı. 
Temmuz ayında net hata ve noksan kaleminde 1,2 milyarlık sermaye girişi 
gerçekleşirken, yılın ilk 7 aylık döneminde 6,0 milyarlık çıkış gözlendi. 
 
Önümüzdeki günlerde dış ticaret açığının seyri, petrol fiyatlarındaki gerileme, 
süregelen sıkı para ve maliye politikaları uygulamaları ve iç talepteki yavaşlama cari 
açık üzerinde belirleyici olacaktır.  
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DIġ TĠCARET VERĠLERĠ (TEMMUZ 2024) 

İhracat 2024 yılı Temmuz ayında, geçen yılın aynı ayına göre %13,8 artarak 22,5 
milyar dolar, ithalat %7,8 azalarak 29,8 milyar dolar olarak gerçekleşti. Aynı 
dönemde, dış ticaret açığı -7,3 milyar dolar oldu.  

Milyar Dolar İhracat (FOB) İthalat (CIF) 
Dış Ticaret 

Dengesi 

Ara Malları 
(Hammadde) 

İthalatı 
 

Değer 
DeğiĢim  

(%) Değer 
DeğiĢim 

(%) Değer 
DeğiĢim  

(%) Değer 
DeğiĢim  

(%) 
Ocak-Temmuz 2023 142,9 -0,9 216,8 5,0 -73,9 18,6 160,7 -5,0 
Ocak-Temmuz 2024 148,7 4,1 198,7 -8,3 -49,9 -32,4 138,6 -13,7 
Temmuz 2023 19,8 6,7 32,3 10,5 -12,5 17,1 22,4 -4,7 
Temmuz 2024 22,5 13,8 29,8 -7,8 -7,3 -41,8 20,5 -8,9 

Kaynak: TÜĠK 

2023 yılı Temmuz ayında %43,1 olan Avrupa Birliği’nin (AB) ihracattaki payı, 2024 yılı 
Temmuz ayında %40,3’e düştü. AB’ye yapılan ihracat %6,2 oranında artarak 9,1 
milyar dolar, AB’den yapılan ithalat %-3,7 oranında azalarak 9,6 milyar dolar olarak 
kaydedildi. 
 
Fasıllar düzeyinde en büyük ihracat kalemi; “motorlu kara taşıtları (2,7 milyar $)” 
olurken bu fasılı, “kazanlar, makinalar (2,2 milyar $)”, “kıymetli veya yarı kıymetli 
taşlar (1,5 milyar $)” ve “elektrikli makina ve cihazlar (1,4 milyar $)” izledi. En yüksek 
ithalat yapılan fasıllar ise; “mineral yakıtlar, mineral yağlar (5,3 milyar $)”, “kazanlar, 
makinalar (3,6 milyar $)”, “motorlu kara taşıtları (2,8 milyar $)” ve “elektrikli makina ve 
cihazlar (2,5 milyar $)” oldu.   
 
2024 yılı Temmuz ayında İzmir’in ihracatı yıllık bazda %9,0 oranında artarak 1,4 
milyar dolar, ithalatı da %-11,7 oranında azalarak 1,1 milyar dolar olarak gerçekleşti. 
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TÜRKİYE’NİN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİTÜRKİYE EKONOMİK GÖSTERGELER TABLOSU 
 

Kaynak: TÜĠK, TCMB, RĠSK MERKEZĠ, BUMKO, T.C. TĠCARET BAKANLIĞI, T.C. SANAYĠ VE TEKNOLOJĠ BAKANLIĞI, BORSA ĠSTANBUL, TOBB, TEĠAġ-EPDK 

GÖSTERGE ADI 2020 2021 2022 2023 SON VERĠLER 

BÜYÜME    2023/IV 2024/I 2024/II 
GSYH (Cari Fiyatlarla) (Milyar $) 717,1 807,9 905,8 1.130,0 307,9 286,7 308,2 
KiĢibaĢı Milli Gelir ($)  8.600 9.601 10.659 13.243 - - - 
Büyüme Oranı (ZincirlenmiĢ Hacim End. göre) (%) 1,8 11,4 5,5 5,1 4,6 5,3 2,5 
Ġmalat Sanayi (ZincirlenmiĢ Hacim End.) (%) 3,0 18,6 4,3 2,5 2,8 3,6 -2,9 
ĠġGÜCÜ VE ĠSTĠHDAM 2020 2021 2022 2023 May.24 Haz.24 Tem.24 
Ġstihdam Edilen KiĢi Sayısı (Milyon KiĢi) 26,7 28,8 30,7 31,6 32,8 32,5 32,7 
Ġstihdam Oranı (%) 42,7 45,2 47,5 48,4 49,9 49,3 49,6 
ĠĢsiz Sayısı (Milyon KiĢi) 4,0 3,9 3,6 3,3 3,1 3,3 3,2 
ĠĢsizlik Oranı (%) 13,1 12,0 10,5 9,4 8,5 9,2 8,8 
Genç Nüfusta ĠĢsizlik Oranı (%) 24,7 22,8 19,6 17,4 15,9 17,6 16,6 
ĠSTĠHDAMDA SANAYĠ SEKTÖRÜ 2020 2021 2022 2023 2023/IV 2024/I 2024/II 
Ġstihdamda Sanayi Sektörünün Payı (%) 20,5 21,3 21,7 21,2 20,8 20,7 20,5 
ENFLASYON (%) 2020 2021 2022 2023 Haz.24 Tem.24 Ağu.24 
YĠ-ÜFE (yıllık) 25,2 79,9 97,7 44,2 50,1 41,4 35,8 
YD-ÜFE (yıllık) 37,6 87,6 49,9 58,4 44,5 27,4 28,7 
TÜFE (yıllık) 14,6 36,1 64,3 64,8 71,6 61,8 52,0 
DIġ TĠCARET (Milyar $) 2020 2021 2022 2023 May.24 Haz.24 Tem.24 
Ġhracat 170 225 254 256 24,1 19,0 22,5 
Ġthalat 220 271 364 362 30,6 24,9 29,8 
DıĢ Ticaret Dengesi -50 -46 -110 -106 -6,5 -5,9 -7,3 
Cari ĠĢlemler Dengesi  -31,1 -6,4 -45,8 -45,0 -1,0 0,3 0,5 
TEġVĠKLĠ YATIRIMLAR 2020 2021 2022 2023 May.24 Haz.24 Tem.24 
TeĢvikli Yatırımlar (Milyar TL) (Nominal Değer) 834 877 1.374 1.254 80,8 63,4 115,3 
TeĢvikli Yatırımlar (Belge Adedi) 10.145 12.484 13.538 15.761 981 771 1.059 
ULUSLARARASI DOĞRUDAN YATIRIMLAR 2020 2021 2022 2023 May.24 Haz.24 Tem.24 
Yatırım Tutarı (Milyon $) 5.791 7.098 6.985 5.578 590 561 587 
KURULAN-KAPANAN ġĠRKETLER 2020 2021 2022 2023 Haz.24 Tem.24 Ağu.24 
Kurulan ġirket Sayıları 101.318 109.695 140.229 128.528 6.606 9.713 9.272 
Kapanan ġirket Sayıları 15.366 16.222 23.170 25.883 2.022 2.889 1.806 
DÖVĠZ POZĠSYON AÇIĞI (Milyar $) 2020 2021 2022 2023 Nis.24 May.24 Haz.24 
Reel Kesimin Döviz Pozisyon Açığı -121,2 -119,5 -87,8 -82,6 -100,6 -115,2 -118,9 
BORÇLANMA (Milyar $) 2020 2021 2022 2023 2023-III 2023-IV 2024-I 
DıĢ Borç Stoku 428,6 435,4 457,0 500,3 480,6 500,3 506,8 
Kamu 177,6 178,6 185,2 201,7 193,8 201,7 207,4 
Özel 229,6 230,7 239,0 252,3 241,1 252,3 253,5 
ĠÇ BORÇ STOKU (Milyar TL) 2020 2021 2022 2023 May.24 Haz.24 Tem.24 
Ġç Borç Stoku 1.060 1.321 1.905 3.209 3.713 3.892 4.018 
KREDĠLER (Milyar $) 2020 2021 2022 2023 2024/I 2024/II Tem.24 
Özel Sektörün YurtdıĢından Sağladığı Kredi Borcu 170,2 164,7 157,3 163,5 165,2 170,2 173,0 
SANAYĠ ÜRETĠM ENDEKSĠ (Takv.  Etk.  ArındırılmıĢ) 2020 2021 2022 2023 May.24 Haz.24 Tem.24 
Toplam Sanayi (%) 1,5 19,7 4,7 1,6 0,1 -5,0 -3,9 
Ġmalat Sanayi (%) 1,8 20,9 5,7 2,2 -0,4 -7,2 -5,1 
KAPASĠTE KULLANIMI (%) 2020 2021 2022 2023 Haz.24 Tem.24 Ağu.24 
Kapasite Kullanım Oranı 71,9 76,6 77,2 76,3 76,3 75,9 75,4 
GÜVEN ENDEKSLERĠ 2020 2021 2022 2023 Haz.24 Tem.24 Ağu.24 
 Reel Kesim Güven Endeksi 98,2 110,6 104,6 104,4 102,8 100,3 98,5 
Tüketici Güven Endeksi 81,0 79,0 71,3 79,4 78,3 75,9 76,4 
Ekonomik Güven Endeksi 88,1 99,1 96,9 98,5 95,8 94,4 93,1 
SANAYĠ CĠRO ENDEKSĠ 2020 2021 2022 2023 May. 24 Haz. 24 Tem. 24 
Sanayi Ciro Endeksi 60,0 100,0 211,8 322,3 454,8 463,3 449,0 
ELEKTRĠK ENERJĠSĠ 2020 2021 2022 2023 Nis.24 May.24 Haz.24 
Elektrik Enerjisi Üretimi (Milyon) (Mwh)  294,1 319,1 312,7 310,0 22,2 25,0 22,1 
Elektrik Enerjisi Tüketimi (Milyon) (Mwh)   233,4 253,5 253,6 255,1 19,3 21,1 26,0 
MERKEZĠ YÖNETĠM BÜTÇESĠ (Milyar TL) 2020 2021 2022 2023 Haz.24 Tem.24 Ağu.24 
Bütçe Dengesi -175,3 -201,5 -142,7 -1.375,0 -275,3 -96,8 -129,6 
PROTESTOLU SENET 2020 2021 2022 2023 May.24 Haz.24 Tem.24 
Protesto Edilen Senet Sayısı (Bin Adet) 571 420 292 219 19 21 22 
Protesto Edilen Senet Tutarı (Milyon TL) 2.181 2.900 3.249 4.390 416 432 519 
KARġILIKSIZ ÇEK   2020 2021 2022 2023 May.24 Haz.24 Tem.24 
KarĢılıksız ĠĢlemi Yapılan Çek Adedi  195.075 152.582 123.619 146.933 21.832 15.361 34.392 
KarĢılıksız ĠĢlemi Yapıldıktan Sonra Ödenen Çek Adedi 83.449 45.865 31.116 37.236 3.136 2.170 3.290 
BORSA VE DÖVĠZ 2020 2021 2022 2023 Haz.24 Tem.24 Ağu.24 
BIST 100 Endeksi 1.134 1.498 3.081 6.391 10.648 10.639 9.833 
Dolar/TL 7,01 8,89 16,56 23,74 32,46 32,84 33,56 
Ġmalat PMI Endeksi 50,0 52,1 48,2 49,8 47,9 47,2 47,8 



Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, HAZİNE MÜSTEŞARLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK

İZMİR’İN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

*Çeyreklik açıklanmakta olup, III. çeyrek verileridir.  **Aylık bazda olanlar tescil değil, başvuru verileridir.
 Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, TOBB, TPMK, T.C. KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI, ISO 
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    Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. TİCARET BAKANLIĞI, T.C. SANAYİ VE TEKNOLOJİ BAKANLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK 
    * Aylık veriler, başvuru verileri, yıllık veriler tescil verileridir. 

GÖSTERGE ADI 2021 2022 2023  SON AYLIK VERİLER 
NÜFUS-GÖÇ    

YILLIK  
OLARAK  

AÇIKLANMAKTADIR. 

Nüfus (Bin) 4.425 4.462 4.479 
Nüfusun TR Nüfusu İçindeki Payı (%) 5,2 5,2 5,2 
Nüfus Artış Hızı (‰) 7,1 8,2 3,9 
TR Nüfus Artış Hızı (‰) 12,7 7,1 1,1 
İŞGÜCÜ VE İSTİHDAM     
İstihdam Edilen Kişi Sayısı (Bin Kişi) 1.588 1.731 1.759 
Sanayi İstihdamının Payı (%) 32,9 32,4 32,8 
İşsiz Sayısı (Bin Kişi) 273 260 226 
İşsizlik Oranı (%) 14,7 13,0 11,4 
TARIMSAL İHRACAT    
Toplam Tarım Ürünleri İhracatı (Milyar $) 2,9 3,3 3,6 
İSO 500 BÜYÜK İÇİNDEKİ ÜYELER    
Üye Sayısı 74 80 74 
MİLLİ GELİR    
İzmir GSYH (Milyar TL.) 124 130 - 
KİŞİBAŞI MİLLİ GELİR    
Kişibaşı MG (Dolar) 11.647 13.201 - 
DIŞ TİCARET (Milyon $)    Mayıs.24 Haziran.24 Temmuz.24 
İhracat  14.737 17.014 17.185 1.500 1.206 1.433 
İthalat  10.957 13.576 12.929 1.209 955 1.065 
Dış Ticaret Dengesi  3.780 3.439 4.256 291 251 368 
İhracatın TR İhracatı İçindeki Payı (%) 6,6 6,7 6,7 6,2 6,3 6,4 
KAPASİTE KULLANIMI (%)    2023-IV 2024-I 2024-II 
Kapasite Kullanım Oranı 63 65 64 64 63 57 
PROTESTOLU SENETLER    Mayıs.24 Haziran.24 Temmuz.24 
Protesto Edilen Senet Sayısı (Adet) 28.857 20.596 15.184 1.422 1.444 1.445 
Protesto Edilen Senetlerin TR İçindeki Payı (%) 6,9 7,1 6,9 7,6 6,9 6,6 
Protesto Edilen Senet Tutarı (Milyon TL) 668 517 984 294 259 384 
TEŞVİKLİ YATIRIMLAR    Ekim.23 Kasım.23 Aralık.23 
Belge Adedi 679 812 997 62 71 102 
Yatırım (Milyon TL) 45.499 77.754 52.017 3.633 4.078 2.869 
Teşvikli Sabit Yatırımların TR İçindeki Payı (%) 5,2 5,7 4,1 4,9 7,7 3,1 
Bölgesel Yatırımların TR İçindeki Payı (%) 6,1 5,2 5,7 6,2 9,3 3,8 
MALİ / FİNANS    Haziran.24 Temmuz.24 Ağustos.24 
Bütçe Gelir/Gider 4,8 5,1 4,4 3,1 3,2 3,3 
Vergi Gelirlerinin TR İçindeki Payı (%) 11,4 10,5 9,6 9,2 9,5 9,6 
BANKACILIK    2023-IV 2024-I 2024-II 
Mevduatın Krediye Dönüşüm Oranı (%) 88,4 87,4 84,6 84,6 88,7 88,5 
Toplam Mevduatların TR İçindeki Oranı (%) 5,6 5,5 5,3 5,3 5,5 5,6 
Toplam Kredilerin TR İçindeki Oranı (%) 4,9 5,2 5,3 5,3 5,4 5,4 
KURULAN-KAPANAN ŞİRKETLER    Haziran.24 Temmuz.24 Ağustos.24 
Kurulan Şirket Sayısı 6.654 8.136 7.978 408 566 645 
Kurulan Şirketlerin TR İçindeki Payı (%) 6,1 5,8 6,2 6,2 5,8 7,0 
Kapanan Şirket Sayısı 976 1.452 1.549 108 156 126 
Kapanan Şirketlerin TR İçindeki Payı (%) 6,0 6,3 6,0 5,3 5,4 7,0 
MARKA-PATENT SAYISI    Haziran.24 Temmuz.24 Ağustos.24 
Marka Tescil Sayısı (Adet)* 6.969 9.068 8.125 600 903 768 
Marka Tescil Sayısının TR İçindeki Payı (%) 6,1 6,5 6,6 6,4 7,0 6,0 
Patent Tescil Sayısı (Adet)* 139 163 112 14 33 25 
Patent Tescil Sayısının TR İçindeki Payı (%) 4,2 4,8 4,4 2,5 4,8 4,5 
TURİZM    Haziran.24 Temmuz.24 Ağustos.24 
Yabancı Turist Sayısı (Bin Kişi) 636 1.462 1.492 201 302 265 
Yabancı Turist Sayısının TR İçindeki Payı (%) 2,6 3,3 3,0 3,4 4,1 3,9 
MOTORLU KARA TAŞITLARI    Haziran.24 Temmuz.24 Ağustos.24 
Motorlu Kara Taşıtlarının TR İçindeki Payı (%) 6,2 6,2 6,3 6,2 6,2 6,2 
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